




B A D M IN T O N

DBF’s formand:

Vi gjorde det igen
D ansk Badm inton Forbund og 
m ange med os har grund til at 
glæde sig over, a t det lykkedes, Y M  

blev på alle m åder en kæ m pesuc 
ces.

V i s k a l  ik k e  b l iv e  s e lv g la d e  -  m e n  - 

v i k a n  e f te r  a l le  d e  r e a k t i o n e r ,  s o m  v i 

h a r  m o d ta g e t ,  t i l l a d e  o s  a t  v æ r e  

g la d e ,  s to l te  -  o g  t a k n e m m e l ig e .

A l le  d e l t a g e n d e  n a t i o n e r ,  h o l d l e 

d e r ,  I B F  c o u n c il  o g  d e le g a te r ,  p r e s 

s e n ,  a l le  k o m  d e  -  ik k e  h v e r  -  m e n  

h v e r  e n e s te  d a g  -  o g  r o s t e  o g  t a k k e d e  

o s , f o r  g æ s t f r ih e d ,  v e n l ig h e d  o g  e t  

s t r å l e n d e  a r r a n g e m e n t .  D e t  g læ d e d e  

m ig  m e g e t ,  a t  ik k e  m i n d s t  d e  s m å  

b a d m in to n n a t i o n e r ,  v a r  a ld e le s  o v e r 

s t r ø m m e n d e  i d e r e s  t a k n e m l ig h e d  

o v e r  a l t ,  h v a d  vi h a v d e  g jo r t  f o r  d e m .

I B F ’s p r æ s id e n t  A r t h u r  J o n e s  u d 

t r y k te  d e t  p å  d e n n e  m å d e :  V M  i 

1 9 8 3  i D a n m a r k  h ø j n e d e  b a d m i n 

t o n s p o r t e n  i n t e r n a t i o n a l t  o g  h a v d e  

a f g ø r e n d e  b e ty d n in g  f o r ,  a t  b a d m i n 

t o n  k o m  p å  d e t  o ly m p is k e  p r o g r a m .  I 

1991  o v e r g ik  D a n m a r k  I B F ’s d r i s t ig 

s te  f o r v e n tn in g e r  o g  g e n n e m f ø r t e  e t  

V M , s o m  ig e n  l ø f t e d e  v o r  s p o r t  i n t e r 

n a t i o n a l t ,  o g  s o m  v il g ø r e  d e n  t i l  e e n  

a f  d e  h e l t  s to re .

O m k r in g  1 0 0  f r iv i l l ig e  l e d e r e  

g jo r d e  i o v e r  e t  å r  f o r a r b e jd e t ,  1 0 0 0  

f r iv i l l ig e  le d e r e  g jo r d e  a r b e j d e t  i d e  

13 d a g e  V M  v a r e d e ,  o g  v o r t  p e r s o 

n a le  h a r  k n o k le t  i d ø g n d r i f t  i m a n g e  

m å n e d e r .

P r a k t i s k  t a g e t  a l t  h a r  v i  s e lv  s t å e t  

f o r .  O m  d e t  s å  v a r  b i l le ts a lg  o g  h o t e l 

b o o k in g ,  g jo r d e  v i  d e t  se lv , f r a  s t a r t  t i l  

s lu t .  D e r  e r  s å  m a n g e ,  d e r  f o r t j e n e r  

s p e c ie l t  a t  b l iv e  f r e m h æ v e t ,  a t  j e g  

h e l t  b e v id s t  n ø je s  m e d  a t  ta k k e  alle, 

d e r  g a v  e n  h å n d  m e d .

V i k a n  g læ d e  o s  o v e r ,  a t  H a n s  

K o n g e lig e  H ø jh e d  K r o n p r in s e n ,  

s t a t s m in i s t e r e n ,  k u l t u r m in i s t e r e n ,  

I O C  p r æ s i d e n t e n  m e d  m .f l .  v a r  m e d  

t i l  a t  k a s t e  y d e r l ig e r e  g la n s  o v e r  d e t t e  

V M .

V i k a n  g læ d e  o s  o v e r ,  a t  a m t s b o r g 

m e s t e r e n  g a v  e n  f lo t  r e c e p t i o n  p å  

B ø r s e n ,  a t  o v e r b o r g m e s t e r e n  g a v  e n  

l ig n e n d e  p å  K ø b e n h a v n s  R å d h u s ,  a t  

v i h a v d e  e n  m id tv e js f e s t  i K a r l s 

l u n d e - H a l l e n ,  d e r  v i rk e l ig  v a r  e t  

» G e t  t o g e th e r «  p a r ty .

V i k a n  g l æ d e  o s  o v e r  e t  s t r å l e n d e  

s a m a r b e jd e  m e d  T V 2 ,  d e r  la v e d e  e n  

p r o d u k t i o n  a f  b a d m i n t o n ,  s o m  v i a l 

d r ig  h a r  o p l e v e t  m a g e n .  T i l  g læ d e  f o r  

a l le  d e ,  d e r  ik k e  h a v d e  m u l ig h e d  f o r  

s e lv  a t  v æ r e  t i l  s t e d e  i B r ø n d b y - H a l -  

le n .

V i k a n  g læ d e  o s  o v e r  e n  s å d a n  o p 

b a k n in g  a f  s p o n s o r e r ,  a t  m e g e t  t y d e r  

p å ,  a t  v i  i h v e r t  f a ld  k o m m e r  u d  a f  

d e t t e  V M  u d e n  ø k o n o m is k e  t ø m -  

m e r m æ n d .  V i k a n  g læ d e  o s  o v e r  e t  

p u b l i k u m  t i l  b a d m i n t o n ,  s o m  v i a l 

d r ig  t id l ig e r e  h a r  o p le v e t  h e r  i l a n d e t .  

M e d le v e n d e  - e n tu s i a t i s k  o g  fa ir .  

F u ld e  h u s e  i f l e r e  d a g e .

V i k a n  g l æ d e  o s  o v e r  e t  G u ie n e s s  

R e k o r d f o r s ø g  i m a r a t o n b a d m in t o n ,  

d e r  v a r e d e  f r a  t i r s d a g  d e n  3 0 .  a p r i l  

k l. 1 8 .0 0  t i l  s ø n d a g  d e n  1 2 . m a j  k l. 

1 8 .3 5 .  I m p o n e r e n d e  a t  d e  t o  k lu b b e r  

k u n n e  s k a f f e  m e d le m m e r  i a l le  d ø g 

n e t s  t im e r  i f u ld e  12  d a g e .

V i k a n  f o r h å b e n t l i g  o g s å  g læ d e  o s  

t i l ,  a t  n y e  m e d le m m e r  v il s t r ø m m e  til 

v o r e  k lu b b e r .  A t  n y e  k l u b b e r  v il  t i l 

m e ld e  s ig  D B F  o g  v æ r e  e n  d e l  a f  d e t ,  

s o m  v i s t å r  f o r .

V i h a r  -  m e d  h jæ lp  f r a  m a n g e  s id e r  

-  g jo r t  e n  s å d a n  p r o p a g a n d a  f o r  o s  

s e lv  o g  v o r  s p o r t ,  a t  d e t  m e g e t  g e r n e  

s k u l le  u d m ø n t e s  i n o g e t  p o s i t iv t  i 

f r e m t id e n .

P o s i t iv t  v a r  d e t  a t  m ø d e  s å  m a n g e  

f r iv i l l ig e  l e d e r e  k o m m e  o g  s ig e  - » T a k  

f o r d i  j e g  m å t t e  v æ r e  m e d ,  d e t  v a r  e n  

o p le v e l s e  f o r  l iv e t« .

D is s e  o r d  v il j e g  t i l l a d e  m ig  a t  g ø re  

t i l  m in e .  Tak fo rd i je g  m å tte  væ re  

m ed .

M ed  ven lig  h ilsen  

Jørgen  B r ix  S teby

»Badminton« nummer 7 udkommer uge 34. Deadline: uge 30

»Badminton« er DBF’s officielle 
organ, men meninger, der kom mer 
til udtryk i bladet, behøver ikke 
nødvendigvis at give udtryk for 
forbundets mening.

U d g iv e s  uf:

Bjørn Danielsen
Postbox 281
9900 Frederikshavn
Tlf. 98 42 29 4 1 /9 8  43 00 92

Dansk Badminton Forbund 
Idræ ttens Hus 
Brøndby Stadion 20,
2605 Brøndby 
Tlf. 42 45 55 55 
Telefax 43 63 36 52

R e d a k t io n :

H.C. Møller (ansvarsh.) 
Teglstrupsvej 24 B 
2100 København 0 .
Tlf. 31 29 02 38 
(Mellem kl. 12 og 16) 

H enning Just 
Reberbanen 122 
7800 Skive 
Tlf. 97 51 15 95 
Telefax 97 51 15 95 

Bjørn Danielsen 

Foto: Preben Søborg 

T e k n is k e  sp ø r g s m å l:

Kåre Holdt Madsen 
Nordtryk, tlf. 98 42 49 66 
Telefax 98 42 43 20

A n n o n c e r  o g  
a b o n n e m e n t e r :

Henvendelse til 
Redaktionskontoret 
Postboks 281 
9900 Frederikshavn 
Tlf. 98 43 00 92

S a ts  o g  tryk :

Nordtryk 
Hånbækvej 59 
Tlf. 98 42  49 66 
Telefax 98 42 43 20

A b o n n e m e n t

på »Badminton«: Kr. 175,- årligt 
eller kr. 20,- i løssalg.

Indhold
1 d e tte  n u m m e r  b l .a .:

L eder...............................  3
Verdensm esterskaberne
i Brøndby ......................  5-16

Indlæg fra D B F’s
Å rsm øde ’91 i Brøndby . 17-47

Læs yderm ere om DM for 
ungdomshold, in ternational 
U-16 turnering i Skotland, Nyt 
fra kredsene og en om tale af 
de nye D H -puljer.

F o rsid en :

P ern ille  D u p o n t o g  T h o m a s  
L u n d  va r  g la d e  s e lv o m  d e t 
» k u n «  b le v  t i l  sø lv m e d a lje r .

3



A f  H . C. M ø l le r  
» D a n m a r k  m å t t e  n ø j e s  m e d  
s ø l v « ,  s t o d  d e r  p å  e n  a t  d e  
s t o r e  m o r g e n a v i s e r s  s p i s e s e d 

l e r  d a g e n  e f t e r ,  a t  v e r d e n s m e 

s t e r s k a b e r n e  i B r ø n d b y - H a l -  
l e n  v a r  s lu t t e t .  N å ,  s a g d e  m a n  
t i l  s ig  s e lv .  G a d  v id e ,  h v a d  d e r  
h a v d e  s t å e t ,  h v i s  d e t  v a r  t e n 

n i s s p i l l e r n e ,  d e r  k o m  h j e m  fr a  
e n  l ig n e n d e  t u r n e r in g  m e d  t o  
s ø l v -  o g  t o  b r o n z e m e d a l j e r ,  e l 

l e r  h v i s  d e t  h a v d e  v æ r e t  v o r e  
c y k e lr y t t e r e ,  d e r  h a v d e  f å e t  
a n d e n -  o g  t r e d j e p la d s e r  i k la s 

s i s k e  lø b .  F o r  d a  s l e t  ik k e  a t  
t a le  o m ,  h v i s  f o d b o l d l a n d s h o l 

d e t  v a r  n å e t  t il  f i n a l e n  v e d  v e r 

d e n s m e s t e r s k a b e t .

Som så ofte tidligere konsta 
teret har dansk badm inton for
væ nt nationen med store resul
tater, m en sam me nation og 
dens m edier har tilsyneladende 
sovet i timen. I hvert fald synes 
det ikke a t være gået op for 
dem , at badm inton på interna 
tionalt plan har gennem gået en 
rivende udvikling i den sidste 
snes år, at tyngdepunktet nu  er 
flyttet til Østasien, og at det i 
virkeligheden er en fantastisk

flot præ station  at opnå to an 
den- og to tredjepladser i sel
skab m ed alle verdens bedste 
spillere.

Fortjent hæder 
til Frost
Thom as Lund var m anden, der 
var m ed i begge sølvmedal
jerne. Sam m en m ed Jon Holst- 
Christensen og Pernille D upont 
var han finalist i henholdsvis 
herre- og m ixeddouble, og Jon 
Holst skaffede sig sam men med 
G rete M ogensen en bronzem e
dalje i den blandede række, 
mens den anden bronzemedalje 
blev vundet af holdet i Sudir- 
man Cup, hvor D anm ark iøv- 
rigt var tæ t på sølvet.

Men når disse kendsgernin 
ger er konstateret, er det bedste 
faktisk også sagt, og den dom i
nerende rolle, D anm ark for 
ganske få år siden spillede i 
singlerne, så man ikke m eget til 
ved dette VM. M orten Frosts 
rolle blev udspillet i første 
runde af herresingle, delvist på 
grund af en skade, og den 33- 
årige gentlem an benyttede ikke

D e n  a b d ice r ed e  m e s te r  m e d  en  
s a n d s y n lig  k r o n p r in s  - T h o m a s  
S tu e r -L a u r id s e n .

uventet lejligheden til at sige 
farvel til en af de flotteste bad 
m intonkarrierer, verden nogen 
sinde har set.

Frost fik da også fuldt for
tjent IB F’s højeste anerken 

delse, Distinguished Service 
Award. Jens Peter Nierhoff 
ydede en mandfolkeindsats, 
m en ligesom Frost har han pas 
serer de 30 og overvejer at 
trappe ned. A f de to nærm este 
efterfølgere, Poul-Erik Høyer 
og Thomas Stuer-Lauridsen, 
var det kun sidstnævnte, der 
kunne være indsatsen i den in 
dividuelle turnering bekendt. 
H an var seedet 9-16, men 
nåede frem blandt de sidste 
o tte og blev slået ud  efter en 
glimrende indsats af den senere 
verdensmester, Zhao Jianhua, 
Kina. Stuer mangler imidlertid 
endnu at blive trim m et interna
tionalt. Det vil ske, men tager 
nok et par år for den 20-årige 
Stuer, og kan H øyer ene mand 
bæ re herresinglerne i den tid?

To damesingler og 
ikke mere
Pernille Nedergaard placerede 
sig i damesingle blandt verdens 
otte bedste. H un m ødte i kvart
finalen damen, der senere blev 
verdensmester, Tang Jiuhong, 
Kina. Det er imidlertid svært at
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B A D M I N T O N

» D e n  s m ile n d e  k in e se r « , Z h a o  J ia n h u a , f i k  e n d e lig  e t  s to rt  resu lta t. 
M e n  T h o m a s  S tu e r  var tæ t  p å  h a m  i k v a r tf in a le n .

se, hvem  af de øvrige semifina- 
lister hun kunne have slået, og 
europam esteren, der i samme 
kam p kan spille som en sød 
drøm  og som et m areridt, må 
nok stille sig tilfreds m ed den 
status, hun har i øjeblikket. Om 
Cam illa Martin så ad åre kan 
overhale hende internationalt, 
som den 17-årige gjorde det 
ved DM, må tiden vise. Lige
som kæresten Thom as Stuer 
mangler Camilla endnu inter
national rutine, hvilket var år
sagen til, at hun i fjerde runde 
tabte til en useedet malayser.

VM  viste imidlertid klart, at 
fanebæ rerne for dansk dam e- 
single hedder Nedergaard og 
M artin. De tre øvrige danskere, 
hvis udtagelse der var megen 
diskussion om, Helle M. A n 
dersen, Maiken M ørk og Lisbet 
Stuer-Lauridsen, form åede 
ikke at tilbagevise pressens kri
tik af deres VM-udtagelse.

Kjær trapper ned
M ed henblik på O L i Barcelona 
til næ ste år ser det skidt ud for 
de danske dam edoubler. Hver
ken D orte K jæ r/L o tte  Olsen 
eller G rete M ogensen/Pernille 
D upont havde et VM, de kan 
være stolte af. Begge par blev

slået ud for tidligt, og den dan 
sker, der nåede længst, var N et 
tie Nielsen, der sam men med 
Gillian C lark fra England spil
lede sig i kvartfinalen. D en »to 
benede dam edouble« har inter
nationale kvaliteter, men hvad 
nytter det, når man ikke må 
stille op m ed blandede nationa 
liteter ved OL.

Yderligere har D orte K jær 
ladet forstå, at hun er særdeles 
tvivlsom i olympisk sam m en 
hæng, fordi også hun ønsker at 
trappe ned. G ør hun alvor af 
det, skal Lotte Olsen, der ¡øv
rigt af disciplinære årsager blev 
sat af holdet til Sudirm an Cup, 
ud og finde sig en ny makker. 
Vi kan selvsagt ikke sige, hvem 
det m åtte blive, m en må kon 
statere, at D anm ark internatio 
nalt har meget lidt at byde på i 
dam edouble for øjeblikket.

Den smilende  
kineser
Set m ed internationale øjne var 
det bem ærkelsesværdigt, at 
begge de indonesiske All Eng- 
land-m estre i singlerne, A rdy 
W iranata og Susi Susanti, m åtte 
forlade VM  efter semifinalerne. 
Begge tabte til de nye verdens 
mestre, og især i herresingle

M o r te n  F rost s tre d  
fo r g æ v e s  p å  b a 

n e n , m e n  t i l s k u 

e r n e  g a v  h a m  en  
u fo r g le m m e lig  
h y ld e s t  p å  f i n a le 

dagen .

F rosts b a n e m a n d ,  
A n d r e i  A n tr o p o v , 
va r tæ t  p å  d e n  
sto re  o ve r ra sk e lse  i 
k v a r tf in a le n  m o d  
A r d y  W iranata .

T ang  J iu h o n g  s i k 

red e  K in a s  a n d e n  
g u ld m e d a lje  i  d a - 
m e sin g le .

under m an Z hao Jianhua 
trium fen. H an har så ofte været 
tæ t på store sejre, m en er blevet 
slået ud på grund af sygdom.

D enne gang lykkedes det en 
delig for »den smilende kine
ser«, der samm en med Tang 
Jiuhong og de koreanske m e 
stre i herre- og mixeddouble 
fejrede sejrene i Tivoli. D et er,

så vidt erfaringen rækker, før
ste gang, de kinesiske og kore 
anske spillere har fået lov til at 
bevæge sig ud i det m untre liv 
på egen hånd.

Og det er prim æ rt europæ 
ernes fortjeneste, at de asiatiske 
ledere har læ rt et og andet om, 
hvordan m an også kan be 
handle sine spillere.
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B A D M I N T O N

F o r h å b e n tlig t  h a r  D u p o n t o g  L u n d  ik k e  s p il le t d en  s id s te  s to re  f in a le .

A f  H a n s  C hr. B ie m  
E k s tr a  b la d e t

D e  v a r  m e d  t i l  a t  s k a b e  e n  f o r 

r y g e n d e  s t e m n i n g  i  B r ø n d b y -  
H a l l e n  u n d e r  YM , m e n  d e  k a n  
a l l i g e v e l  ik k e  la d e  v æ r e  m e d  a t  
æ r g r e  s ig  o v e r , a t  d e  m å t t e  n ø 

j e s  m e d  s ø l v  i m ix e d d o u b le .

22-årige Thom as Lund er
kendte ærligt efter nederlaget i 
m ixeddouble-finalen til korea 
nerne Jo Bong Park og Myeong 
Hee Chung, at han var tappet 
for kræfter, fysisk og psykisk.

Jeg har ikke tabt guldet, jeg 
har vundet to sølvmedaljer i 
dag sam m en med Pernille D u 
pont i m ixeddouble og Jon 
Holst-C hristensen i herredou 
ble, sagde en tappert smilende 
Thom as Lund, mens han holdt 
godt fast om  sine medaljer.

Det kan være den sidste 
store turnering, Thom as Lund 
og Pernille D upont har spillet 
sammen.

M ixeddouble står ikke på 
OL-program m et næste år, hvor 
spillerne også skal koncentrere 
sig om det egentlige hold-V M , 
Thom as og U ber C up’erne.

D erfor bliver der m indre tid 
til m ixeddouble, og da Pernille 
D upont samtidig har meddelt, 
at hun vil trappe ned for at 
koncentrere sig om sin civile 
karriere som  jurist, tyder alt på, 
at de to VM -helte kun vil spille

store turneringer som DM , Da- 
nish O pen og All England.

Jysk  produkt
Thom as Lund er ligesom de 
øvrige medaljetagere et pro 
dukt af det store arbejde, der 
bliver lagt i de m ange klubber 
ude i landet.

H an begyndte som 8-årig i 
Holstebro, og to år senere gik 
turen til Højbjerg, inden han 
igen drog til det vestjyske, hvor 
han som 14-årig skiftede til 
Herning.

H er indledte han sit samar
bejde m ed Max G andrup. De 
to lignede frem tidens herre 
double, m en det var først, da 
han fik lille Jon H olst-C hri
stensen ved sin side, at der for 
alvor er kom m et fart i resulta 
terne.

Thom as Lund har de seneste 
år spillet for Kastrup-Magleby. 
Han virker stille og rolig, når 
man m øder ham  uden for ba 
nen, men selv der kan tem pera 
m entet slå gnister, som det ofte 
gør på banen, når en afgørelse 
går ham  imod.

H an er ikke bare en perfekt 
talsm and for double-spillerne - 
han er også form and for licens
spillernes forening.

U d over badm inton får han 
tid til at læse H A  sam m en med 
Jon Holst-Christensen, spille

Thomas Lund og Pernille Dupont 
overvejer fremtiden:

På is til 
efter OL

T h o m a s  L u n d  k u n n e  s m ile , s e lv o m  d e t » k u n  « b le v  t i l  s ø lvm e d a ljer .

tennis og squash og ikke mindst 
passe sin forlovede, A nnette, 
som han nu bor sam men med 
på tredje år.

Juristen
Pernille D upont har heller ikke 
ligget på den lade side op til 
verdensmesterskaberne.

Hun har på fire et halvt år 
klaret jura-studierne til ug med 
kryds og slange, og i dag sidder 
hun på et af landets største ad 
vokatkontorer i København og 
slår et slag for love og paragraf
fer.

H un er også vokset op  i en 
mindre klub, nemlig Holte. H er 
spillede hun, indtil hun som 16-

årig skiftede til A B C  på A m a
ger, men det blev kun til et kort 
ophold, inden hun tog til det 
nordlige København igen for at 
blive medlem i Gentofte.

Pernille D upont ville gerne 
have været m ed til O L i Barce
lona næste som m er sammen 
med Thom as Lund, men den 
Internationale Olympiske Ko
mite, IOC, har foreløbig valgt 
at lægge mixeddoublen på is.

IO C ’s præ sident, spanieren 
Juan Antonio Sam aranch, lo 
vede på et pressemøde på VM- 
finaledagen, søndag den 12. 
maj, at han vil tage m ixeddoub 
len op til ny vurdering. Og det 
skyldes ikke mindst det gode 
spil, som Thom as Lund og Per
nille D upont præ sterede under 
VM.

Det var derfor ekstra ironisk, 
at det var Juan A ntonio Sama
ranch, som overrakte medal
jerne til m ixeddouble-spillerne.

Derm ed fik såvel Thom as 
Lund og Pernille D upont som 
bronzevinderne Jon Holst- 
Christensen og G rete Mogen
sen et gyldent håndtryk af m an 
den, der ikke vil se mixed
double i Barcelona.
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Jon Holst-Christensen en sand VM-helt:

Publik um s 
yndlinge n

F ig h t t i l  d en  sid s te  b o ld  e r  » v a r e m æ rk e t«  f o r  J o n  o g  G rete .

A f  H a n s  C h ris t ia n  B ie m  
E k s tr a  B la d e t
-N å h , s k a l  h e r r e d o u b le  o g  m i 

x e d  d o u b le  igen  r e d d e  V M  p å  
d a n s k  g r u n d ?

Gavflaben Jon H olst-C hri 
stensen kunne ikke lade være 
med at drille de danske journa 
lister ved VM i Brøndby-Hal- 
len.

D et er ingen hemm elighed, 
at doublerne ofte lider en krank 
skæ bne i medierne på grund af 
den succes, dansk badm inton 
har haft i herre- og dam esingle i 
m ange år. En spiller som M or
ten Frost fik selv i sin farvel
kam p m od russeren A ntropov 
de store asiatiske aviser til at 
skrive den ene hyldest-artikel 
efter den anden. Men hvem 
kendte Jon Holst-Christensen 
inden dette VM?

D en 22-årige lille, tæ tbyg 
gede doublespecialist sprang 
som en anden spirrevip rundt 
på banen og fangede de mest 
umulige bolde, som m an ellers 
kun ser Boris Becker gøre ham 
efter på tennisbanerne.

D et engagement fik de 
mange tilskuere i Brøndby H al 
len til at overgive sig totalt til

dette lille, store talent, hvad en 
ten han spillede samm en m ed 
Thom as Lund i herredouble el
ler m ed G rete M ogensen i mi
xed double.

Født med en ketsjer
Jon blev, som søn af den tidli
gere All England-m ester Ton 
ny og Bjørn Holst-Christensen, 
næ rm est født m ed en badm in 
tonketsjer i hånden.

Han begyndte for alvor at 
spille i R ingsted som 7-årig, og 
10 år senere skiftede han til Lil

lerød, hvor han stadig spiller, 
selv om privatadressen er i H el 
lerup.

Han er også god til at spille 
cricket og tennis, og han har

- V i  k o m  i s e m if in a le n . ..

absolut heller ikke noget im od 
at skrue op for radioen for at 
høre vild rockmusik. Men det 
er ikke sport og musik det hele.

H an er i gang m ed HA-stu- 
diet på H andelshøjskolen, så 
han står bedre rustet til en kar
riere uden for badm intonba 
nerne.

Næste  mål er 
OL-guld
Jon Holst-C hristensen og T ho 
mas Lund stod for den glæ de 
lige danske VM -sensation, da 
de kvalificerede sig til finalen i 
herredouble.

D e vandt efter en forrygende 
kam p i sem ifinalen over de for
svarende mestre fra VM i Pe 
king 1987 og VM  i Jakarta 
1989, kineserne Li Yongbo og 
Tian Bingyi.

Deres plads i finalen gav 
m inder om VM i Brøndby-Hal- 
len 1983, hvor Steen Fladberg 
og Jesper Helledie vandt guld i 
herredouble, m ens Steen Flad 
berg og Pia Nielsen vandt sølv i 
mixed double.

Jon  Holst-C hristensen og 
Thom as Lund har for alvor fået 
guld på tanden. D e gyldne m e 
daljer skal m ed hjem i bagagen 
fra O L  i Barcelona næ ste år.

Grete på 
pinebænken
Jon H olst-Christensens mixed

double makker, G rete M ogen 
sen, må ligesom Pernille Du- 
pont vinke farvel til en oplagt 
OL-m edalje i mixed double på 
grund af den olympiske ko- 
mite’s foreløbige afvisning af 
mixed double på OL-program - 
met.

M en det får hende ikke til at 
give op, selv om hun er lidt på 
pinebænken m ed hensyn til sin 
fremtid på badm intonbanen.

Hendes m akker i dam edou- 
ble, Pernille D upont, overvejer 
at stoppe i løbet af en sæson, så 
G rete m å i en alder af 28 til at 
tæ lle på knapper m ed hensyn 
til, om  hun stadig vil bruge så 
meget tid  på badm inton som 
hidtil.

H un begyndte at spille som
6-årig i Resen Badm intonklub, 
og derefter gik turen i 1982 til 
Esbjerg og i 1986 til Højbjerg, 
inden hun for to år siden privat 
vendte hjem  til Skive.

Barndom sklubben m å vente 
lidt endnu m ed at få hende som 
aktiv spiller, idet hun har valgt 
at spille for Herning.

H un arbejder til daglig i en 
isenkramforretning i Skive, 
men hun får også tid til at lytte 
til A nne L innet og Sanne Salo- 
m onsen, når hun kører de 55 
kilometer til Herning for at 
træ ne og spille.
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A f H . C .  M ø l le r  
D e n  a n d e n  S u d ir m a n  C u p  i 
B r ø n d b y  b le v  b e d r e  e n d  d e n  
f ø r s t e  i J a k a r ta  f o r  t o  å r  s id e n ,  
s e lv  o m  m a n  ik k e  k a n  k a ld e  
d e n  d a n s k e  v e r s io n  f o r  e n  
f u ld e n d t  s u c c e s .  D e r t i l  v a r  h o 

v e d p a r t e n  a f  m a t c h e r n e  s o m  
f r y g t e t  f o r  i n t e r e s s e lø s e  f o r  e t  
s t o r t  p u b l ik u m .

Det kom  ikke bag på DBF, 
der netop af samme årsag 
havde sørget for diverse uden 
om sarrangem enter for at lokke 
publikum  til. Men hvad hjæ l
per alle anstrengelser, m araton- 
badm intondyst mellem Greve 
og Karlslunde, diverse ud- 
skænkningssteder samt hen 
holdsvis O regon og Sister Kates 
Jazzbands, når vejrgudem e har 
rottet sig sam m en om at holde 
tem peraturen nogle få grader 
over frysepunktet. Det var synd 
for alle parter, at de frem ra 
gende musikere var henvist til 
at spille for bare en snes stand 
haftige, og den 13 dage lange 
badm intonkam p kunne også 
have fortjent større interesse. 
Muligvis ville en bedre skiltning 
i hallen have kunnet bedret for
holdene, for sandt at sige var 
det svært for publikum  at finde 
ud af, hvor m an skulle hen, når 
m an ville underholdes af andet 
end badm inton.

U nderholdningen i hallen 
var selvsagt bedst, når holdene 
i gruppe 1 spillede, og set på 
baggrund af den første Sudir
m an Cup i Indonesien var det 
opløftende at se, hvor mange 
tilskuere, der kom  for at bakke 
hjem m eholdet op. Når dan 
skerne spillede, oplevede de for 
første gang i deres karriere, at 
mellem 2000 og 3000 tilhæ n 
gere klappede begejstret. Og 
det hvadenten danskerne la 
vede noget godt, eller m odstan 
deren lavede noget skidt, og 
som m ed én m und sagde spil
lerne gennem  pressen tak til 
publikum  for opbakningen.

Det var således ikke publi 
kums skyld, at Danm ark »kun« 
vandt bronzem edalje i holdtur 
neringen. Båret frem af den ene 
bifaldsbølge efter den anden 
var D anm ark kun nogle ganske 
få point fra at slå Indonesien i 
semifinalen.

Men det endte med en indo 
nesisk 3-2 sejr, hvorimod indo 
neserne i finalen m od Sydkorea

P a rk  o g  K im  - en  s ik k e r  c h a n c e  p å  S y d k o r ea s  g u ld h o ld .

C a m illa  M a rtin  
m å tte  b ø je  s ig  
f o r  In d o n e s ie n s  
S u s i S u s a n ti.

ikke var i stand til at genvinde 
den titel, de sikrede sig i 1989. 
N u står altså også Sydkorea 
indgraveret på pokalen.

Nyt format 
kan hjælpe
M en ud over gruppe l ’s seks 
hold var der 33 m andskaber i 
syv andre grupper, der skulle 
have afgjort deres mellemvæ 
render. Egentlig skulle der ialt 
have været ni grupper å fire 
hold. Men afbud bevirkede, at 
m an indskrænkede til otte 
grupper, hvoraf én indeholdt 
fem hold, og som publikums
træffere i en dansk hal får 
kam pe som f.eks. Italien-M alta 
og Australien-New Zealand 
absolut bundkarakter. F.eks. 
blev der torsdag den 2. maj, da 
grupperne 3-8 var ene om un 
derholdningen, talt færre end 
20 på tilskuerpladserne, og de 
fylder altså ikke meget i en hal 
beregnet til 6000.

Sådan vil det blive ved med 
at være, hvis m an fortsæ tter 
med at afvikle Sudirm an Cup 
efter det nuværende format, 
uanset hvilket land turneringen 
foregår i. Og derfor er det et 
spørgsmål, om ikke det inter
nationale forbund bør løbe 
sammen med indoneserne, der 
har indstiftet turneringen, og 
snakke om at æ ndre formatet.

E t forslag kunne være, at 
m an skeler til ishockey og split
te r hold-VM  op, så m an kæ m 
per om mesterskab samt op- og 
nedrykning i en A-gruppe, 
B-gruppe o.s.v.

A-gruppen kunne godt stadig 
kobles på det individuelle VM, 
for her bydes jo  på kvalitet. 
Tænker man sig så en B-, C- og 
eventuel D-gruppe, skal værts 
nationen spille i den pågæl
dende gruppe sammen med sine 
nærmeste konkurrenter, og der 
er intet til hinder for, at disse 
grupper kunne afvikles i Hel
singfors, Sydney, Bruxelles eller 
hvem der måtte søge arrange
mentet. Det vil give flere 
kampe, der appellerer til et lo
kalt publikum frem for at lade 
f.eks. Tjekkoslovakiet-Frankrig 
foregå i Indonesien, Danmark 
eller England (næste gang), 
hvor publikum er vænnet til at 
kræve topkvalitet.
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Holdlederen om Sudirman Cup:

Tilf re dse  m e d bronze
A f  H e n n in g  J u s t  
H j e m m e h o ld e t  f ik  d e n  b e d s t  
tæ n k e l ig e  s ta r t  p å  fø r s te d a g e n  
a f  h o ld  V M , S u d ir m a n  C u p . 
E n  4 - 1 - s e j r  o v e r  J a p a n  s ik 

r e d e ,  a t  d a n s k e r n e  m in d s t  f ik  
b r o n z e m e d a lj e r  -  o g  d e t  b le v  
s o m  b e k e n d t  h e l l e r  ik k e  t il 
m e r e .

U m iddelbart kunne det se 
ud til, at danskerne var godt til
freds m ed tredjepladsen, for til 
den anden kam p m od de se 
nere guldvindere, Sydkorea, 
stillede de rø d /h v id e  med et 
hold, som flere steder i pressen 
blev karakteriseret som et 
B-hold.

Men den udlægning vil 
holdleder O laf Fangel ikke 
skrive under på.

-M ed sejren over Japan var 
vi sikre på at kom m e i semifina
len m od enten Kina eller Indo 
nesien. Og det kunne stort set 
være underordnet, hvilken af 
de to stærke nationer vi skulle 
m øde, anfører Fangel.

-Endvidere spillede det ind i 
vores valg af holdet m od Syd
korea, at vi m ed op til fire 
kam pe på blot seks dage ikke 
kunne forsvare at træ kke store 
veksler på de sam m e få spillere 
til alle kam pene. Og med den 
bredde, vi har i toppen, var det 
oplagt, at vi skulle spare nogle 
af spillerne i det opgør, tilføjer 
holdlederen.

Den unge singlespiller, Thom as 
Stuer-Lauridsen, der fik chan 
cen m od Sydkorea, gjorde det 
flot og tabte først efter omspil i 
tredje sæ t. Det kunne dog ikke 
bæ re holdet igennem  til en sejr. 
Og det blev ti! det ventede ne 
derlag.

Det blev m ed cifrene 1-4 i en 
kam p, hvor kun mixeddoublen 
ved G rete M ogensen og Jon 
Holst-Christensen kom i hus.

I sem ifinalen m od Indone 
sien kom 17-årige Camilla 
M artin på lidt af en Uriaspost 
m od All England-m esteren Su- 
santi - og tabte m ed to og seks 
points.

Ellers var holdet i den for
m odet stærkeste opstilling med 
Poul Erik H øyer i single. Jon 
H olst-C hristensen/Thom as 
Lund i herredouble, D orte 
K jæ r/N ettie  Nielsen i dam e- 
double og Pernille D u p o n t/ 
Thom as L und i mixeddouble.

Det gav en ræ kke spæ n 
dende opgør, hvor »nøglekam 
pen« i herresingle mellem 
Høyer og Suprianto blev helt 
afgørende. Poul Erik Høyer 
vandt første sæ t, tabte andet og 
desværre også tredje efter en 
flot indsats.

Sølvvinderen i den individu 
elle turnering, Thom as Lund, 
vandt begge sine kam pe, og 
derm ed endte den spæ ndende

semifinale m ed en sejr på 3-2 
til Indonesien.

D en anden semifinale blev 
lige så spæ ndende, inden Syd
korea havde besejret Kina med 
de sam me cifre.

I slutkam pen trak sydkorea
nerne igen en 3-2-sejr hjem  i 
opgøret m od Indonesien. Der
m ed fik koreanerne revanche 
for nederlaget i den første Su
dirm an C up i 1989.

England op
Japanerne tabte til Sverige i 
kam pen om 5.-6.-pladsen og 
derm ed bliver det østasiaterne, 
der m å rykke ned i B -gruppen 
for at give plads til oprykkerne, 
England.

Stik im od det norm ale hem - 
m eligheds-kræm m eri valgte 
holdleder O laf Fangel og 
landstræ ner Poul Kold at of
fentliggøre Danm arks hold 
m od Sydkorea allerede dagen 
før matchen.

H oldene udveksles blot fire 
tim er før m atchen i de indle 
dende kam pe og m ed otte ti 
mers interval i semifinalen og 
finalen. D et synes vi er for lidt, 
fordi det ikke giver mulighed 
for en ordentlig forom tale i 
pressen. D erm ed forpasses 
også chancen for at skabe en ri 
melig interesse hos publikum

og TV-seere før kam pen, siger 
O laf Fangel.

Selv om landstræ neren og 
holdlederen skred til den dra 
stiske beslutning at udelukke 
Lotte Olsen fra holdkam pene 
efter en batalje under træ nin 
gen op til begivenheden, ud 
trykker O laf Fangel generelt 
stor tilfredshed m ed forløbet af 
Sudirman C up’en.

D en danske V M -trup funge
rede godt, og det er tydeligt, at 
topspillerne nu erkender, at der 
skal arbejdes intensivt og pro 
fessionelt, hvis D anm ark skal 
fastholde positionen som en af 
verdens stærkeste badm inton 
nationer, konkluderer Olaf 
Fangel.

H an ser dog gerne, at man 
deler holdturneringen op, så 
ikke alle knap 40 hold spiller 
VM  på een gang. B- C- og 
D -V M  forskellige steder i ver
den, som man ser det i andre 
idrætsgrene, vil væ re en bedre 
løsning, m ener holdlederen.

Samtidig bør m an også over
veje at udvide antallet af en 
keltkam pe i matcherne. Som 
det er nu, kan to stæ rke spillere 
faktisk vinde en holdkam p. Og 
det har ikke meget m ed hold at 
gøre, siger O laf Fangel.
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DBF’s kasserer godt tilfreds:

B A D M IN T O N

100.000 kr. i overskud - og 
håb om f lere me dle mme r

A f  S ø r e n - M ik a e l  H a n s e n  
E n k e l te  h æ n g e p a r t i e r  e r  
e n d n u  ik k e  a fk la r e t ,  m e n  fo r 

b u n d e t s  k a s s e r e r , H a n s  H e n 

r ik  F lø e  e r  a l l ig e v e l  så  s ik k e r  i 
s in  s a g ,  a t  h a n  tø r  s lå  fa s t:  V M  
k o s te r  ik k e  D a n s k  B a d m in to n  
F o r b u n d  p e n g e  o g  g iv e r  i b e d 

s t e  fa ld  e t  o v e r s k u d  p å

1 0 0 .0 0 0  k r o n e r .

Jeg ved ikke, om  jeg vil kalde 
det et flot resultat - alt er jo  re 
lativt. Ser man på, hvor mange 
penge det egentlig koster at ar
rangere et verdensmesterskab, 
så er det da godt at kom me ud 
med et overskud. Men vurderer 
m an antallet af timer, der er 
lagt i V M -arrangem entet, så er 
resultatet vel beskedent, siger 
m anden med pengekassen.

D et samlede VM -budget 
endte med at være på ca. 6,2 
mio. kroner, efter at det var 
blevet justeret med halvanden 
til to mio. kroner i løbet af for
beredelsesfasen.

Den største udgiftspost er af
giften til IBF. 1,7 mio. kroner 
betalte Dansk Badm inton For
bund for at få lov til at arran 
gere VM. Det store beløb ender 
imidlertid ikke på en bank 
konto, men går for en stor dels 
vedkom m ende videre til de 
deltagende nationer i rejse- og 
opholdstilskud. Selv de danske 
spillere får del i disse tilskud.

75.000 i halleje
Omkring trekvart million ko 
stede det at benytte Brøndby- 
H allen i de 13 VM -dage og til 
de store tal på minussiden hø 
rer desuden 425.000 kroner til 
teltbyen, 375.000 kroner til 
transport af deltagfere samt et 
tilsvarende beløb til overnat
ning og bespisning for frivillige 
officials.

H elt præcist blev der indløst 
3003 spisebilletter, men jeg ud 
leverede faktisk 3600, så en del 
af de frivillige m å have haft så 
travlt under arrangem entet, at 
de ikke har haft tid til at spise, 
m ener Hans H enrik Fløe, som 
ikke er i tvivl om, hvorfor VM- 
arrangem entet trods de store 
udgiftsposter alligevel hænger 
økonom isk sammen.

Telesport har gjort et stort 
arbejde, som skaffer sponsor
indtægter på fire mio. kroner.

D esuden skal vi ikke glemme 
den indirekte indtægt, der lig
ger i de mange frivilliges ind 
sats. Jeg er lige ved at tro, at 
Bjørn Danielsen undervurde 
rede værdien af den indsats, da 
han i »Badminton« anslog den 
til at være 12 mio. kroner, siger 
DBF-kassereren.

Billetsalget er selvsagt også 
en af de største indtægtskilder. 
Inklusiv partoutkort blev der i 
alt solgt 37.000 billetter under 
VM, hvoraf de 24.000 blev ud 
leveret ved Brøndby-Hallens 
tæ lleapparater.

Billetter for 1,9 mio.
Selv om  vi undervejs i forbere 
delserne satte forventningerne 
til billetsalget op, så ender vi 
m ed at tjene et par hundrede 
tusinde netto-kroner mere end 
ventet på den konto, vurderer 
Hans H enrik Fløe og tilføjer, at 
entréindtæ gten blev på 1,9 
mio. kroner.

Efter VM  i D anm ark i 1983 
gik der halvandet år, før det en 
delige regnskab lå klar, m en det 
bliver ikke tilfæ ldet denne 
gang. R epræ sentantskabet får 
en ret præcis vurdering af VM - 
økonom ien på m ødet blot tre 
uger efter, at den sidste fjerbold 
landede på finalebanen.

99 % af regnskabsposterne 
skulle være på plads ved års 
m ødet med drøftelser om af
regning m ed Brøndby-Hallen 
og udgifterne til pressecentret 
som de eneste væsentlige 
mangler, m ener H ans H enrik 
Fløe, som im idlertid er sikker 
på, at værdien af et V M -arran- 
gem ent ikke kun kan vurderes 
ved et kig i det aktuelle regn 
skab.

D a vi for to et halvt år siden 
lagde billet ind på VM, var det 
m ed den klare hensigt at tjene 
penge. Men afgiften til IBF og 
et mindre TV -honorar end det 
forventede gjorde, at vi siden 
æ ndrede m ålsætning i retning 
af en nul-løsning, forklarer kas 
semesteren.

Til gengæld har arrange 
m entet væ ret en rigtig god pro 
paganda for badm intonspor
ten. Sam men m ed den analyse 
af vores faldende medlemstal, 
som Dansk Sport M arketing

skal lave, skulle det meget 
gerne give kredse og distrikter 
ideér til, hvordan vi får flere til 
at spille badm inton, anfører 
Hans H enrik Fløe.

P ressecen tre t, V M -s e k r e ta r ia te t  
o g  B r ø n d b y - H a l le n  - tre  a f  d e  
v ig tig s te  » b r ik k e r «  i  V M -p u s le -  
sp ille t.
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A f  H e n n in g  J u s t  
E n  b a d m in to n d y s t  v a re r  n o r 

m a lt  m e ll e m  e n  h a lv  o g  e n  h e l  
t im e .  M e n  u n d e r  Y M  b le v  t i l 

s k u e r n e  v id n e r  t i l  e n  k a m p  a f  
e n  h e l t  a n d e n  k a r a k te r  i e t  
s to r t  c ir k u s te lt  b a g  B r ø n d b y -  
H a l le n .

G odt 800 m edlem m er fra de 
to  naboklubber, Greve og 
Karlslunde, spillede i fælleskab 
en kamp, der varede 288 timer!

Undervejs blev der slået om 
kring 200.000 gange til de 
cirka 2000 fjerbolde, der m åtte 
lægge »korpus« til m arathon- 
kampen.

I løbet af de 12 døgn i teltet 
blev der spillet om cirka 40.000 
points, og af dem  scorede 
Greve godt 20.000 - og vandt 
derm ed dysten over naboerne.

Men i m odsætning til kam 
pene på »center court« i 
Brøndby-Hallen gjaldt det ikke 
så meget om at vinde. D et vig
tigste var at slå et slag for b red 
den for at vise, at badm inton 
ikke kun er et spil for verdens 
stjerner.

Og så naturligvis den helt 
håndfaste opgave: At kom m e i 
Guiness’ berøm te rekordbog 
under kategorien, verdens 
længste badm intonkam p.

Og det lykkedes. Fra m at
chen blev sat i gang, tirsdag den 
30. april klokken 18, gik det 
slag i slag uden afbrydelser 
frem til finaledagen, søndag 
den 12. maj på samme tids 
punkt.

A t organisere en spilleplan

for godt 800 badm intonspillere 
i næ sten 14 dage - uden huller - 
er i sig selv noget af en præ sta 
tion. Og undervejs skete det 
naturligvis også enkelte gange, 
at et tilsagt par ikke m ødte op 
til den fastsatte tid.

M en så blev de, der var på 
banen, der bare lidt længere, så 
rekordforsøget kunne holdes i 
gang, fortæ ller en af initiativta 
gerne, Torben Lollike fra 
Greve.

Telefonvækning
E t par næ tter kom  arrangø 
rerne ud for, at spillere sov over 
sig. M en en telefonopringning 
fik om gående liv i dem , og 20 
m inutter efter stod »syvso
verne« klar i teltet.

Naturligvis har det været 
sværest at skaffe folk til natteti 
merne, men det lykkedes i alle 
tilfælde for begge klubber, siger 
Torben Lollike.

Nogle enkelte spillere - 
blandt andre Karlslundes ung 
dom sform and, Ole Svensson - 
var på banen næ sten hver nat 
ugen igennem, og en af de sid 
ste næ tter var han så træ t, at 
han var ved at besvime på ba 
nen. M en lidt druesukker og en 
kop kaffe holdt ham  på benene.

I det hele taget har kaffem 
askinen væ ret flittigt i brug un 
der m arathondysten, og mange 
af »natteravnene« sluttede af 
m ed fælles kaffebord i teltet, 
inden turen gik hjem under den

varme dyne eller direkte af sted 
på arbejde.

Spillerne var delt ind i for
skellige grupper, så ungdom s
spillere, motionister, seniorspil 
lere og veteraner kom  til at 
dyste m od jævnbyrdige og jæ v 
naldrende m odstandere.

Naturligvis var det ikke m u 
ligt i hvert eneste tilfælde at 
ram m e det sam me styrkeniveau 
mellem m odstanderne, men

det var en klar undtagelse, da 
en minispiller efter sin tøm  i 
teltet kunne m eddele tu rne 
ringslederen, at han havde vun 
det kam pen med 124-0!

E n af sponsorerne, Inter- 
sport, havde lovet 10 øre for 
hvert points, vinderholdet sco 
rede, og desuden sponserede 
firm aet trøjer til alle de mange 
deltagere på banen.

Bare naboerne  
ikke ser os...

Bare naboerne ikke ser os, 
når vi midt om natten står 
op, træ kker i sportstøj og li
ster ud  af bagdøren bevæ b 
net m ed en badm intonkets 
jer. De må jo  ikke tro, vi er 
rigtig kloge.

Sådan lød en af de 
mange kurøse betænkelig 
heder fra nogle af de natlige 
deltagere i m aratondysten i 
cirkusteltet. M en rigtig 
kloge eller ej, så er det i al 
fald en kendsgerning, at de 
godt 800 badm intonspillere 
fra Greve og Karlslunde fik 
en sjov - om end til tider 
noget anstrengende - ople 
velse ud  af at være med.

Vi kender ikke så mange 
i klubben, for vi spiller kun 
en enkelt time om ugen. 
D erfor syntes vi, at det

kunne være sjovt at m øde 
nogle af de andre m edlem 
mer, forklarer æ gteparret 
Kia og Flemming Rasm us
sen fra Karlslunde, mens de 
nyder en tår over tørsten, 
efter at de har overladt b a 
nen til det næste par.

A rrangørerne har virke
lig haft styr på begivenhe 
derne, og der er blevet 
snakket virkelig meget om 
dysten i Karlslunde, tilføjer 
Kia Rasmussen.

For begge klubber er det 
et arrangem ent, der virker 
befordrende på det sociale 
fællesskab og klublivet. Og 
det er helt sikkert, a t m an 
vil snakke meget om de 
fælles oplevelser lang tid 
fremover, m ener Torben 
Lollike.
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Lilleput-nation ved VM:

Malta blev numme r 35...

M a lta  o g  M a u r i t iu s  s p il le d e  r e v a n ce o p g ø r  i A lb e r ts lu n d ,  e fte r  a t  d e  va r s lå e t  u d  a f  V M -tu r n e r in g e n .

A f  H e n n in g  J u s t  
M ix e d d o u b le - p a r r e t  C a th e r in e  
D im e c h  o g  K e n n e th  V e lla  v a r  i 
e n  k la s s e  fo r  s ig  v e d  V M . D e  
s to d  n e m l ig  b a g  d e n  e n e s te  
se jr , s o m  l i l le p u t -n a t io n e n ,  
M a lta ,  f ik  m e d  s ig  h je m  fra  
B r ø n d b y .

D en tidligere engelske kronko- 
loni i M iddelhavet deltog for 
første gang. O g selv om  øretæ 
ver på 0-5, 0-5, 0-5 og 1-4 i 
den laveste division kunne tyde 
på, at malteserne havde haft 
m ere ud af at træ ne der 
hjemm e, læ rte de rigtig meget 
af at være med.

Det forsikrer holdets 32- 
årige træ ner, M artin Farrugia, 
nogle dage efter at nederlagene 
m od Spanien, Mauritius, N ord 
korea og Italien er kom m et på 
afstand.

-A lene det at se de stærke 
spillere i kam p, læ rer vi noget 
af. D e spiller meget hurtigere 
end os, og de laver kun meget 
få fejl. For at vi kan lære det, er 
vi nødt til at prøve at spille mod 
dem , konstaterer Farrugia.

M artin Farrugia er stadig en 
af Maltas bedste spillere - og 
han deltog da også i turnerin 
gen. Men nu har han sat sig for,

at hans erfaringer skal bruges 
til at hjæ lpe nogle af øens unge 
spillere frem.

God kamp mod 
serie 2
Heldigvis for m alteserne fik de 
kontakt med den danske klub, 
A lbertslund IF  gennem  Dansk 
Folke Ferie’s konsulent, Jesper 
Dencker, der også er træ ner i 
forstadsklubben.

Med ham  som mellem mand 
spillede M alta-holdet m od 
både første- og andetholdet fra 
A lbertslund - det vil sige 3. d i 
vision og serie 2. Og selv om 
M alta tabte til begge hold, var 
det et par matcher, der gav de 
unge spillere på 17, 17, 20 og 
21 masser af rutine.

Ved samm e lejlighed udfor
drede M alta den anden lilleput
nation, Mauritius, til et revan 
cheopgør efter nederlaget i 
V M ’s 8. division. Og det blev til 
revanche, for vi vandt med 3-2, 
siger en stolt M artin Farrugia.

Ligesom alle andre badm in 
tonfolk på M alta er træ neren 
ulønnet. D erfor bruger han 
stort set alle sine feriedage på

badm inton, og den ugentlige 
fællestræning tager han sig også 
af i sin fritid. Fodbold, basket
ball og vandpolo er de store 
sportsgrene hos os. De snupper 
sponsorindtægterne, så vi må 
klare os for små penge i bad 
m inton, sukker træneren.

#  S

Spillerne betaler 
selv
Som udviklingsland i badm in 
ton har vi fået økonomisk 
hjæ lp fra IBF for at kom me til 
Danmark. Vi har ingen penge i 
badm intonforbundet, og derfor 
må vore spillere også selv 
spæ de til ved at betale op 
holdsudgifterne. Men det ville 
de også gerne for at få V M -op- 
levelsen med, sigert M alta træ 
neren.

Blandt Maltas 330.000 ind 
byggere er der kun registreret 
godt 300 badmintonspillere i 
en halv snes klubber. Der 
er imidlertid langt flere, der 
spiller - men det er som m otio 
nister.

Langt de fleste af dem  spiller 
i gymnastiksale, for M alta har 
blot to idræ tshaller m ed inter
nationale mål.

-I den ene af hallerne samler 
vi de bedste spillere til fælles
træ ning en gang om ugen, for 
de får ikke ret meget ud af at 
spille hjemme i deres egne 
klubber, anfører Farrugia.

U d over sin egen aktive kar
riere har han som baggrund for 
træ neijobbet et ophold på en af 
E B U ’s ugelange sommerlejre, 
og han har været på et træ ner 
seminar i Danm ark tidligere på 
året.

Danmark er jo  et badm in 
ton-m ekka, så derfor må man 
naturligvis op til jer, hvis man 
skal lære noget om badminton. 
Og I er sandelig ikke kun dyg
tige til at spille. Arrangem entet 
her har været første klasses, ly
der den smigrende karakteristik 
fra Martin Farrugia.
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B a d m in to n  e r  e n  o ly m p isk  
s p o r t ,  m e n  m ix e d d o u b le  e r  d e t  
ik k e .  D e n  s k æ v h e d  p r ø v e r  d e  
in t e r n a t io n a le  b a d m in to n fo lk  
e f te r  b e d s te  e v n e  a t få  r e t te t  
o p  p å , o g  h v is  m a n  fo r to lk e r  
d e t  p o s it iv t ,  lu k k e r  d e n  in t e r 

n a t io n a le  o ly m p is k e  k o m ite  
n u  d ø r e n  p å  k le m  fo r  b a d m in 

t o n s p o r te n s  ø n s k e .

Sådan kunne man i hvert 
fald tolke IO C-præsidenten, 
spanieren Juan A ntonio Sama- 
ranchs ord, da han overværede 
VM -finalerne i Brøndby-Hal- 
len. Og så var det iøvrigt gan 
ske sm art af arrangørerne, at de 
fik netop Samaranch til at over
ræ kke medaljerne i mixeddou- 
blerne, efter at Kronprins Fre 
derik havde påtaget sig hvervet 
i de øvrige rækker.

Vi har muligvis skævet for 
meget til tennis og bordtennis, 
som ikke har mixeddouble på 
OL-program met. Men jeg har 
nu forstået, a t mixeddouble er 
en ligeværdig og integreret del 
af badm intonsporten, sagde 
Samaranch, der også oplyste, at 
IO C  sæ tter græ nsen for delta 
gerantallet til 10.000 aktive og 
5000 træ nere, coaches og råd 
givere m. v.

D erfor får badm inton også 
tildelt en kvote af deltagere, der 
ikke må overskrides. Kan man 
inden for kvoten rokere med

spillerne på en anden måde, ser 
Sam aranch ikke nogen indly
sende grund til at udelukke mi
xeddouble.

Jeg bestem m er ikke i IOC, 
m en jeg vil forelægge ønsket 
for program kom misionen og 
bede den tage sin afgørelse op 
til overvejelse, sagde IO C ’s 
præsident, og det m å vi så lade 
os nøje m ed i denne omgang.

Men det er en tung proce 
dure, der forestår, og før De 
Olympiske Lege i år 2000 skal 
m an næ ppe vente, at der sker 
ændringer. I hvert fald er det 
allerede bestem t, at der heller 
ikke kom m er mixeddouble på 
program met i A tlanta i 1996, 
og håbet om, at kommisionen 
om gør den bestemmelse, er 
ikke stort.

D B F’s form and, Jørgen Brix 
Steby, er en af de varmeste for
kæ m pere for, at den blandede 
ræ kke skal være OL-sport, og 
han gik så vidt som til at sige, at 
hvis kategorien ikke kom på 
OL-program m et, må badm in 
tonsporten overveje seriøst, om 
den i det hele taget har råd til at 
være medlem  af den olympiske 
familie.

h c

J o n  H o ls t-  C h ris te n s e n  o g  G re te  
M o g e n s e n  f å r  i k k e  c h a n c en  f o r  
O L -m e d a lje r  i  1 9 9 2 .

Rundt om den 
halve verden

P e te r  A . L im  fra  S a o  P a u lo  satte på DBF’s kontor. Peter
i B r a s i l ie n  e r  b a d m in to n -  Lim skrev til DBF og
e n tu s ia s t  o m  e n  h a ls .  S å  spurgte, om man kunne
m e g e t  a t  h a n  r e js te  til l i l l e  hjælpe ham med privat ind-
D a n m a r k  fo r  fø r s te  g a n g  kvartering. Det m åtte kon-
n o g e n s in d c  i s it  7 0 -å r ig e  l iv  toret egentlig svare nej til,
-  e n e  o g  a le n e  fo r  a t  o v e r -  men Jytte Hansen kunne
v æ r e  VM. ikke stå for den henvendelse

Lim udvandrede efter kri- og fik overtalt sin søn til at 
gen fra sit fødeland, Indone- åbne dørene for den brasili- 
sien, og kom til Brasilien, anske badm inton-freak, 
hvor han har gjort meget for I må gerne skrive, at Dan
at udbrede kendskabet til mark er et dejligt land, og at 
fjerbold-sporten. det er fint arrangement,

Men det er svært, for alle gnækker Peter Lim, inden
i Brasilien spiller fodbold, han med stokken i den ene
sukker Peter Lim, der under hånd og kikkerten i den an-
sit ophold i Danm ark boede den bevæger sig hen til sin
hos sønnen til en af de an- faste plads i Brøndby-Hallen.

God forklaring 
udbedes

3 8  n a t io n e r  h a v d e  m e ld t  des, så nu beder vi dem om 
d e r e s  a n k o m s t  til V M . M e n  at komme med en meget 
d a  d e t  k o m  t il s ty k k e t ,  b le v  god forklaring på udeblivel- 
f e l t e t  r e d u c e r e t  t il  3 5  d e l t a -  sen inden den 1. juli. 
g e r la n d e .  Har de ikke en sådan, har

G renada m eldte afbud, vi besluttet, at både Nigeria 
mens IBF, det internationale og Pakistan udelukkes fra at 
forbund, vil bede Nigeria og deltage i Thom as og U ber 
Pakistan, om at kom me med C up-turneringerne til næste 
en meget god forklaring på år, understregede IBF’s for- 
deres fravær. m and, A rthur Jones under

Hverken det afrikanske VM. 
eller det asiatiske land Udeblivelsen førte til, at
meldte afbud - de blev sim- IBF i sidste øjeblik m åtte
pelthen bare væk fra VM. lave puljeinddelingen om i

Det er helt uacceptabelt, de laveste divisioner i hold- 
og derfor har vi forsøgt at turneringen, 
kom m e i kontakt m ed de to 
nationer. Det er ikke lykke-
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VM-Mix

Ribbe t
Souvenir-boden m ed sweat- 

shirts, t-shirts, kasketter, tasker 

og håndklæ der m ed VM - 

logo’et blev på det nærm este 

ribbet og flået af købelystne 

badm intontilskuere.

Folkene bag måtte rekvirere 

ekstra forsyninger i flere om 

gange, og trods det m åtte man 

melde udsolgt for en del af va-

og f lå e t
rernes vedkom m ende allerede 

inden finalerne startede om 

søndagen.

Ligesom det var tilfældet 

med resten af V M -organisatio- 

nen, var det frivillige, der pas 

sede boden, så D BF henter et 
pæ nt overskud hjem på sou 
venirsalget.

V M -p r o g r a m m e t  - en  » sæ ller t« .

Handelstalent
E t flot program  i farver på 64 
sider, kan m an da godt være 
bekendt a t tage penge for.

Sådan ræ ssonerede et par 
ungersvende, der tilsyneladen 
de vidste at spæde lom m epen 
gene op under VM i Brøndby- 
Hallen.

Ungersvendene solgte et 
ukendt antal program m er - ef
ter sigende til varierende priser 
mellem 20 og 50 kroner - før fi
dusen blev opdaget og stoppet.

D er var nemlig den hage ved 
fidusen, at program m erne blev 
uddelt gratis til alle tilskuerne.

Næste  VM 
i moderlandet

N år det internationale forbund 
inviterer til VM  igen om  to år, 
bliver det for første gang i bad 
mintonspillets moderland, Eng 
land.

E t splinternyt sportscenter i 
Birmingham med plads til otte 
badm intonbaner og 12.000 på 
tilskuerpladserne bliver ramm e 
om  begivenheden.

D et engelske forbund fejrer 
sit 100 års jubilæ um  i 1993, og 
på den baggrund var det næ 

sten ikke til at kom m e uden om 
at give arrangem entet til eng 
læ nderne.

N ærm este konkurrent var 
pudsigt nok englændernes 
næ rm este naboer, Skotland, 
m ed Glaskow som  værtsby.

England skal betale IBF
450.000 dollars - op im od tre 
millioner kroner - for at få ar
rangem entet.

Skaffede VM og 
blev fyret

L iv e t  k a n  v æ r e  h å r d t  o g  
u b a m h je r t ig t  h a r  e n g læ n d e r e n  
G r a h a m  A x fo r d  e r fa r e t .

A xford var under V M  for
m and for det engelske badm in 
tonforbund (B E of A ), og i den 
egenskab var det ham , der stod 
som den ansvarlige for, at Eng 
land fik tildelt arrangem entet af 
de næ ste verdensm esterskaber i 
1993.

Det skete i kam p m ed Skot 
land, m en ved afstemningen 
vandt englænderne klart med 
18-5, og alle i den engelske lejr 
var glade.

Største flag i
Mange rekorder blev sat i løbet 
af de 13 berusende V M -dage i 
Brøndby. En af de mere kuri 
øse var hejsningen af VM-hi- 
storiens største flag på første 
dagen.

Fra flaghøjen bag Brøndby-

Men Axfords glæde varede kun 
kort. På det engelske forbunds 
m aj-m øde et par dage efter af
slutningen på VM  valgte man 
næstform anden siden 1988, 
Bill Andrew, som ny formand.

I København var Axford 
også kandidat til IB F’s besty
relse, men opnåede ikke stem 
m er nok, så nu er han efter syv 
år som form and for det engel
ske forbund og fire år i besty
relsen reduceret til menigt 
medlem.

VM-historien
Hallen vajede et særligt VM- 
flag, der målte intet m indre end 
88 kvadratm eter. Flaget blev 
fremstillet til lejligheden af De 
Danske Flagfabrikker og va
jede lystigt til finalerne var 
overstået på 13. dagen.

Mrs. Guatemala
D e t  in t e r n a t io n a le  b a d m in 

to n fo r b u n d ,  I B F , f ik  p å  å r s 

m ø d e t  i T a a s tr u p  e t  n y t  b e s ty 

r e ls e s m e d le m ,  d e r  i  b e d s te  
fa ld  v i l  v æ r e  i s ta n d  t il  a t  g iv e  
d e n  l id t  h ø j t id e l ig e  fo r s a m l in g  
e t  h e l t  n y t  im a g e .

Lad det være sagt straks, at 
den overvejende mandlige for
samling allerede fra starten af 
m ødet havde fundet et fix- 
punkt, som det var svært at få 
øjnene fra.

E n  eksotisk dam e klæ dt i 
grønt med et udseende, der fik 
en af de tilstedeværende til at 
udbryde: »Jam en, det er da 
ikke en Oscar-uddeling for 
filmstjerner, vi er m ed til«. Og 
så viste det sig m insandten, at 
det var netop hende, det pana- 
merikanske forbund havde ind 
stillet til en bestyrelsespost, 
som hun valgtes til uden m od 
kandidater.

Det gør ikke historien rin 
gere, at dam en, der kom m er fra 
Guatem ala, hedder Elizabeth 
de Erichson, og adspurgt hvor

dan hun havde erhvervet det 
navn, var svaret: Jeg er gift med 
en dansker.

Trods det svenskklingende 
navn Stellan Erichson, påstod 
Elizabeth hårdnakket, at hen 
des m and er dansk og sammen 
med sin bror driver en farm a
ceutisk fabrik i Guatem ala.

Mon ikke IBF allerede har 
overvejet at lade Elizabeth de 
Erihson støtte Craig Reedie, 
når han næ ste gang i den 
m andsdom inerede olympiske 
kom ite skal tale kvindernes sag 
i forbindelse med optagelse af 
mixeddouble på OL-program - 
m et?
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Formandens beretning

Minus 7000  me dlemmer
- men DBF er stadig næststørste forbund

J ø r g e n  B r ix  S teb y  

D e n n e  b e r e tn in g  fo r  d e t  fo r 

l ø b n e  å r  s k a l  s a m m e n  m e d  b e 

r e tn in g e r  fr a  k r e d s e  o g  u d v a lg  
g iv e  e t  b i l l e d e  a f  » fo r r e tn in 

g e n «  D B F .  M e n  j e g  k a n  ik k e  
l a d e  v æ r e  m e d  a t  u n d r e  m ig  
o v e r , i  h v ilk e t  o m f a n g  o r d e n e  
e r  ø g e t .  F ø r h e n  v a r  b e r e tn in 

g e r  n o g e t ,  d e r  k u n n e  s tå  p å  e n  
e n k e l t  -  a l le r h ø je s t  to  A -4 s i 

d e r . I d a g  e r  d e t  p å  d e t  n æ r 

m e s te  b le v e t  t i l  h e le  r o m a n e r . 
U d o v e r  d e  in d v ie d e ,  e r  d e r  så  
n o g e n ,  d e r  g id e r  a t  læ s e  d is s e  
l a n g e  u d r e d n in g e r ?

D enne beretning kunne nø 
jes med at konstatere, at der er 
afholdt otte forretningsudvalg 
sm øder og fem bestyrelsesmø 
der. A lle er afviklet i en god a t 
m osfære, og jeg tror, det har 
væ ret positivt, at vore distrikter 
har været repræ senteret ved 
bestyrelsesmøderne.

Sidste repræsentantskabs 
m øde gav nogen turbulens i be 
styrelsen, vedrørende den ge
ografiske inddeling af 3. 
division. Bestyrelsen forka 
stede den af holdtum eringsud- 
valget offentligtgjorte inddeling 
p.g.a. de økonom iske konse 
kvenser for klubberne. Jeg skal 
være den første til a t beklage de 
bryderier, vi herm ed forårsa 
gede, men af to onder må man 
vælge det mindste.

Spillerflytninger har så san 
delig også givet anledning til 
megen diskussion. Somm etider 
glem m er vi, at spillet først og 
frem mest er til for spillernes 
skyld. Det har for mig altid væ 
ret utroligt, at vor D H -tum e- 
ring år efter år giver anledning 
til forslag og ændringsforslag til 
disse. Jeg debuterede i 1955

i den nyoprettede 2. division, 
og, mine dam er og herrer, tur
neringen spilles stadig på nøj
agtig samme vis.

Hvorfor gør vi dog det hele 
så besværligt? G lem m er vi, 
hvad det i bund og grund drejer 
sig om?

Ellers har der ikke været de 
store uoverensstemmelser.

Minus 7000 
medlemmer
M edlem sm æssigt må vi des 
væ rre i år igen konstatere tilba
gegang. Sam let er tilbagegan
gen på 7.176 m edlem mer, hvor

af de 4.026 er under 18 år. Ved 
opgørelsen m anglede vi indbe 
retning fra ni klubber, m en selv 
m ed positive tal fra dem , ville 
det ikke æ ndre væsentligt på 
tendensen. Vi er dog stadig 
D anm arks næ ststørste special
forbund. Vi har af fattig evne 
forsøgt at hjæ lpe med en bedre 
markedsføring, uden at

det har givet påviselige resulta 
ter. Vi kan ikke tvinge nogen til 
at spille badm inton, og vi kan 
ikke tvinge klubber, der er 
m edlem m er af en anden orga 
nisation, til at m elde sig ind. 
Ustandseligt hører jeg, at det er 
vort kontingentsystem, der er 
årsagen hertil. D et er muligt, at 
klubkontingentem e ude om 
kring er høje og for dyre for 
nogle, men at det kontingent 
pr. medlem, der opkræ ves til 
D B F/kredse/d istrik ter, ca. 18 
kr. pr. medlem  pr. år, skulle 
have nogen som helst betyd 
ning, køber jeg ikke. Ingen vil

gøre vrøvl over at skulle betale 
18 kr. om året, også selvom de 
ikke ved, hvad de får for pen 
gene. Det er alene dårlig mar
kedsføring af klubkassererne. 
Hvis vi adm inistrativt havde 
mulighed for at opkræve belø 
bet hos det enkelte medlem, 
vover jeg den påstand, at det 
ikke ville være noget problem

overhovedet. Det ville bare be 
tyde, at f.eks. de fire kr., der til
flyder DBF alene, ville øges til 
næsten det dobbelte, da afsen 
deren skulle betale frim ærke til 
indbetalingskortet. Kontingen
tet til DBF er lig med et fri 
m ærke om  året. Skal vi ikke 
stoppe den endeløse diskussion 
om vort kontingent? Vi skal vel 
heller ikke være store for bare 
at være store, men alene op 
kræve det kontingent, der er 
nødvendigt, for at vort system i 
fo rbund/kredse og distrikter 
kan fungere.

Betale for 
»Badminton«
Jeg kunne endog ønske mig, at 
vort udm ærkede blad »B ad 
minton« m ed alle dets tilbud, 
som f.eks. landslotteri, kunne 
indgå som en bestanddel af det 
kontingent, som vi opkræ ver 
pr. medlem, således at vi een 
gang for alle kunne få bladets 
økonomi i orden. Jeg tror helt 
bestemt, a t I alle er af den for
mening, a t et så stort forbund 
som vores skal have sit eget 
blad - m en er I også parate til at 
betale?

Heldigvis er der i enkelte di
strikter en beskeden medlems
mæssig tilgang. D ette skyldes 
da også, at man lokalt har gjort 
en indsats for at få flere til at 
spille badm inton under DBF.

Vi satser nu 100.000 kr. på 
a t et marketingfirma kan analy
sere vort forbund og måske for
tælle os, hvad vi gør forkert, 
hvad vi kan gøre bedre eller an 
derledes. E ller måske bekræfte 
os i, at vi faktisk gør det meget 
godt.

Penge skal der til. De kan 
komme via TV og hermed 
sponsorer. Vi har m åttet kon 
statere, at værdien af en TV- 
time sponsormæssigt er faldet 
til under det halve. Det er klart, 
at den forøgede m ængde sport 
i TV på to danske kanaler, sam 
men med alle de andre mulig
heder i TV, får nogle markeds
mæssige konsekvenser. Nu 
kunne øget TV-tid tildels kom 
pensere herfor, men det er ikke 
lige den vej, vinden blæser. Vi 
m å her gribe i egen barm  og

U n g d o m  u n d e r  1 8  å r  
i p e r i o d e n  1 9 8 7 -9 1
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spørge os selv, om  vor sport 

rent TV-mæssigt er interessant 

nok. E r den for p æ n  og kede 

lig? Ville et ændret pointsystem

- bedst af tre eller fem  sæ t til ni

- væ re mere medievenligt? Jeg 

er ikke i tvivl. Hvis vi vil have 

m ere TV-tid og mere presse

dæ kning i aviserne, skal vi have 

æ ndret vort pointsystem. Vi 

forsøger p.t., om  vi samm en 

m ed de øvrige europæiske na 

tioner kan komme m ed et enigt 

op læ g til diskussion i det inter

nationale badminton forbund.

D ansk Idræts-Forbund er en 

sto r bidragyder til vor øko 

nom i, og den nye fordelings 

nøgle skulle betyde en stigning 

i vores tilskud. Ellers må vi 

konstatere, at vi i det daglige 

ikke trækker meget på DIF. E t 

stort forbund som vores bliver 

nød t til selv at have sine uddan 

nelser. For os er D IF  idræ ttens 

politiske talerør, hvilket bl.a. 

folkeoplysningsloven er bevis 

på. D en kan for id ræ tten  få 

nogle kedelige økonom iske 

konsekvenser, m en det er her 

helt op til den enkelte kom 

m une, hvordan den vil adm ini

strere loven. Ideen bag folkeop 

lysningsloven var ikke at 

forringe idrættens vilkår, men 

d et er der, med de kom m unale 

budgetter in m ente, en  over

hæ ngende risiko for. D et var 

nok  kommet alligevel. Jeg er 

dog så stor optimist, at jeg tror, 

d e t bliver i meget begrænset 

om fang, at idræ tten bliver be 

rørt. De fleste kom m uner er 

klar over idrættens store betyd 

ning for lokalsamfundet.

Forbundet har de to seneste 

sæ soner tilbudt kredse og di

strikter foredragsaftener om 

folkeoplysningsloven, m en kun 

de færreste har gjort brug af til- 

buddet. Men det e r vigtigt, at 

m an ude i klubberne gør sig 

klart, at det nu er i kom m u

nerne, via folkeoplysningsud 

valget, at alle beslutninger om 

tilskud, halbyggeri, driftstil

skud m.m. træffes. D er findes 

ikke som tidligere m ulighed for 

a t appellere afgørelser til mini

steriet.

D ansk Idræts-Forbund er også 

d e t organ, der på alle special

forbunds vegne (på  næ r det 

største) har overdraget TV- og 

billedrettigheder til Team D an 

m ark.

Team Danmark
H vor Team D anm ark før skulle 

have 25% af TV -honorarerne, 

skal de nu have 50% . Vi må be 

tragte det som hjæ lp til selv

h jæ lp. Vi må i dag konstatere,

D H + D S  - klubber, hvilket på 

mange m åder kunne være øn 

skeligt. D et var her m an skulle 

beslutte eventuelle ændringer i 

D H -tum eringen, og ikke i be 

styrelsen eller på repræ sentant 

skabsmødet. Super C up’ens 

fremtid vil kom me til debat. Jeg 

havde håbet, den kunne have 

udviklet sig til en pokalturnering 

omfattende alle klubber, en helt 

anderledes turnering - og måske 

efter et helt andet pointsystem. 

Desværre må jeg konstatere, at 

der ikke i kredse/distrikter er 

gjort meget for at lodde klub 

bernes interesse herfor.

Sam arbejdet med licensspil- 

lerforeningen er også forløbet 

gnidningsfrit. Desværre opstod 

en uheldig situation omkring 

spilledragt ved VM. H er kunne 

m an ønske en lidt større forstå 

else for det nationale og øko 

nomiske, og derm ed ikke kun 

fokusere på det rent egoistiske. 

Selvom jeg har forståelse for de 

øvrige aspekter, der ligger om 

kring personlige sponsorer, m e 

ner jeg ikke, denne aftale stred 

m od den enkelte spillers inter

esse. Jeg havde ikke tid eller 

lyst til, 14 dage før V M -starten, 

at lægge op til konfrontation.

VM er der mange, der har 

arbejdet m ed længe. Ca. 100 

personer har det sidste år jæ vn 

ligt arbejdet m ed dette kæ m pe 

arrangement. D e fæ rreste kan 

forestille sig,hvor meget der 

skal tilrettelægges, før m an m e 

ner at være klar til afvikling. 

Over 160 m øder har der været 

afholdt i de nedsatte grupper, 

og jeg er dybt im poneret Over 

den ildhu og ihærdighed, der er 

lagt for dagen. H erudover har 

vi brugt og m isbrugt vor adm i

nistration i en grad, som kun de 

fæ rreste kan begribe. Det er et 

så im ponerende arbejde, der 

her er lagt, at vi alle skylder 

dem  en meget stor tak. Vi har 

uden tvivl overtrådt såvel over

enskom ster som  hviletidsbe

stemmelser. D et kom m er vi så 

sandelig også til under VM, 

hvor ca. 1000 frivillige ledere er 

i gang. Beretningen om dette 
VM  m å afvente den m undtlige 
beretning, men der er ingen 
grund til at vente m ed at sige 
tak til alle, der har bidraget - in 
gen næ vnt - ingen glemt. Vi 
kan nu kun håbe på, at vi får 
løn som forskyldt.

Vi skulle så kunne se f r e m t i 

d en  lyst i øjnene, men ellers 
skal jeg ikke tage hul på den. 
Det m å vor kom m ende struk 
turdebat på årsm ødet og vor 
markedsundersøgelse ligesom 
lægge op til.

B A D M IN T O N  ^

In d tæ g te r n e  f r a  T V  g iv e r  i k k e  så  m eg e t, s o m  f ø r  d e r  va r to  k a n a le r  a t  
v æ lg e  im e lle m . H e ru n d e r:  P er so n a le t  p å  D B F ’s  k o n to r .

at D BF uden Team Danm ark 
ville være ilde stedt hvad angår 
eliteidræ t og talentudvikling. 
Vi ser frem til en udvikling af 
talentcentre dækkende det 
ganske land. I løbet af 1991 vil 
vi have to centre i Jylland, et på 
Fyn, et på Lolland-Falster, to 
på Sjælland og et på Bornholm.

Idéen med elite-, regional- 
og talentcentre er helt klar fra 
D BF’s side, at spilleme kan 
blive i de geografiske om råder

og ikke skal tvangsforflyttes for 
at kunne udvikle deres talent. 
A t klubber »køber« spillere, 
kan vi dog ikke forhindre.

Divisionsforeningen kunne 
her være det rette forum  for at 
undgå en overbudspolitik, en 
politik, der i sidste ende er ska
delig for klubbernes økonomi. 
Ellers har sam arbejdet med D i
visionsforeningen foregået 
uden gnidninger. Desværre er 
foreningen endnu ikke for alle

G e n to f te  b le v  igen  d e n  s tæ r k e s te  k lu b  i h o ld tu r n er in g e n .
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Seniorspilleudvalget

VM-sæson med »nye« trænere 
og mange aktiviteter

P o u l B o y e r

D e t  h a r  v æ r e t  e t  tr a v lt  å r  fo r  
s e n io r s p i l l e u d v a lg e t ,  h v o r  
m a n g e  n y e  t in g  h a r  s k u l l e t  
f in d e  d e r e s  p la d s  s a m t id ig  
m e d ,  a t  s to r t  s e t  a l le  a k t iv i t e 

t e r  e r  o p r e t h o ld t .

Ny landstræner og 
hovedcentertræner
Vi skulle have ny landstræ ner, 
efter at Steen D. Sørensen var 
stoppet, og det endte, måske 
ikke overraskende, m ed at vi 
ansatte vores træ ner i hoved 
centret i Brøndby, Poul Kold i 
stillingen. M en så m åtte vi også 
have ny centertræ ner i 
Brøndby, hvor Flemming Jo 
hansen blev ansat.

D et er naturligvis svært at 
starte m ed nye folk på så cen 
trale poster, m en overgangen er 
faktisk gået forbavsende godt. 
D et skyldes ikke mindst, at de 
personer vi ansatte, gennem  
deres deltagelse i elitetræner- 
projektet og som  hovedcenter
træ ner, havde et godt kendskab 
til arbejdsgangen i seniorspil 
leudvalget og D BF og et godt 
kendskab til vore elitespillere.

Centrene
H ovedcentret i B røndby har 
med 19 ud af 26 elitespillere og 
syv ud af 15 talentspillere været 
det centrale i vores elitetræ 
ning, og vi har i år kunnet for
bedre denne træning. Dels fik 
vi tildelt nogle flere tim er til 
trænere, så vi kunne ansæ tte 
kineseren Lin til a t lave special
træning m ed vores allerbedste,

dels er landstræ nerens opgaver 
blevet æ ndret, så han nu en del 
af tiden deltager i træningen i 
Brøndby. Samtidig har OL- 
projektlederen, H enrik Fahren- 
holz, deltaget i en del af træ 
ningen onsdag aften. D et har 
selvfølgelig givet en bedre træ 
ning, uden at det har betydet 
øgede udgifter for DBF.

Centret i A alborg kører fort 
sat som hovedcenter, men vi 
har m åttet acceptere, at med de 
færre elitespillere (to af D BF’s 
elitegruppe) har Team D an 
m ark nedskåret antallet af ti 
m er til træ neren. D et er fortsat 
vort mål at opretholde centret i 
Aalborg som  hovedcenter, men

vi har foreslået Team Danm ark, 
at m an dels indgår et samar
bejde m ed Træ nerskolen i A al 
borg, del starter et talentcenter 
i sam arbejde m ed NBD.

I årets løb er der kom m et tre 
nye centre til, nemlig i Odense, 
Nykøbing Falster og Rønne. 
De begyndte næ sten fra sæ son 
starten, og de foreløbige rap 
porter viser, at der er god gang i 
disse centre, og vi ser frem til at 
nye talenter dukker op  fra disse 
centre.

D erudover er m an langt i 
forhandlingerne om centre i 
Å rhus og Lillerød. D e skulle 
gerne starte fra den nye sæson, 
og forhandlingerne er for-

håbentligt afsluttet, når vi hol
der repræsentantskabsm øde.

Projekter
a )  O L -p r o je k te t .

OL-projektet kører nu  på skin
ner, næsten tre år h ar projektet 
kørt og det går nu ind i sit sidste 
år før O L i Barcelona i 1992.

Stort set alle vore elitespil
lere var med fra starten, men 
helt som forventet e r en del fal
det fra eller blevet siet fra. Til 
gengæld mener jeg, at de, der 
er tilbage, virkelig h ar fået no 
get ud  af at lave en seriøs, lang
sigtet træningsplanlægning og 
er i en fysisk form som  kun få af 
vore topspillere tidligere har 
kunnet præstere. Sam tidig hå 
ber vi på, at det sm itter af ne 
dad  til vores unge talenter, så 
de tidligt forstår betydningen af 
en fornuftig træningsplanlæ g 
ning og af at være i god fysisk 
form.
b )  T a le n tp r o je k te t  o g  e l i te tr æ -  
n e r p r o je k te t

N år jeg tager disse under et, er 
det fordi de tidligere var knyttet 
tæ t sammen og også vil være 
det i fremtiden. Vi stoppede 
sidste år med elitetræ nerud- 
dannelsen i SSU-regi. Den er 
nu ført over til uddannelsesud
valget, og de forventer at kunne 
starte en ny tre-årig uddannelse 
i den kommende sæ son i sam
arbejde med SSU. Samarbejdet 
består i, at elitekandidateme 
skal analysere og teste talent- 
spillere, og at denne analyse så 
skal ud til spillernes klub og 
centertræner, så de har noget at 
arbejde ud fra. Det er altså ikke 
længere tanken, at elitekandida
tem e skal være træ nere for spil
lem e i talentprojektet, der var 
for mange kokke til a t fordærve 
maden. Ligeledes e r det tanken, 
at lederen af elitetrænerprojek- 
tet også skal være leder af ta 
lentudviklingsprojektet. Det 
har i å r været landstræ neren, 
og d e t har ikke fungeret efter 
hensigten. Dertil h a r opgaverne 
for en ny landstræ ner væ ret for 
om fattende. Så vi m å klart er
kende, at talentudviklingspro 
jek te t ikke har k ø rt så godt, 
som  vi kunne ønske, dels m.h.t. 
besøg i klubberne, dels
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m .h.t. samlinger. M en vi er klar 
over problemet og arbejder 
m ed det.

Mesterskaber
T h o m a s  /U b e r  C u p : Resultat 
mæssigt levede både herrerne 
og damerne op til de t forven 
tede. Vi var hos herrerne tæ t 
tere på Kina end nogen sinde 
før og fik den ventede 3.-plads. 
D am erne blev slået ud  i den 
indledende runde af finalen, 
m en var også handicappede af 
afbud fra Kirsten Larsen, C hri 
stina Bostofte og et sidste øje 
bliks afbud fra Pernille Neder- 
gaard på grund af skade. D e 
sloges for sagen, og m ed lidt tur 
i den  var det blevet til en bedre 
placering. Men de fik vist deres 
berettigelse i denne finale.

T r æ n in g  i  T eam  
D a n m a r k  C en tre t 
i Id r æ tte n s  H u s  
i  B r ø n d b y .

N M  i N o r g e

Vi gjorde rent bord m ed fem 
titler:
Herresingle: Poul E rik  H øyer 
Damesingle: Pernille N ederga- 
ard

Herredouble: Max G a n d ru p / 
Thom as Stuer-Lauridsen 
D am edouble Lotte O lsen / 
D orte K jær

Mixed double Thom as L u nd / 
Pernille D upont 
D M  i A a lb o r g :

Bød kun på en enkelt overras 

kelse da Camilla M artin vandt 
damesingle.
Herresingle: M orten Frost 
Damesingle: Cam illa Martin
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Herredouble: Thom as L u nd / 
Jon Holst-Christensen. 
Dam edouble: Lotte O lsen/
D orte K jær
Mixed double: Thom as L und / 
Pernille D upont

På repræ sentantskabet vil jeg 
forhåbentligt kunne fortælle 
om nogle gode resultater ved 
VM  i Brøndby, selv om  seedin- 
gerne jo ikke ligefrem gør os til 
favoritter i nogle af rækkerne.

Grand-Prix
turneringer
Vi har deltaget i G rand-Prix 
turneringer i Thailand, Malay
sia, Indonesien, Singapore, 
Holland, Tyskland, Skotland, 
Taiwan, Japan, Sverige, Fin 
land og Schweiz. Isæ r i starten 
af sæsonen m arkerede vi os 
stærkt. Talenttruppen har væ 
ret i H olland (to  gange), Tjek 
koslovakiet, Frankrig og 
Østrig.

Ynglingegruppen
Det var E M -år for ynglingene, 
m en desværre kiksede det 
denne gang i holdtum eringen. 
Vi tabte overraskende semifi
nalen til Holland m ed 2-3, men 
reddede 3. pladsen ved at be 
sejre England 3-2. Sovjetunio 
nen blev mestre og det under
streger, at vi skal til at holde et 
godt øje m ed de østeuropæiske 
lande, der er i fremgang. Spil
lerne tog revanche i de indivi
duelle mesterskaber, hvor vi 
vandt fire titler (og så kan man 
jo  undre sig over, at vi ikke 
kunne vinde holdm esterska
bet.)

Damesingle: Lotte Thomsen, 
Køge.
Herredouble: Peter Christen 
sen /  M artin Lundgaard H an 
sen, Højbjerg/Lillerød. 
Dam edouble: Trine Pedersen/ 
M ette Pedersen, Nr. Broby. 
Mixed double: Peter Christen 
sen /  Rikke Broen, H øjbjerg/ 
abc, A alborg

Specielt sejren i dam edouble 
var overraskende, m en de fyn 
ske piger sloges så det slog gni
ster, og det gav bonus.

D erudover har spillerne del
taget i turneringer i Duinwijck 
og M almø, begge steder med 
stor succes. Nogle af dem  var 
m ed ved W orld Junior Cup i 
Indonesien, det uofficielle VM 
for ynglinge, som man nu på 
tæ nker at gøre officielt. Det 
blev dog ikke til titler denne 
gang.

Vi har arbejdet p å  a t inte 
grere flere og flere af vore yng
linge i talenttruppen, og langt 
d e  fleste af dem, d er var med 
ved EM , er allerede i truppen, 
så de har gode m uligheder for 
a t kom me ud og læ re a t spille 
under uvante forhold. Noget de 
uden tvivl får gavn af senere.

SSU og fremtiden
D er er næppe nogen tvivl om, 
at det stiller større og større 
krav til eliten, hvis m an vil være 
m ed på verdensplan i toppen. 
Badm intons optagelse på det 
olympiske program har givet 
flere nationer bedre mulighe
der. Herhjemme har der også 
væ ret talt om, at D B F bruger 
for mange penge på eliten. Men 
d et er en kendsgerning, at den 
del SSU (incl. landstræ ner) 
b ruger af DBF’s sam lede bud 
get har været støt faldende si
den  1986/87 (33,1% ) til 9 0 / 
91 (18,5% ). Dette e r til dels 
opvejet af øgede Team  Dan 
m ark midler, men tager man 
prisudviklingen i betragtning, 
e r der reelt tale om en tilbage
gang.

For den kom m ende sæson 
ligger der store opgaver og ven
ter. T hom as/U ber C up, hvor 
jeg helt klart forventer, a t begge 
vore hold kvalificerer sig til fi
nalen, EM  og kvalifikation til 
de olympiske lege. H er er det 
nok  realistisk at håbe på at, vi 
får to  spillere/par m ed i de fire 
kategorier (minus m ixeddou- 
ble), altså ialt 12 spillere.

Internt i SSU arbejder vi 
også med den måde, vi har or
ganiseret os og arbejder på, så 
vi evt. kan få et samspil m ed de 
tanker, som udvalget til ny 
struktur i DBF arbejder med.

D et har været et spæ ndende 
og travlt år for alle i SSU. Jeg 
har bemærket, at jo  flere år 
m an sidder som SSU -form and, 
jo  mere øges arbejdsbyrden, og 
specielt i år har den væ ret for
øget, ikke mindst på grund af 
problem er med at få økono 
m ien til at hænge sam m en. El
lers m å jeg sige, at jeg er godt 
tilfreds med det produkt, vi har 
fået ud af det, og jeg vil godt 
takke mine seks kolleger i SSU 
og folkene på kontoret for et 
godt samarbejde.

1
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Holdturneringsudvalget

DH-spænding til det sidste

L a r s  Jø rg e n  A n d e r s e n

F o r h å b e n t l ig t  m å  d e t  v æ r e  t i l 

la d t  a t  k o n s ta te r e ,  a t  d e n  fo r 

l ø b n e  s æ s o n  ig e n  h a r  b u d t  p å  
e n  h o ld tu r n e r in g ,  h v is  s p æ n 

d in g s m o m e n t  h a r  v æ r e t  h e l t  i 
to p .

Ja, måske har spændingen i 
afvigte turnering været større 
end nogensinde tidligere. I 
hvert fald har flere end tidligere 
været holdt på pinebænken til 
det absolut sidste.

For H U  er det naturligvis 
m orsom t, når intet er afgjort 
før på allersidste spilledag.

O ptakten til sæsonen var 
imidlertid om gærdet af en del 
turbulens. Repræ sentantskabs 
m ødet i fjor vedtog en lands 
dækkende 3. division, men de 
delegerede var knapt kom m et 
hjem efter m ødet med H U ’s 
puljeinddeling i tasken, før ind 
sigelserne begyndte.

Nogle følte sig »taget med 
bukserne nede«. A ndre syntes, 
at den fremlagte inddeling var 
helt skæv og efter bestyrelsens 
opfordring forsøgte H U  at lave 
nogle - i vore øjne - kosmetiske 
ændringer på det først frem 
lagte, m en økonom isk blev det 
ikke bedre.

Sluttelig blev inddelingen - 
rent forholdstalsmæssigt - som 
den først fremlagte, og da først 
kam pene på banerne startede 
var tilfredsheden tilsynela 
dende mest frem herskende.

Lad det i denne forbindelse 
være sagt, at nogle ganske få 
først på sæsonen stadig stillede 
sig kritisk over for »nyskabel
sen«. Disse røster fornem m er 
H U  imidlertid er forstum m et; 
specielt efter nytår. Vi fornem 
mer, at klubberne nu har indset

G e n to fte s  g ti ld v in d e r e  g a v  n a tu r lig v is  tr æ n e re n  en  lu f t tu r  e fte r  tr iu m fe n .

rigtigheden af sidste års vedta 
gelse.

At æ ndringen betyder større 
indskud, blev der ikke fra HU s 
side lagt skjul på i forbindelse 
m ed forslagsbehandlingen sid 
ste år. Tværtim od fremgik det 
klart af HU s beretning.

Og netop indskudsstørrelsen 
har gennem de seneste knap 10 
år gentagne gange givet anled 
ning til debat.

D BF’s bestyrelse fastsæ tter 
indskuddet på basis af et øko 
nom isk overslag dæ kkende 
samtlige udgifter til D H -turne- 
ringen.

180.000 til 
f lagskibet
Forlods bevilges D H -turnerin- 
gen 180.000 kroner. D ette be 
løb har væ ret uæ ndret de sene
ste knap to håndfulde år, men

det er altså, hvad man m ener er 
rimeligt til det, alle ynder at be 
tegne som D B F’s flagskib.

D et kunne måske give an 
ledning til diskussion netop på 
repræ sentantskabsm ødet, om 
de midler, der tildeles D B F’s 
flagskib, står i et rimeligt for
hold til, hvordan m idlerne el
lers fordeles.

E t større tilskud fra D B F vil 
naturligvis udm ønte sig i m in 
dre indskud for klubberne. Om  
»rigets tilstand« tillader dette, 
må være op til repræ sentant 
skabet a t bedøm m e.

Som næ vnt indledningsvis 
var den sam lede holdtum ering 
i år særdeles spændende.

D et har haft den fornuftige 
virkning, at også presseom talen 
af D H -tum eringen har været 
ganske god. G rundet spæ ndin 
gen, men også grundet et væ 
sentligt bedre PR-arbejde

i klubberne selv. - Tak for det.

Kiks undervejs
Rent pressemæssigt har der 
desværre væ ret nogle ganske få 
kiks undervejs, m en disse kiks 
har heldigvis ikke væ ret større, 
end de kunne klares m ed en 
enkelt telefonopringning.

I den netop afsluttede sæson 
oplevede man desværre, at reg
len om ekstraordinær nedryk 
ning m åtte bringes i anven
delse. Højere rangerende hold 
fra sam me klub havde spillet 
sig til nedrykning, og uheldigvis 
gik det så i et par tilfælde ud 
over klubbens næstrangerende 
hold.

M odsat har en nedrykning 
også bevirket, at en klubs an- 
dethold, trods førstepladsen i 
sin pulje, ikke kunne rykke op. 
Det blev i stedet det næstbedst 
placerede hold, og netop dette
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har givet H U  stof til overvejelse 
for så vidt angår ned- og opryk 
ningsproblem atikken.

A ntallet af pro tester har væ 
ret af nogenlunde samme antal 
som de senere sæsoner. Alle er 
de blevet behandlet på behørig 
vis. I nogle tilfælde med både 
et eller to H U -m edlem m er »sat 
uden for døren« som inhabile 
grundet tilhørsforhold til de in 
volverede klubber.

Klubskifte-reglen
Klubskiftereglen har også væ 
ret til debat i såvel H U  som be 
styrelsen. En opdatering af ord 
lyden er sandsynlig, hvorfor 
tvistigheder, som  de, der op 
stod ved denne sæsons start, 
forhåbentlig vil væ re en saga 
blot.

H U  har igen i den netop af 
sluttede sæson holdt m øder 
m ed D H -/D S-klubberne hen 
holdsvis øst og vest for Store 
bælt.

M øderne holdtes i henholds 
vis Hvidovre og Højbjerg m e 
dio februar, og udvalget havde 
sat næ sen op efter et rimeligt 
fremmøde.

Sådan må antallet af frem 
m ødte betegnes øst for Store 
bæ lt, m edens m ødet i Højbjerg 
ikke havde samlet flere end 
godt en håndfuld deltagere. 
D et har naturligvis givet stof til 
eftertanke i HU.

Man kunne bruge den gamle 
sentens med, at når folk ikke 
m øder op, så er det nok fordi,

G e n to fte s  g la d e  v in d e r h o ld .

C h r is t ia n  J a c o b s e n  o g  L i s b e t  S tu e r -L a u r id s e n ,  G e n to fte  p å  ve j m o d  g u ld e t.

m an er tilfreds.
Vi har valgt at tolke det på 

en anden m åde; nemlig at ø s t/ 
vestm øderne måske har overle 
vet sig selv. I den kom m ende 
sæson vil vi nøje overveje, om  
m øderækken skal fortsætte.

H U  har også i den forløbne 
sæson haft et fornuftigt samar
bejde m ed divisionsforeningen. 
H U  bliver nu  indbudt til for
eningens møder, og disse ind 
bydelser er blevet udnyttet. 
M øderne har væ ret medvir
kende til, at H U ’s idébank er 
udvidet en del.

Sam men m ed divisionsfor
eningen afvikledes ligeledes 
årets Super Cup. Rent sports 
ligt blev årets udgave væ sent 
ligt bedre end året før, selv om 
der desværre indsneg sig en 
kelte »forviklinger« undervejs.

H U  får forhåbentlig lov at

fortsæ tte uændret. I udvalget 
har vi i øjeblikket nogle idéer til 
drøftelse. Blandt andet hele 
D H /D S-turneringens frem ti
dige struktur; er slutspilsfor
m en rigtig og hvordan forbed 

res økonom ien i D H /D S .
Dertil skal lægges idéer, som 

endnu ikke er fuldt udklæk 
kede; men givetvis ideer, der på 
længere sigt vil gøre D BF’s 
flagskib mere spændende, mere 
attraktiv for alle spillere og for
håbentlig kom m er til at berøre 
endnu flere m edlem m er af 
DBF.

HUs sam arbejde med konto 
ret har endnu en sæson funge
ret ganske tilfredsstillende, lige 
som sam arbejdet med klub 
berne har været en fornøjelse.

Efterhånden har alle fundet 
ud af, at der til hver række er 
knyttet en koordinator, og 
denne koordinator benyttes nu 
oftere og oftere.

Tak for godt og loyalt samar
bejde til medlem m erne af HU.
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Ungdomsspilleudvalget;

Befæster sin position som 
Europas stærkeste

A a g e  N ie lsen

D a n s k  u n g d o m s b a d m in t o n  
h a r  i d e n  f o r lø b n e  s æ s o n  k u n 

n e t  b ev a r e  s in  f ø r e n d e  p o s it io n  
s o m  E u r o p a s  s tæ r k e s te  b a d 

m in to n n a t io n ,  h v ilk e t  k a n  a f 

læ s e s  a f  d e  r e s u lta te r , s o m  
v o r e  u n g e  s p il le r e  h a r  o p n å e t  i 
d e  tu r n e r in g e r , h v o r  o g s å  d e  
b e d s t e  u d e n la n d s k e  s p il le r e  
h a r  d e lta g e t .

I september deltog vi med 
U 16 og U14 »landshold« i 
»skånske ungdom sm esterska
ber« , der blev afviklet i M almø, 
og her vandt vore spillere både 
som  hold og individuelt alle tit 
lerne.

I oktober afviklede SBKr og 
KBKr »Danish Jun ior Cup« 
m ed deltagelse af landshold fra 
Sverige, Holland, England, 
Norge, Skotland, Polen, Tysk
land og Sovjet. »Danish Junior 
Cup« spilles som  holdkam pe 
for U18, U16 og U14, og til 
trods for, at D anm ark i denne 
turnering stiller op  m ed rene 
kredshold, var det igen, som 
tidligere år, de danske spillere 
d er prægede turneringen.

Også de individuelle tu rne 
ringer, der ligger i forbindelse 
m ed D.J.C. i G entofte U18, 
Hvidovre U16 og G lostrup 
U 14 og hvor alle de udenland 
ske spillere deltog, blev dom i
neret af danskerne. D et fremgik 
dog af disse turneringer, a t der i 
flere af de europæiske lande er 
fremskridt at spore, m en det 
varer nogle år, før disse lande 
vil opnå tilnærmelsesvis den 
bredde, som vi har i D anm ark.

I februar var det D anm arks 
tu r  til at afholde de uofficielle

Europam esterskaber for U14. 
A rrangem entet var henlagt til 
K arlslunde-H allerne med ind 
kvartering på Dansk Folkefe
rie.

Karlslunde Idrætsforening 
og DBFs U SU  stod i fællesskab 
for arrangem entet, og som 
følge af et godt sam arbejde og 
en meget stor offervilje og ar 
bejdsindsats fra den lokale ung 
domsafdeling og dens ledere 
forløb arrangem entet nærm est 
perfekt.

R i k k e  O ls en  - tr e d o b b e lt  d a n s k  
m e ste r  i  ju n io r r æ k k e n .

Resultatm æssigt var det også 
en succes, idet D anm ark vandt 
holdfinalen så klart som 7-0 
over England, og samtlige indi
viduelle finaler blev også vun 
det af danske spillere.

De deltagende lande var for
uden D anm ark, Sverige, Eng 
land, Skotland, H olland, Østrig

og Tyskland. I april afvikledes 
de tilsvarende uofficielle E uro 
pam esterskaber for U16 i Glas- 
gow, Skotland. Også har var 
danskerne klart bedre end de 
øvrige nationer, og såvel hold 
som alle fem individuelle titler 
gik til Danmark.

I maj afsluttes sæsonens in 
ternationale sam arbejde med, 
at D B F sender U16 og U14 
»landshold« til en stor interna 
tional turnering i Varberg, Sve
rige.

Åbne turneringer
D er er gennem  sæsonen afvik 
let over 200 åbne ungdom stur
neringer rundt om kring i klub 
berne m ed hovedvægten lig
gende i Jylland. Disse tu rnerin 
ger er gennem gående afviklet 
tilfredsstillende, og deltageran 
tallet har, m ed enkelte und ta 
gelser også væ ret tilfredsstil
lende. Selv om  det er sagt og 
skrevet flere gange, er der sta 
dig klubledere, der sjusker med 
resultatform idlingen, ved at 
frem sende mangelfulde og til 
tider ulæselige resultatlister. 
D et vil m edføre, såfremt en for
bedring ikke indtræffer, at vi 
m å stram m e op på denne lige
gyldighed og evt. idøm m e bø 
der hvor det er påkrævet.

De åbne turneringer sam t de 
afholdte Danm arksm esterska 
ber viser klart for alle alders 
grupper, at der arbejdes godt 
ude om kring i klubberne med 
fortsat at udvikle de unge ta 
lenter, da talentm assen vel al
drig har væ ret større, end den 
er i år.

Som erstatning for det tidli
gere SDS G rand Prix, har der i 
den forløbne sæson forsøgsvis 
for U16 og U14 været kørt et 
G rand Prix-system, hvor det 
har været muligt at score point, 
og D BF har udsat præ m ier til 
de spillere, der gennem  sæso 
nen har optjent flest point. 
Præ m ierne består i gavekort til 
indkøb af sportsrekvisitter. Om  
denne G rand Prix ordning kan 
fortsæ tte i den kom m ende sæ 
son afgøres af de midler, som 
bestyrelsen stiller til rådighed 
for ungdom sarbejdet.

D er skal ikke herske tvivl om
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H ø jb je rg s  P e ter  G a d e  - en  a f  d e  s tæ r k e s te  i U  1 4 j-r æ k k e n .

U S U ’s postive indstilling til at 

fortsæ tte systemet. Vi mener, 

det er m ed til at stimulere inter

essen for de åbne m esterrække 

turneringer, og efter U SU ’s op 

fattelse er disse turneringer én 

af årsagerne til, a t vi fortsat kla 

rer os bedre end andre lande, 

da vore spillere har en større 

rutine og er bedre rustet både 

psykisk og fysisk. Til den kom 

m ende sæson har der væ ret en 

del flere ansøgninger om  tilla 

delse til at afholde åbne tu rne 

ringer, end der er plads til i sæ 

sonprogram met, og det har 

været nødvendigt at frasortere 

ca. 20 turneringer. D ette er be 

klageligt over for de klubber, 

det går ud  over, m en vi prøver 

på at fordele ulem pen sådan, at 

det forhåbentlig ikke er de 

samme klubber, der ramm es 

hvert år. M en alligevel; husk al 

tid alternative datoer og ræ k 

ker.

IVæningslejre
D er har i sam arbejde med 

U D U  væ ret afholdt de traditio 

nelle sommerlejre. D er deltog 

ca. 70 unge spillere og lejrene 

blev afholdt i Nyborg og Vings- 

ted og forløb tilfredsstillende. 

Hvert år klassificeres spillerne i 

henholdsvis M -A  og B rækker,

og det er en klassificering, der 
udføres omhyggeligt og sagligt 
ude i kredsene, og sam arbejdet 
mellem DBFs og kredsenes 
gruppeledere fungerer så godt, 
at der stort set aldrig opstår 
problem er når den endelige 
klassificeringsliste udarbejdes 
og offentliggøres. G ennem  sæ 
sonen sker der efter et specielt 
pointsystem  oprykninger til hø 
jere rækker.

D ette pointsystem tages 
jævnligt op til debat, idet ikke 
alle mener, det er lige retfær
digt i alle sam menhænge. Men 
indtil dato har det ikke været 
muligt at påvise, at noget andet 
system ville være m ere retfær
digt at anvende, idet der skal 
være, som  i det eks. system, en 
balance mellem de afholdte 
turneringer og det max antal 
spillere, der er plads til i den 
enkelte rækker, også når vi når 
hen på den anden side af jul. 
Og at disse turneringer skal 
kunne afvikles inden for de 
tidsrammer, der er til rådighed, 
også i 5 baners haller, som der 
stadig er mange af rundt om 
kring i landet. Flere forslag til 
en ændring har væ ret fremlagt, 
m en konsekvensberegninger 
har vist, at der vil ske alt for 
m ange oprykninger og samtidig 
er adm inistrationen væsentlig 
mere tidskræ vende og kom pli 
ceret.

Danmarksmester
skaberne
Sædvanen tro havde de arran 
gerende kredse og klubber gjort 
meget ud af disse arrangem en 
ter, da dette er årets højde 
punkt for de bedste spillere.

E n  stor tak skal lyde til SBKr 
og G reve for U16, KBKr og 
Skovshoved for U14 og FBKl
og Nr. Broby for U 12 for de in 
dividuelle mesterskaber, og 
LFBK r og Østfalster U16, 
SBKr og Næstved U 14 og 
JBKr og Å rhus U12 for hold 
mesterskaberne.

Samarbejdet med 
kredsene
Også i den forløbne sæson har 
dette sam arbejde fungeret 
godt, og der er afholdt to fæ l
lesmøder, hvor der er udvekslet 
erfaringer, og alle har kunnet 
fremføre deres synspunkter i 
saglige og tillidsfulde debatter. 
Ikke m indst har m edlem sre 
krutteringen i de små årgange 
væ ret genstande for megen op 
m ærksom hed.

Fremtiden
D BF m å også i år konstatere en

medlemstilbagegang af ung
domsspillere, og de t hænger 
helt klart sammen m ed de små 
årgange og den forøgede kon
kurrence fra andre idrætsgrene. 
A lle idrætsgrene arbejder 
ihærdigt på at få børnene til at 
interessere sig netop for deres 
idrætsgren, og i det arbejde må 
badm inton passe p å  ikke at 
»falde af vognen«.

D et er dog m ed glæde, at vi 
har set utraditionelle initiativer 
ude omkring i nogle kredse og 
klubber, og vi må opfordre alle 
ungdomsledere til a t iværks
æ tte  et rekrutteringsarbejde for 
at styrke interessen fo r badm in 
ton. Vi skal også i fremtiden 
styrke det internationale sam
arbejde, og vi må arbejde på at 
få EB U  til at æ ndre signaler 
vedrørende officielle Europa 
mesterskaber for U 16.

D e kører på anden  sæson 
uden deltagelse af Europas 
seks stærkeste nationer, som 
følge af et meget lidt gennem 
tæ nk t regulativ for disse me
sterskaber, der hverken tids
mæssigt eller økonom isk 
tilgodeser det sportslige ud 
bytte i at deltage. E t forslag til 
ændring vil blive forelagt EBU 
ved et møde, der afholdes i for
bindelse med U16 arrangem en 
tet i Glasgow.

Også i år kan der til ynglin
gerækken og derm ed til senior
regi »afleveres« et antal, endog 
m eget store talenter og  vi håber 
fra U S U ’s side, at de ansvarlige, 
såvel klubledere som  D B F le
dere, vil pleje disse talenter 
m ed om hu uden at presse dem 
så hårdt i seniorregi, at de 
»bræ nder ud« i en alt for ung 
alder. Fortilfælde b ø r give stof 
til eftertanke.

Som afslutning skal der lyde 
en tak til alle, der på én eller 
anden m åde har arbejdet inden 
for dansk ungdomsbadm inton.

E n  helt speciel tak til kredse
nes ungdomsspilleudvalg og 
gruppeledere i såvel kredse - 
som  DBF-regi, og tak  for godt 
sam arbejde i den forløbne sæ 
son.
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Ungdomsspilleudvalget;

Juniorgruppe n U16
D e r  h a r  fo r  ju n io r g r u p p e n , 
U 1 6 ,  v æ r e t  a fh o ld t  n i m e s te r 

r æ k k e  -  tu r n e r in g e r , 2 7  A -  o g  
3 5  B -r æ k k e  tu r n e r in g e r , m e d  
t r a d i t io n e l t  d e  f l e s te  A -  o g  B -  
tu r n e r in g e r  i  J y lla n d  ( 3 8  u d  a f  
6 2 )

De otte G rand Prix-tum e- 
ringer før DM, har atter samlet 
de bedste mesterrækkespillere, 
og de har gennem sæsonen 
sam let point til gavekortpræ 
m ier for de tre bedste i single 
og de to bedste doublepar efter 
et pointsystem, der giver dob 
belte point ved DM.

Oprykningssystemet disku
teres stadig flittigt, m en indtil 
nu har vi ikke set et bedre for
slag, selv om doublespillere 
nok får for lidt i det eksiste 
rende system. Men da der sam 
tidig via oprykning sker en for
dobling af antal M-spillere, skal 
vi i hvert fald ikke have flere A  
- turneringer, og altså heller 
ikke flere spillere m ed falske 
forhåbninger om deltagelse i 
DM.

D er er stadig for m ange til 
meldinger til DM m ed frasorte 
ring til følge, da kvalifikations
turnering ikke har væ ret 
afholdt af mange grunde, bl.a. 
skolefrihed og økonom i. Jeg 
m ener samtidig, at det godt kan 
lade sig gøre at frasortere kor
rekt i samråd m ed kredsenes 
gruppeledere.

DM  individuelt var et fint 
stævne i Greve med en række 
overraskelser, og m ed Rikke 
Olsen, Karlslunde som tre 
dobbelt mester. Vinderne blev: 
Herresingle: Jim Laugesen,

Gentofte.
Damesingle: Rikke Olsen,
Karlslunde
Herredouble: Jim Laugesen, 
G en to fte /Janek  Roos, R ing 
sted
Dam edouble: Rikke Olsen,
K arlslunde/H elle Bo Nielsen, 
Greve
Mixed double: Rikke Olsen, 
K arlslunde/Janek Roos, R ing 
sted

DM  for hold blev afviklet i 
Horbelev.

Efter den nye afviklingsform 
var der seedet to hold, Højbjerg 
og Herning, og de m ødtes da 
også i finalen, selv om Højbjerg 
havde besvær med Nr. Broby 
(7-6), der igen havde en god 
match m od Tåstrup (8-5).

Lyngby havde en spæ n 
dende match m od Lillerød (7- 
6), hvor Lyngby havde stærke 
drenge og Lillerød stæ rke pi
ger. Neksø havde en rimelig 
match m od Tåstrup, og Stub 
bekøbing var klart svagere end 
Lyngby og Lillerød.

Finalen var det ventede 
»brag« mellem H erning og 
Højbjerg m ed H erning som en 
fortjent vinder med 9-4.

E t godt stævne m ed en god 
stemning.

Ved de uofficielle E uropa 
m esterskaber i Glasgow var 
danskerne sædvanen tro en 
klasse over de øvrige nationer, 
og dom inerede totalt ved at 
vinde holdfinalen med hele 8-1 
over England.

Tyskland overraskede posi
tivt ved at blive nr. tre foran 
Sverige.

I den individuelle turnering 
var dom inansen næ sten endnu 
større, idet der var rene semifi- 
naler i de 4 kategorier. Kun i 
herresingle lykkedes det Eng 
land og Sverige at få en spiller 
frem til semifinalen, m en alle 
finaler var m ed rent danske op 
gør. Mestre blev:
Herresingle: Jim  Laugesen,
G entofte

H ø jb je rg s  M e tte  J e n s e n  b liv e r  
U 1 6 -sp il le r  i d e n  n y  s æ s o n .

Dames.: M ette Sørensen, Trit. 
Herredouble: Jim  Laugesen, 
G en to fte /Janek  Roos, Ringst. 
Damedouble: Ingrid Petersen/ 
M ette Sørensen, Triton 
Mixed double: Rikke Olsen, 
K arlslunde/Janek Roos, R ing 
sted. H e n n in g  B . C la u se n

Puslingegruppen U14
D e t  s p o r ts l ig e  h ø jd e p u n k t  i 
U 1 4 - g r u p p e n  i å r  v a r  u d e n  
tv iv l  d e n  in t e r n a t io n a le  8 - n a -  
t io n c r s  tu r n e r in g , s o m  D a n 

m a r k  i å r  v a r  a r r a n g ø r  a f  m e d  
K a r ls lu n d e -H a l le r n e  o g  d e n  
s t e d l ig e  k lu b  s o m  e t  p o s it iv t  
m id tp u n k t .

Traditionen tro klarede vore 
spillere sig flot og vandt alle tit 
ler og holdturneringen, takket 
været en større m odenhed 
både fysisk og psykisk - i for
hold til deres jæ vnaldrende fra 
de andre lande.

Mange udtrykker fra tid til 
anden betænkelighed ved at

lade så unge spillere dyste in 
ternationalt, men hvis ellers vi 
ledere er bevidste om vores an 
svar og sørger for at afvikle den 
slags begivenheder uden at hive 
det op  på en piedestal, er det 
såm ænd at sam menligne med 
en stæ rk dansk m esterrække- 
turnering.

Spillem e er glade for den 
slags turneringer, og det m od 
ner dem  både spillemæssigt og 
socialt, men vi må appellere til 
forældre og klubledere om  ikke 
at træ kke den forkerte vej - ved 
at stille for store, forventninger 
til deres unge spillere. De er

stadig børn, som skal have lov 
til a t udvikle sig i deres eget 
tem po - og herunder have lov 
til at slå nogle »skævere« - også 
i den idrætsgren, som de kom 
m er frivilligt til.

På »hjem m ebane« præ gedes 
ræ kken af en usædvanlig bred 
top på pigesiden - en top, der 
holdt sig nogenlunde konstant 
året igennem. M ed de fire 
gange M ette og Sara Baldvins- 
so n /R in a  G lyager i spidsen.

På drengesiden skilte tre 
spillere - Rasm us Thargaard, 
Peter G ade og Peder Nissen - 
sig hurtigt ud som  i særklasse

de stærkeste, m en heldigvis fik 
de i løbet af sæ sonen følgeskab 
af tre-fire andre spillere, der 
pustede dem  i nakken sidst på 
sæsonen.

Ved DM  var et af de mest 
overraskende resultater, at Sara 
B aldvinsson/R ina Glyager fra 
en tredjeplads på G rand Prix- 
listen vandt guldmedaljerne. 
Sara gentog trium fen i mixed- 
double med Rasmus Tharsga- 
ard, der også blev en sikker vin 
der i single.

H elt efter bogen var det hel
ler ikke, at M ette Hansen skulle 
løbe m ed førstepladsen i single,
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m ens det ville have væ ret over
raskende, om ikke Peder Nis- 
sen /P eter G ade havde vundet 
herredouble - og det gjorde de 
så også..

D M -resultatem e understre 
ger, at man ikke um iddelbart 
kan gå ud fra, at den til enhver 
til gæ ldende G rand Prix-liste 
kan anvendes, når der skal see-
des.

D et har flere klubledere og 
foræ ldre haft svært ved at for
stå - især hvis »deres« spillere 
har stået bedre på listen, end det 
kryds de fik i lodtrækningen.

Hvis vi skal fortsæ tte med 
G rand  Prix-system et - og det 
tro r jeg der er flest gode grunde 
til - må vi gøre meget ud af af 
forklare klubber, spillere og 
forældre, at det ikke er en see- 
dingsliste.

Bruger man den som det, 
kan det være m ed til at pace 
spilleme på en uheldig måde.

Endelig til sidst: D M  for 
klubhold blev endnu en gang 
vundet af Højbjerg, mens Her
ning blev num m er to og Lille 
rød num m er tre.

E t meget fint tilrettelagt ar

rangem ent, der blev afholdt i 
Næstved.

H e n n in g  J u s t

Vindere DM 
individuelt
Herresingle: Rasmus Tharsga- 
ard, Lyngby
Damesingle: M ette Hansen,
Højbjerg
Herredouble: Peter G ade, Høj- 
b jerg /P eder Nissen, Herning 
Dam edouble: Sara Baldvins- 
son, Skovshoved/Rina Glya- 
ger, Kastrup
Mixed double: Sara Baldvins-

son, Skovshoved/ Rasm us 
Tharsgaard, Lyngby

Vindere Intern. U14
Herresingle: Rasmus Tharsga 
ard, Lyngby
Damesingle: M ette Justesen, 
Gug
Herredouble: Peder Nissen,
H em ing/P eter G ade, Højbjerg 
Damedouble: M ette Jen sen / 
M ette Hansen, Højbjerg 
Mixed double: M ette Justesen, 
G u g / Peder Nissen, Herning

Minipuslingegruppen U12
G r u p p e n  a f  s p il le r e  u n d e r  1 2  
å r  e r  d e n ,  s o m  fo r b u n d e t s  
u n g d o m s s p i l l e u d v a lg  m in d s t  
e r  i d ir e k te  k o n ta k t  m e d .

U dover seedinger til åbne 
m esterrækketum eringer og 
danske m esterskaber ligger ar
bejdet m ed denne gruppe i 
kredsene/distrikterne og især i 
klubberne. D ette betyder dog 
ikke, a t vi undlader at følge ud 
viklingen nøje i de yngste al
dersgrupper. Vi ser hvordan 
klubber m ed veluddannede le 

dere og træ nere i ungdom saf
delingen har stor succes, ikke 
blot sportsligt, m en også sådan, 
at børnene glæ der sig til at 
kom m e til træ ning og synes, at 
det er sjovt at gå til badm inton - 
sjovere end andre sportsgrene. 
D ette for at henlede opm æ rk 
som heden på uddannelsen af 
de m ennesker som varetager 
dette vigtige arbejde i klub 
berne. U ddannelsen af bøm e- 
ledere og træ nere er vigtig for 
at fastholde de yngstes inter

esse, for det sker til tider, at det 
er de børn, som ikke var de 
dygtigste som ungdomsspillere 
i de m indste aldersgrupper, 
som senere hen viser sig som 
værende blandt de bedste som 
ynglinge og seniorer.

Individuelle 
danske mestre:
Drengesingle: Joachim  Fischer, 
Charlottenlund.
Pigesingle: Jane F. Bramsen, 
Horsens.

Drengedouble: Joachim Fis- 
cher/Jacob  Ingerslev, C harlo t 
tenlund.
Pigedouble : Jane F. Bram sen, 
C harlo ttenlund/Jane Jacoby, 
Å rhus Badm inton Klub. 
Mixeddouble : A nne M ette 
Bruun, V ærløse/Joachim  Fis 
cher, Charlottenlund. 
Holdm ester: Højbjerg foran
Charlottenlund, med Greve på 
tredjepladsen.

2 8
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Breddeudvalget

Ny sa mme nsætning 
- nye ideer

B jø r n  H o ls t -C h ris te n se n  

E fte r  e n  æ n d r e t  v a lg fo r m  o g  
æ n d r e t  s a m m e n s æ tn in g  h a r  
D B F 's  b r e d d e u d v a lg  i d e n  fo r 

l ø b n e  s æ s o n  b e s t å e t  a f  f ø l 

g e n d e  p e r s o n e r :

Bjørn Holst-Christensen, 
form and, Per Larsen (KBKr), 
Erik Pfeiffer (FBKr). Axel Sø
rensen, (SBKr), A nnette Pers 
son, (SBKr), Poul Jørgen Niel
sen (LBKr), O le Hansen, 
(BBKr), Jens Erik Svendsen, 
(N BD), Leif Engler (Ø BD ), 
A nders Bang Lehnsted (V BD) 
og Alfred Døring, (SøBD).

Det er fortsat udvalgets op 
gave at fremkomme m ed idéer 
til breddearrangem enter og 
forsøge at gøre disse idéer be 
kendte for interesserede klub 
ber, samt evt. økonom isk at 
støtte initiativer der retter sig 
imod bredden af dansk bad 
minton.

De fleste kredse og distrikter 
har nu et breddeudvalg og det 
er via disses repræ sentanter i 
D B F’s breddeudvalg, a t oplys 
ninger og idéer skal viderefor
midles til klubberne, ligesom 
erfaringer fra andre kredse/d i- 
strikter kan videregives.

D er er næ ppe m angel på 
forståelse for væ rdien af de ini
tiativer, som breddeudvalget 
gerne ser fremmet, m en derfra 
og til at få tankerne realiseret 
på den for DBF’s medlem s
skare bedste måde, er der na 
turligvis et stort skridt.

Udvalget har i sæsonens løb 
nedsat nogle arbejdsgrupper og 
arbejdet med fremstilling af 
m aterialer til brug for klub 
berne, eksempelvis ved rekrut 
tering af nye medlemm er. M a
terialerne var bl.a. tæ nkt bragt

til kendskab gennem  »Badm in 
ton«. D et er ikke lykkedes i den 
forløbne sæ son at få dette bragt 
ind i de rette baner, m en vi ar
bejder i udvalget videre m ed 
idéerne.

Nye turneringer
Fra Dansk Idræ ts Forbund har 
udvalget m odtaget tilsagn om 
støtte til fremstilling af »salgs
materiale« og beskrivelse af en 
turneringsform , der m ed ud 
gangspunkt i, at alle deltagere 
skal spille lige mange kam pe, 
samt kendskab til »ressourcer« 
d.v.s. antal af baner og halti 
mer, kan beregne det antal del
tagere, som kan være m ed eller 
de turneringsform er man skal 
bruge. Kort sagt et tilbud, der 
gør det nem t at give sig i kast 
med en anden turneringsm odel 
end den man kender og nor
malt anvender.

I sine m øder har udvalgets 
drøftelser naturligt bragt os vidt 
omkring. Det om råde som lig
ger indenfor breddeudvalgets 
interesser er jo  meget stort, idet

skaren, som dyrker vor idræ t af 
sundhedsm æssige årsager eller 
for fornøjelsen udelukkende, er 
givet ikke blevet fæ rre i det for
løbne år. M en der er dog stadig 
m ange uudnyttede muligheder. 
M ange foreninger forsøm m er 
sikkert også deres opgave på 
dette om råde bl.a. fordi der 
m angler ledere til at løse opga 
ven.

I m odsætning til de krav, der 
stilles for at kunne bestride le 
derhverv i relation til de stær
keste spillere, så kan et lederjob 
m ed breddearbejdet i nogle til
fæ lde indskræ nke sig til, at 
m an tilbyder at organisere no 
get for de m ange medlem mer, 
der norm alt ikke bliver gjort ret 
meget for. D BF’s »turnerings- 
form er« kan give inspiration til 
sådanne arrangem enter og her 
udover er breddeudvalgets 
m edlem m er naturligvis til rå 
dighed m ed oplysninger. Vi 
glæder os i udvalget hver gang 
vi hører om  nye initiativer og 
gør hver især sit for a t inspirere 
til at prøve nye idéer af.

der både aldersmæssigt og styr
kem æssigt er et meget vidt 
spænd.

Nye initiativer
De m ange initiativer, der rundt 
i klubberne bliver taget for at 
tilgodese den del af m edlem s

B a d m in to n  e r  sp o r te n  f o r  u n g  
o g  g a m m e l  - o g  b eg g e  g r u p p e r  
tag er  b r ed d e u d v a lg e t s ig  a f.

2 9
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Veteranudvalgeti

Ikke færdig ved fyrre
D B F s  v e te r a n u d v a lg  h a r  i d e n  
f o r lø b n e  s æ s o n  b e s t å e t  a f  P e 

t e r  G le ie ,  H o lg e r  B a g g e r  S ø 

r e n s e n  o g  B jø r n  H o ls t -C h r i -  
s te n s e n  ( f o r m a n d )

Traditionen tro starter en 
valgperiode for veteranudval
get med et fællesm øde med 
kredses og distrikters veteran 
ledere, hvor idéer og erfaringer 
udveksles, og hvor m an søger 
at koordinere sæsonplanerne 
for veteranarbejdet indenfor 
DBF.

DBFs veteranarrangem enter 
har fortsat stor deltagelse og en 
stabilitet, der giver indtryk af 
en positiv holdning til veteran 
arbejdet landet over.

Vi m angler fortsat tilgang fra 
de »store årgange« fra Jylland 
og at der bliver større overens 
stemmelse imellem holdstørrel 
ser i kredsenes holdturnering 
for det bedste veteraner. Når 
dette engang bliver en realitet 
m å m an forvente, at DM  for 
veteranhold bliver mere lands 
dæ kkende end tilfældet er 
endnu.

Kredsholdmatch
D enne var i år delt i hold å spil
lere over 40 og hold af spillere 
over 50. D en blev under fine 
forhold afviklet i Randers og 
havde i begge aldersklasser 
KBKr som vindere.

DM individuelt
D er blev a tter i år afviklet 20 
ræ kker i aldersgrupper fra 4 0 +  
til 60+ . D enne gang var det i 
Kertem inde, hvor Kertem inde 
Badm inton Klub havde gjort et 
stort arbejde for, at alt skulle 
klappe. A rrangem entet havde 
atter i år deltagelse af næsten 
200 spillere fra ca. 60 klubber 
landet over. Ved ankom sten vi
ste det sig muligt at lave en hel 
turnering af konstellationer af 
spillere, der gerne ville deltage i 
mere, end de havde tilm eldt sig
i. I betragtning af at der tids
mæssig ikke var plads til flere 
kam pe end de, der blev afvik
let, så var det måske godt, at 
m an m åtte holde sig til de retti 
digt tilmeldte. Nu blev der som 
i de næ rm est foregående år 
også denne gang afviklet en 
ekstra »Super Brugsen-turne 

ring« sideløbende m ed semifi- 
naler og finaler. H er blev afvik 
let ca. 60 kam pe.

Sundhedsm inister Ester Lar
sen var m esterskabernes pro 
tek tor og var så venlig at dele 
præ m ier ud søndag efterm id 
dag.

Sponsorer
Igennem  de seneste tre år har 
m esterskaberne haft »Geri- 
complex« som  sponsor. De 
havde im idlertid valgt at »stå 
over« i år. Glædeligvis hjalp 
»Super Brugsen« os m ed p ræ 
m ier og trøjer til ledere og hjæ l
pere. De m ange frivillige tæ l 
lere hjalp os igennem  samtlige 
kam pe uden problemer.

All-England for 
veteraner
D B F’s veteranudvalg havde i år 
mulighed for økonom isk at 
støtte en del spilleres deltagelse 
i årets A ll-E ngland veteranm e
sterskaber. I alt deltog 14 dan 
ske spillere m ed eller uden 
støtte, og de vandt ca. halvde
len af de mulige mesterskaber.

D et engelske forbund havde 
forud ikke væ ret særlig m ed 
delsom me m ed udsendelse af 
indbydelser, og det var i nogen 
grad gået ud  over deltageran 
tallet af specielt engelske og 
andre udenlandske end danske 
spillere.

M ed dansk forbillede har 
m an nu tre aldersgrupper, og 
fra næ ste år påtæ nker m an at 
tilføje yderligere en, nemlig

55+. De danske vindere i år var: 
5 0 + : Damedouble: Tonny 

H olst-Christensen, A m ager/ 
H anne Albrechtsen, KBK. 
Mixeddouble: Tonny Holst- 
Christensen, A m ager/B ill 
Andrew, England.

4 5 + : Dam edouble: Kirsten 
Jørgensen/U lla Strand, KBK 
Mixeddouble: Kirsten Jørgen 
sen, K B K /L eif V. H ansen, 
Gladsaxe
Herredouble: Leif V. H ansen, 
G ladsaxe/G ert Lazarotti, 
Brønshøj.

4 0 + : Mixeddouble: Kirsten 
Jørgensen, K B K /L eif V. H an 
sen, Gladsaxe

Der var således tre mester
skaber til såvel Kirsten Jørgen 
sen som til Leif V. H ansen, 
mens der var to m esterskaber 
til Tonny Holst-Christensen, 
der deltog for 10. gang - og 
hver gang med mindst et m e 
sterskab som gevinst.

D et var en fin »høst« vi 
hjem bragte, og vore spillere vi
ste vejen for vore seniorer.

DM for veteranhold
20.-21. april afvikledes DM  for 
veteranhold i Ringsted. På 
grund af afbud fra jyske hold 
blev deltagerantallet i år på ni 
hold.

I m odsætning til de foregå
ende år var de foregående års 
vindere Skovshoved Idrætsfor 
ening ikke favoritter.

Fremtiden
R epræ sentantskabsm ødet vil

afsløre, om der er hold i de for
lydender, der siger, at man 
fremtidig agter at lægge vete 
ranudvalgets arbejde ind under 
et andet udvalg. D et er de nu 
væ rende udvalgsmedlemmers 
klare opfattelse, at en forkert 
placering og arbejdsområde for 
veteranstof, kan være skadeligt 
for det fremtidige veteranar
bejde.

Det skal indrømmes, at vi i 
skrivende stund er uden reelt 
kendskab til indholdet af det 
nye strukturforslag, men det 
skal ikke hindre os i at advare 
im od ændringer, som kan få 
utilsigtede virkninger.

Som i snart m ange forudgå 
ende år har vi kunnet glæde os 
over en positiv holdning hos 
foreningerne og over de samar
bejdsrelationer vi har til såvel 
klubber, kredse, distrikter, som 
til andre udvalg under D BF og 
DBFs øvrige ledelse og adm ini
stration iøvrigt. D er har fra 
flere sider i årets løb været ret
tet henvendelse til udvalget om 
at overveje at m edtage 35-årige 
og arrangere turneringer for 
disse. Vi er i udvalget positive 
overfor, at der arrangeres nogle 
turneringer specielt for denne 
aldersgruppe, men m ener ikke 
a t vi af flere årsager, herunder 
pladsmæssige kan medtage 
gruppen 35+ , m en vi glæder os 
til at de bliver 40 år allesam 
m en og derm ed kan erfare, at 
også de er »fyrre m en ikke fær
dige«.

B jø r n  H o ls t-C h r is te n s e n
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Arrangementsudvalget:

Mindeværdigt Danish Open
i Aabenraa

S ø r e n  N ie lsen

E n  n y  str u k tu r  fo r  A U  b e v ir 

k e d e ,  a t  é n  p e r s o n ,  n e m l ig  
d o m m e r u d v a lg s fo r m a n d e n , 
u d tr å d te  a f  u d v a lg e t .

Nu er det jo  ikke sådan, at 
fordi DU-form anden ikke læ n 
gere er medlem af udvalget, 
overgår arbejdet til det øvrige 
udvalg. Nej, D U -form anden 
har i den forløbne sæson som 
tidligere arbejdet tæ t sammen 
m ed AU, ikke kun i rene dom 
meranliggender, m en villigt gi
ver en hjælpende hånd med 
under arrangementerne.

O ptakten til sæsonen var 
noget anderledes end tidligere, 
idet SDS ikke læ ngere var 
D B F’s hovedsponsor. D a AU  
altid har haft et tæ t sam arbejde 
m ed SDS var der m ange ting, 
som  blev lettere, fordi hensynet 
til SDS ikke længere skulle ta 
ges. Men nogle ting blev også 
sværere, da det havde været 
naturligt for SDS at påtage sig 
disse.

Danish Open i 
Aabenraa
D a A U  foreslog, at Danish 
O pen 1990 skulle foregå i A a 
benraa var bestyrelsen en 
anelse skeptisk overfor, om 
m an nu også i et om råde, uden 
de helt store klubber, kunne 
påtage sig en opgave af den ka 
rakter.

Men bestyrelsen stolede på, 
at når nu A U  sagde god for 
A abenraa Badm intonklub, 
m åtte det vel på en eller anden 
m åde kunne lykkes. D et blev 
dog pålagt A U  at have en me
get tæ t kontakt m ed A abenraa 
under hele forløbet.

D er opstod nogle um iddel
bare problemer, idet SDS som 
bekendt ikke længere var ho 
vedsponsor. D e havde helt na 
turligt påtaget sig en hel del op 
gaver, specielt omkring 
pengepræ m ier, pressem øde, 
plakater, program m er etc.

D et var m ed nogen bekym 
ring, at A U  m åtte m eddele A a 
benraa Badm intonklub, at pen 
gene ikke længere var til stede 
til en kategori 3-turnering. A a 
benraa Badm intonklub følte, at 
de budgetterede entréindtæ gter 
ville blive svære at nå, m en da 
tilmeldingerne forelå, sås det 
tydeligt, at vi igen ville få en 
turnering af meget høj interna 
tional klasse. De øvrige proble 
m er var ikke større end at de 
hurtigt blev løst. Bestyrelsens 
skepsis med hensyn til placerin 
gen viste sig ret hurtigt ube 
grundet, idet A abenraa Bad 
m intonklub lige fra første møde 
viste, at man havde tæ nkt sig

at lave et arrangem ent, der ikke 
ville stå tilbage for tidligere års 
Danish Open.

A t det lykkedes for dem , er 
sikkert alle bekendt.

Alle deltagere, ledere samt 
spillere vil huske disse dage i 
A abenraa i oktober, og specielt 
sam m enkom sten lørdag aften 
om kring »poolen« vil blive hu 
sket længe af alle, der deltog.

En stor tak til Bjarne Peder 
sen og Viggo Møller samt hele 
team et fra A abenraa Badm in 
tonklub, for et utroligt godt 
sam arbejde. A U  håber inden 
længe at kunne vende tilbage 
m ed et andet arrangement.

DIF - DM
Nogle siger, a t det er lovlig tit, 
vi har et af de store arrange 
m enter i Aalborg. D et er rig 
tigt, at vi de seneste år ofte har 
væ ret i Aalborg, men når dette

er sagt, er der naturligvis heller 
ingen der siger, vi har væ ret der 
for tit.

Mange er de roser, som er 
uddelt til NBD for godt gen 
nem førte arrangem enter, og 
årets DM  var ingen undtagelse. 
Som sædvanlig fungerede alt til 
alles tilfredshed.

Tak til NBD og SIFA fra le
dere og spillere, og på gensyn 
til Danish O pen  1992.

Super Cup
50 mennesker fylder ikke ret 
meget i en hal m ed plads til ca. 
2000. Ikke desto mindre var 
det situationen mellem jul og 
nytår, da finalen i Super C up 
pen skulle afgøres.

Skuffende var det, a t ingen 
af de to klubber havde form ået 
at få nogle flere m edlem m er til 
at troppe op.

Om  det er fordi tidspunktet,
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som var valgt af TV2, var dår 
ligt, skal væ re usagt, m en uinte 
ressant var det. Det bør dog 
nævnes, at det tog sig ganske 
udm æ rket ud på TV.

Guldkamp
Finalen om  årets danske hold 
m esterskab blev afviklet i Sol
rød Idrætscenter. Samme sted 
som Super Cuppen, men bety 
deligt mere interessant, idet ca. 
1000 m ennesker havde fundet 
vej til hallen. De blev vidner til 
mange gode kampe.

Tak til Solrød Idrætscenters 
personale sam t frivillige, som 
hjalp A U  med klargøring af 
hallen.

NM Ungdom
D et var så D anm arks tu r til at 
arrangere de Nordiske Mester
skaber for ungdom . Lyngby 
Badm inton Klub sagde hurtigt 
ja  til at påtage sig dette store ar
rangem ent. A t alt fungerede, 
kunne tydeligt m ærkes på de 
tilrejsende spillere og ledere fra 
det øvrige Norden. D er her 
skede en god ånd, og fra DBF 
samt hele Norden en stor tak til 
Lyngby for et på alle m åder vel 
gennem ført arrangement.

Kommende
arrangementer

A f de faste arrangem enter har 
vi jo  Danish O pen 1991 i okto 
ber. D et var oprindelig planlagt 
til at skulle foregå i KB-hallen, 
men i betragtning af, at hele 
udvalget er meget involveret i 
det forestående VM, og måske 
et stykke tid efter ikke ville 
være helt kampklare, har vi ledt 
efter en klub, som ville være in 
teresseret i at påtage sig dette 
store arrangem ent. A t valget 
faldt på Solrød Idrætscenter 
m ed Jersie og Solrød som m ed 
arrangør, var ingen tilfældig 
hed, idet de tidligere har vist at 
kunne klare et stort arrange 
ment.

For a t skabe ligevægt i ar
rangem enterne, har A U  op 
fyldt et ønske fra Silkeborg, 
som har 50 års jubilæum , 
sam me dag der spilles semi-fi- 
naler ved DM, nemlig 1. fe 
bruar. Silkeborg råder over et 
stort idræ tsanlæg, med opvis 
ningshal til ca. 2000 tilskuere 
og tilstødende træningshal med 
seks baner.

Afslutning
Sluttelig en  tak til kontorets

C a m illa  M a r tin s  b e k y m r e d e  
m in e r  fo r s v a n d t  s o m  d u g  f o r  s o 

len  d a  h u n  b le v  d a n s k  m e s te r  i 
s in g le  i A a lb o rg .

M o r te n  Frost rev a n cere d e  s ig  
ve d  D M  fo r  n ed er la g e t t i l  P o u l- 
E r ik  H ø y e r  ved  D a n is h  O p e n  i 
A a b e n r a a .

personale, bestyrelse og øvrige 
udvalg, sam t presse, TV og 
sponsorer. Tak til Telesport for 
et godt sam arbejde, men som 
så sørgeligt m istede en god 
m edarbejder i Søren Greger
sen, og sidst men ikke mindst 
stor tak til det øvrige udvalg, 
som i den  forløbende sæson 
har klaret alle de opgaver, de 
har væ ret stillet over for.
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Uddannelsesudvalget;

Sæson med ny struktur

L iz b e th  von  B a r n e k o w

A t t e r  i å r  h a r  u d d a n n e ls e s u d 

v a lg e t  a r b e jd e t  u n d e r  e n  n y  
s tr u k tu r , id e t  r e p r æ s e n ta n t 

s k a b e t  1 9 9 0  v e d to g ,  a t  d e v i s e n  
o m , a t  a l  u d d a n n e ls e  p r. d e f i 

n i t io n  b ø r  h ø r e  u n d e r  s a m m e  
h a t ,  ik k e  m e r e  s k u l le  v æ r e  
g æ ld e n d e .

I et hektisk VM-år, hvor alt 
det løbende skal passes sam ti
digt, har der hersket travlhed 
på alle fronter, hvilket fremgår 
af U D U ’s samlede beretning.

Struktur
For U D U ’s vedkom m ende har 
den nye struktur kun betydet, 
at vi ikke mere skulle anvende 
ressourcer - såvel menneskelige 
som økonomiske - på a t løse 
den efterhånden gordiske 
knude. Alle arbejdskræ fter er 
således kanaliseret derhen, 
hvor de kan udnyttes bedst m u 
ligt.

Konsekvens
Uddannelsesudvalget har såle
des ikke afholdt fælles møder. 
Det har ikke været nødvendigt 
at koordinere aktiviteter, da 
IT U  og L ED U  har arbejdet 
som selvstændigt ansvarlige 
udvalg med direkte kontakt til 
andre udvalg og personer med 
tilbagemelding til udvalgsfor
m anden.

D e få overordnede ting, der 
har været drøftet, har kunnet 
klares via telefonnettet, som 
iøvrigt har giødet heftigt og 
jævnligt m edlem m erne indbyr
des - samt før hvert bestyrelses 
m øde og evt. op  til FU -m øder,

B o  Ø m o s e g a r d  o g  L a r s  T in d h o ld t h a r  lave t  en  n y  b o g  o m  b a d m in to n  i  år.

når referater gav anledning 
dertil.

Status
Udvalgene har bl. medvirket 
ved følgende tiltag (ikke priori 
teret rækkefølge):
1. A t videreudvikle og fast
holde en kvalitativ uddannel 
sesprofil.
2. A t fremstille nye uddannel 
sesmaterialer sam t igangsætte 
nye kurser.
3. A t anskaffe det rette tekniske 
udstyr for at kunne følge med.
4. A t bevare den udbytterige 
kontakt til D IF’s uddannelses 
sektor.

Fremtidsudsigter
Generelle overvejelser: Det er 
blevet sværere og sværere at re 
kruttere frivillige ledere inden 
for uddannelsessektoren. ITU 
har i år virket m ed kun to faste 
medlemmer: Lars Tindholdt og 
Finn Trærup-H ansen. D et er

derfor m ed stor beklagelse, vi 
m å acceptere, at Lars T ind 
holdt, som i en årræ kke har 
ydet et kolossalt arbejde i det 
»gamle U D U « og senere som 
ITU -form and, nu træ kker sig 
tilbage af arbejdsmæssige årsa 
ger. D et er mit håb, at Lars 
Tindholdt fortsat vil stå til rå 
dighed for IT U  m ed sin eksper 
tise, samt at repræ sentantska 
bet vil vælge Finn Træ rup- 
Hansen til at videreføre dette 
arbejde.

Uddannelse og 
materialer

E n del nye tiltag er blevet reali
seret i det forgangne år, og flere 
er på trapperne, m en meget 
står tilbage a t ønske.

H er blot et par sporadisk 
valgte eksempler:
-H vordan rekrutterer vi flere 
deltagere på kurser for ledere? 
H vordan undgår vi, at ledere/ 
træ nere falder fra efter kort

tid?
-E r behovet dæ kket indenfor 
den litterære genre?
-E r tiden snart m oden til, at der 
kan produceres nye instruk 
tionsfilm for såvel bredden som 
uddannelsen?
-E r der behov for specifikke vi
suelle uddannelsesm aterialer? 
-Skal uddannelserne i endnu 
højere grad foregå på kredsni 
veau?
-Skal D B F’s uddannelsessyste 
m er gøres mere synlige, og 
hvordan?

Til sidst vil jeg gerne rette en 
tak til m ine udvalgsmedlemmer 
og deres særdeles velfunge
rende frivillige medarbejdere, 
bestyrelseskolleger samt det al
tid hjæ lpsom m e personale på 
kontoret - ingen nævnt - ingen 
glemt.

LED U s & IT U ’s initiativer 
og aktiviteter forefindes i for- 
m ændenes selvstændige beret 
ninger.

33



B A D M IN T O N  Æ tøsjjrøite

Instruktør- & træneruddannelsesudvalget:

Mange nye opgaver 
t rænge r sig på

L a r s  T in d h o lt

F o r  I n s tr u k tø r -  o g  T r æ n e r -u d 

d a n n e l s e s u d v a lg e t  lø b e r  e n d 

n u  e n  s p æ n d e n d e  s æ s o n  m e d  
e t  u ta l  a f  fo r s k e ll ig e  o p g a v e r  
m o d  s in  a fs lu tn in g .  V i  f o r s ø 

g e r  i u d v a lg e t  a t  s k a b e  d e  b e d 

s t e  f o r h o ld  fo r  D B F s  tr æ n e r e  
o g  in s tr u k tø r e r  p å  a l l e  n i 

v e a u e r , h v a d  e n te n  d e  ø n s k e r  
a t  v ir k e  s o m  tr æ n e r e  fo r  d e  
b e d s te  s p il le r e  e l le r  s o m  tr æ 

n e r e  fo r  b r e d d e n .

D ette arbejde betyder også, 
at udvalget løser en lang række 
opgaver, som ikke er centreret 
om kring uddannelse. A f så 
danne opgaver kan nævnes ini
tiativer, formidling af træ nere 
til meget forskellige opgaver i 
såvel indland som udland samt 
kom m unikation vedrørende 
træ nerforhold på alle niveauer.

I indeværende sæson har 
ITU bestået af Lars T indholdt 
og Finn Trærup-H ansen. T ho 
mas M osfeldt forlod udvalget i 
septem ber 1990. En stor tak til 
Thom as for den indsats han 
ydede for udvalget.

I marts 1991 blev Henrik 
Anderson, H innerup medlem  
af ITU.

Nyborg-kurserne
Forbundets uge-kurser i 1990 
om fattede e t DBF-2 kursus 
m ed 16 kursister (heraf to kvin 
der) og et DBF-1 kursus med 
24 kursister (heraf fem kvin 
der). Selv om  det kun er én 
kvinde fæ rre end ved forrige 
sæsons kurser, så håber og ar
bejder IT U  fortsat for, at flere 
kvinder lader sig træ nerud 
danne på forbundsniveau.

DBF-2 blev afviklet på et 
højt fagligt niveau, og kursi
sterne m åtte yde en stor ind 
sats. På baggrund af erfarin 
gerne fra de to senest 
gennem førte kurser er ITU 
gået i gang med en justering af 
kurset. M ålet er også fremover 
at gennemføre DBF-2 kurset 
m ed høj kvalitet og faglighed.

DBF-1 kurset var i denne 
sæson æ ndret lidt, så der i hø 
jere grad opstod en helhed 
imellem de forskellige fagom 
råder. Kursisterne var meget 
positive over for dette.

E n  nyskabelse var også kur
susstarten, idet den delvis fore 
gik i hallen m ed praktiske øvel
ser, hvor m an havde mulighed 
for at læ re hinanden at kende. 
IT U  arbejder på at skabe en 
dynam isk kursus-række, der 
hele tiden søger at være up-to- 
date på det faglige om råde og 
som tilpasser sig nye vilkår.

t

Elitetrænerprojek
Sæsonen blev brugt til at disku 

tere og etablere grundlaget for 
et nyt projekt. Bestyrelsen har 
nu godkendt iværksættelsen af 
uddannelsen, som starter i for
bindelse med årets Ny borg 
kurser. D er er tale om  et 3-årigt 
forløb, som i højere grad end 
tidligere knyttes til D B F’s etab 
lerede uddannelsesstruktur. De 
tre kandidater kom m er blandt 
andet til at gennemføre projek 
ter, der skal kortlægge de for
skellige niveauer i en ung spil
lers udvikling og de skal 
arbejde med 1. divisionsklub
ber, forskellige Team Dan- 
m ark-funktioner og projekter i 
forbundet. ITU  forestår uddan 
nelsen og projektleder er Finn 
Træ rup-H ansen, som selv har 
gennem gået uddannelsen.

Uddannelses
materialer
Første fase af et efterhånden 
fem-årigt langt projekt m ed at 
fremstille forbundets egne ud 
dannelsesm a
terialer afsluttes i denne sæson. 
D et vil sige, at alle plan-

I T U  sø r g er  b l.a . fo r , a t  d e r  lø 

b e n d e  u d a rb e jd e s  n y t  o g  re le 

v a n t m a te r ia le  t i l  træ n e r n e .

lagte m aterialer er ud 
givet med begynder-hæftet, 
som det sidst tilkomne. For
bundet har nu seks hæfter, som 
behandler henholdsvis teknik, 
taktik, psykologi, organisation, 
trænihgslære og begynder-bad 
minton. A rbejdet med under 
visningsvejledningerne er også 
næ sten færdigt. Første oplag af 
teknikm aterialet er ved at være 
solgt og et nyt forberedes. Sal
get af de øvrige m aterialer viser 
på samme måde, at forbundets 
investering i projektet har væ 
ret frugtbart og til glæde for en 
bred skare af badm inton-inter
esserede.

Andre kurser og 
uddannelser
ITU har i juli 1990 afholdt et 
regionalt olympisk kursus med 
støtte fra Olympic Solidarity. 
Den danske idrætsfysiolog, Bo 
Øm osegaard, førte 26 deltagere
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gennem  emnet »Fysisk træning 

for europæiske topspillere«.

E n  stor del af sæsonen er 

blevet brugt til at forberede et 

internationalt træ ner-sem inar i 

forbindelse med verdensm e

sterskaberne i Brøndby. Em net 
er »Udvikling af national 
elite«, og der er indbudt inter
nationalt anerkendte foredrags
holdere. Seminaret adskiller sig 
en del fra tidligere, idet der er 
oplæg og diskussion på såvel 
det organisatoriske som det 
faglige område. D er lægges op 
til udveksling af erfaringer.

Trænerskolen i Å lborg er i 
gang med det andet hold med 
seks studerende, som skal op til 
eksam en i juni, hvorefter de 
indplaceres i D BF’s uddannel 
sessystem. U ddannelsen i Å l
borg forbedres stadig, og i n æ 
ste sæson etableres e t samar
bejde med Team Danmark- 
Centret, hvor de studerende får 
mulighed for praktik. D er er 10 
ansøgere til næste forløb, hvil
ket vil sige, at alle pladser er 
besat.

Også en række højskoler er 
autoriseret til at uddanne træ 
nere/instruktører på kredsni
veau. I henhold til aftalen mel
lem  IT U  og kredsene/distrik 
ternes I-ledere fastlægges så 
danne uddannelsesaftaler nu 
lokalt, når det drejer som de 
første kurser i D B F’s uddannel 
sessystem. ITU har udarbejdet 
en aftale-kontrakt, som kred- 
sene/distrikterne anvender, når 
aftaler med skolerne etableres. 
Samtidig hermed er der udar
bejde en procedure for de faste 
arbejdsopgaver i forbindelse 
m ed ordningen, så D B F’s kon 
torpersonale selvstændigt kan 
foretage den norm ale sagsbe
handling.

Højskoler, der uddanner 
badm intontrænere, er Idræ ts 
højskolen i Sønderborg og 
Nordjyllands Idrætshøjskole.

Kredssamarbejde
E n gang årligt mødes IT U  og et 
eller flere repræ sentanter fra 
kredsenes og distrikternes ud 
dannelsesfolk. I dette forum 
udveksles erfaringer og kursu 
sprogrammer, diskuteres nye 
tiltag samt samarbejde.

ITU har søgt at støtte og ud 
vikle uddannelsesarbejdet i 
kredse og distrikter gennem  en 
ræ kke initiativer.

D er er givet tilsagn om  øko 
nom isk støtte til udveksling af 
læ rerkræfter mellem kredsene/ 
distrikterne. Herigennem  øn 
skes a t tilbyde en faglig udveks 
ling og give underviserne nye

udfordringer, som kan være til 
glæde for arbejdet i egen kreds. 
Samtidig herm ed støttes de 
kredse/distrikter, som har be 
hov for at kunne træ kke på en 
bredere kreds af undervisere.

Ordningen, der nu har kørt i 
to  perioder, er desværre ikke 
blevet anvendt i det ønskede 
omfang.

D e seneste års indkøring af 
en ny uddannelsesstruktur er 
faldet på plads, men hensigten 
er fortsat at evaluere både ind 
hold og struktur m ed henblik 
på løbende korrektioner og til 
pasninger.

ITU har udarbejdet kursus 
beviser, som nu er fælles for 
alle kredse og distrikter.

IT U  støtter gennemførelsen 
af en frafaldsundersøgelse gen 
nem ført i Jylland af JBK ’s IT- 
udvalg. Undersøgelsen skal be 
lyse årsager til det frafald af in 
struktører og træ nere, som kan 
konstateres gennem  kurserne. 
E t forhold som er vigtigt at få 
belyst, så initiativer kan iværks 
ættes.

Projekter
I 1988 tog ITU  initiativ til pro- 
jek tet »Dansk ungdom sbad 
m inton frem til år 2000«. For
m ålet var blandt andet at ud 
vikle nye m uligheder for aktivi
teter og organisering af 
børneidræt. I denne forbin 
delse har ITU  i den indeværen 

de sæson støttet et initiativ gen 
nem ført af Jens D all-H ansen i 
Bredballe. D ette skulle give 
forslag til aktiviteter for børn 
og hvordan m an uddanner folk 
i klubben til at arbejde på et 
grundlag, der adskiller sig fra 
det sædvanlige.

Efter henvendelse fra Vejle 
Am ts forebyggelsesudvalg har 
ITU  forestået udvælgelse af in 
struktører til et skadeforebyg
gende projekt, der blandt om 
fa tter badmintonspillere.

Udsendelse af 
trænere
Deltagelse i E B U  Summ er 
School, juli 1990 i Santander: 
Palle M artin Jensen, Randers 
og Bjarne Manniche, Lyngby. 
Udvalgt blandt 10 ansøgere.

Instruktørkurser i G rønland, 
oktober 1990: Erik Kolmos, 
Broby, Søren Selmann, K øben 
havn og Jan  Boje Larsen, R o 
skilde.

Træning på Island, 1990: 
Karsten Thom sen, Esbjerg.

ITU og fremtiden
Nye og m eget vigtige opgaver 
ligger foran os i en tid, hvor der 
er mindre tilgang af træ nere og 
ledere. E n  tid, hvor der må gø 
res en ekstra indsats, hvis m an 
vil fastholde børn  og unge i den 
organiserede id ræ t og specielt i 
badm intonsporten. En tid,

T ræ n in g , t r æ n in g  o g  a tte r  t r æ 

n in g ...
hvor andre nationer satser på 
badm inton, må vi dygtiggøre 
os, hvis vi fortsat vil være med.

ITU  finder det nødvendigt at 
tage initiativer for at udvikle 
uddannelsessektionens lærer
kræfter. Faglig kom petence, 
engagem ent og gennemslag 
skraft er nøgleord.

IT U  er parat til at følge op 
på idéerne fra børnesem inaret i 
Kertem inde i sam arbejde med 
andre udvalg. Vores PR  for ud 
dannelse m å styrkes, vore træ 
nere, der tager imod børnene 
må dygtiggøres, og flere må 
motiveres.

I IT U  ønsker vi, a t flere op 
gaver løses af det professionelle 
personale. D erfor arbejder vi 
på at opbygge arbejdsbeskrivel 
ser og procedurer.

Vi er også af den opfattelse, 
at en væsentlig forudsæ tning 
for at lykkes m ed vore opgaver 
til glæde for bredden og kvali
teten i DBF er, at forbundet in 
vesterer i ansættelse af en eller 
flere konsulenter for træ n e r/ 
uddannelsesom rådet på heltid, 
halvtid eller opgave-aflønning.

Til slut en tak til personalet 
på forbundets kontor for hjælp 
til stort og småt, og tak for sam 
arbejdet til alle de folk, der har 
været involveret i arbejdet med 
D BF’s instruktør- og træ nerud 
dannelser.
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Lederuddannelsesudvalget

Nye tilbud til k lubberne

Torsten  B erg

U d v a lg e t  h a r  fo r t s a t  a r b e jd e t  
m e d  m a r k e d s fo r in g  o g  u d v ik 

l in g  a f  i  fø r s te  r æ k k e  d e t  
g r u n d læ g g e n d e  k u r su s  » B l i '  
e n  n y  b a d m in to n le d e r « .

D er er etableret en lærerkreds, 
som er registreret hos Søren 
Christian Jensen, med særlige 
kvalifikationer og interesseom 
råder.

De erfaringer, som er op 
nået, har ført til beslutning om 
at køre videre med dette kursus 
i to former:
- et b a s isk u r s u s , der sigter på 
lederrekruttering og fasthol
delse af unge og ny ledere, samt
- et m å ls æ tn in g s k u r s u s ,  der på 
grundlag af samm e kursusm a
teriale tilpasses til anvendelse i 
klubber, som har vanskeligt ved 
at samles om  et fælles mål eller 
på anden m åde er i krise.

Udvalget har endvidere fort 
sat arbejdet m ed at udvikle et 
tum eringslederkursus sam t er

i færd m ed at fremstille et em 
nehæfte til brug for klubbers 
arbejde m ed profilering og 
m arkedsføring internt og ek 
sternt. D ette sker atter i frugt
bart sam arbejde med D IF’s ud 
viklingsafdeling.

I de seneste m åneder har ar
bejdet m ed lederuddannelse 
m åttet spille andenviolin, på 
grund af udvalgsm edlemmer
nes engagem ent i andre bad 
minton - aktiviteter, først og 
fremmest VM.

Bedre respons
Flere gange har udvalget i de 
seneste år oplevet, at planlagte 
og annoncerede kurser har 
m åttet aflyses på grund af svig
tende deltagelse. Særligt bekla-

ges, at anstrengelser for at af
holde et af D IF’s særlige kurser 
»Kvinder - kan, vil, tør!« i Jyl
land ikke bar frugt. D et kan na 
turligvis have mange og for
skellige årsager, når e t kursu 
stilbud ikke m odtages af ret 
mange. Lederuddannelsesud 
valget vil være taknem melig for 
oplysninger om, hvad der kan 
gøres for a t modvirke dette.

Afslutningsvis takker Leder
uddannelsesudvalget for sam 
arbejdet i det år, det er gået.

U d d a n n e ls e  a f  le d er n e  e r  e t  n y t  t i lb u d  t i l  D a n s k  B a d m in to n  F o r b u n d s  k lu b b e r .

Sæsonplanlægningsudvalget;

30 turneringer måtte aflyses
M e d  u d g a n g s p u n k t  i  d e  r e t 

n in g s l in ie r ,  s o m  var  la g t  fo r u d  
a f  d e t  t id l ig e r e  s æ s o n p la n læ g 

n in g s u d v a lg ,  h a r  u d v a lg e t  f o r 

s ø g t  a t  d e le  s o l  &  v in d  l ig e .

Problemstillingen æ ndrer sig 
ikke fra sæson til sæson, og 
m ed et stigende antal ønsker 
om  at få del i tum eringsterm i- 
ner, kom bineret med det fak 
tum , at f.eks. vinterferien spre 

des over m ange weekends, gør, 
at det tidspunkt næ rm er sig, 
hvor det bliver nødvendigt m ed 
en begrænsning af tildelin 
gerne.

E n aflysningsprocent på ca.
10-12, d.v.s. at ca. 30 turnerin 
ger ikke bliver afviklet, er na 
turligvis beklageligt, m en der er 
stadig i vort sæsonprogram  så 
mage og varierede tilbud, at det

burde kunne tilfredsstille.
D et er tidligere besluttet at 

søge at få en ligelig fordeling af 
D H /D S -runder før og efter 
nytår, og dette er fortsat et ud 
gangspunkt for sæsonplanen. 
Æ ndringer i den internationale 
kalender volder dog fortsat 
problem er for planlægningen.

M an bør være opm ærksom  
på, at DBFs bestem m elser for

flytning af D H /D S-kam pe, ef
ter at sæsonplanen er offentlig 
gjort, kan have en utilsigtet ne 
gativ virkning såfrem t en week
end frigives, efter at sæsonpla
nen er offentliggjort. E n  større 
fleksibilitet i mulighed for æ n 
dringer på dette grundlag kan 
være ønskelig.

B jø r n  H o ls t-C h r is te n s e n
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Dommerudvalget:

For få nye i folden

J o h n  L a r s en

D e t  » s la g «  j e g  a p p e ll e r e d e  

k lu b b e r n e  o m  a t  » s lå « ,  fo r  a t 

få  f le r e  t il  a t  g å  in d  i d o m m e r 

g e r n in g e n  h a r  d e s v æ r r e  ik k e  

h ju lp e t  p å  d e t  s a m le d e  a n ta l 

d o m m e r e .

D erfor må vi fortsat leve vi

dere med den tort, at vi ikke er i 

stand til a t besæ tte alle de 

kam pe, vi skal, på de mest ak 

tive turnerings week-ends. 

D erfor skal der lyde endnu en 

appel til kredse og klubber om 

at finde aspiranter til dommer- 

gerningen.

D.O.-aktiviteter
D.U. - dom m erudvalget skif

tede inden denne sæson navn 

og status, så vi nu  hedder D om 

m er Organisationen, og i stedet 

for at være et udvalg under ar

rangementsudvalget, er vi ble 

vet selvstændige direkte under 

forretningsudvalget. Ligeledes 

fik vi dom m eruddannelsen til

bage efter den har væ ret under 

uddannelsesudvalget i nogle år.

Vor nye struktur har i den 

første sæson fungeret udm ær

ket med opdeling i de forskel

lige arbejdsgrupper, uddannel

sesudvalg på tre personer, be 

dømmerudvalg på fire personer 

og endelig et aktivitetsudvalg 

på tre personer. D et kan selv

følgelig ikke undgås, at der sker 

et par »hovsa’er«, m en når vil

jen  er der til at få det til at fun 

gere, og det er den, skal det nok 

blive helt godt i den  nye struk 

tur.

Som lovet sidste år har D.O. 

arbejdet kraftigt på at finde en 

vej til at stoppe den stigende 

tendens der bl.a. er i den ver

bale vold på banen. Vi har ud 

færdiget et forslag til skærpelse 

af »straffen« for at modtage 

advarsler og frem sendt det til 

såvel holdtumeringsudvalg som 

divisionsforening, for at de im 

plicerede parter kunne udar 

bejde et samlet forslag. D et har 

vi desværre ikke m odtaget no 

get respons på. Vi håber ikke, 

det er uvilje til at behandle 

spørgsmålet, m en det betyder 

ihvertfald, at det heller ikke bli

ver ved dette års repræ sentant 

skabsmøde vi kan frem sætte 

noget forslag. Desværre må vi 

sige, at antallet af uddelte ad 

varsler er fortsat stigende, men 

altså fortsat uden konsekvens 

for spilleren.

Aktivitetsudvalget
D .O . havde i denne sæson den 

glæde, at to danske dom m ere 

blev udtaget til E.B.U. Circuit 
Finals i Tyskland, hvor de kla 
rede sig så flot, a t der er dannet 
basis for endnu en invitation 
for denne sæsons finale i juli 
måned.

D erudover har vi haft dom 
mere sendt ud  til yderligere tre 
EB U -arrangem enter, otte lan 
des åbne m esterskaber samt 
vore egne D anish O pen, hvor vi 
gør gengæld og inviterer ud 
lændinge, sam t DM. A lt i alt en

flot sæson for vore forbunds 
dommere, der slutter sæsonen 
af med deltagelse i VM. E ndnu 
en glædelig nyhed var det, at 
endnu en dansk dom m er blev 
EBU-certificeret ved EM  for 
U-18 i Budapest.

Den store internationale ak 
tivitet betyder samtidig, at alle

dom m ere ved VM føler sig 
godt rustet, inden det store ar
rangem ent løber af stabelen.

Bedømmerudvalget
Det første år i den nye dom 
merorganisation, har været et 
travlt år for udvalgets fire be 
dømmere. I septem ber m åned 
blev det første »Bedøm m erse
minar« i DBF-regi afholdt for 
kredsenes bedøm m ere, og til
bagemeldingerne herfra har 
kun væ ret positive. D erudover 
har bedøm m erne virket ved 
Danish O pen, hvor der sam ti
dig blev afholdt et forbunds 
dom m erkursus, ved DM  i Å l
borg sam t ved to kredsdom- 
merkurser.

D et er udvalgets ønske i 
frem tiden at foretage mindst 
fire bedøm m elser af hver for
bundsdom m er i løbet af en sæ 
son. Ligeledes bør det væ re et 
krav for forbundsdom m ere, at 
de virker ved m indst fire stæv 
ner (læs: enten ved Danish

O pen, DM  eller ved divisions
kam pe), for a t kunne opret 
holde deres status som for
bundsdom m er.

Dom m eruddannelsesudval
get har i indeværende sæson 
bestået af Poul Erik Pedersen, 
Ole H ansen og Nils Kullen- 
berg.

Kurser
Følgende kurser har væ ret af
holdt:
Forbundsdom m erkursus (I): 
24.-28. oktober 1990 i A aben 
raa m ed 12 deltagere, og heraf 
bestod otte. 
K r e d s d o m m e r k u r s u s :

19.-20. januar 1991 i Lindholm 
med otte deltagere, heraf be 
stod to.
K r e d s d o m m e r k u r s u s :

16.-17. februar 1991 i Nakskov 
med fem deltagere, heraf be 
stod alle.

Den nye dom m erhåndbog 
har set dagens lys. D en er nu 
færdig og prisen er ca. kr. 70,-. 
D en bestilles i øjeblikket hos 
undertegnede og regningen 
sendes fra forbundets kontor.

I skrivende stund er håndbo 
gen blevet solgt/udleveret til 
ca. 90, idet den har været brugt 
ved de sidste to kredsdomm er- 
kurser. Endvidere har Lolland- 
Falsters Badm inton Kreds og 
KDK, Københavns Dom m er
klub, købt. H åndbogen er lige
ledes blevet brugt til et dom 
m erkursus i G rønland, hvor 
Ole Hansen sam men med Palle 
Christensen har afholdt kursus 
i Jakobshavn i påsken 1991.

Udvalgets form and har lige
ledes afholdt to kurser i Spa
nien. E t kursus for allerede ud 
dannede dom m ere og et kursus 
for nybegyndere.

Til sidst vil jeg udtrykke en 
tak til D O ’s samt udvalgsmed
lemmer, klubber, kredse, FU  og 
»kontoret« for et godt samar
bejde i den forgangne sæson.

D o m m e r  O r g a n is a tio n e n s  s tø rs te  p r o b le m  er, a t  t ilg a n g e n  a f  n ye  
d o m m e r e  e fte r h å n d e n  er  s å  lille , a t  d e t  e r  u m u l ig t  a t  b e s æ tte  a lle  
k a m p e .
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Sjællands Badminton Kreds

Ny struktur er på plads

S tig  K ir k e g a a r d

S e lv  o m  d e t  u d e n f o r  ik k e  e r  
fo r å r  e n d n u , e r  v i  s å  s m å t  v e d  
a t  k u n n e  s ig e  fa r v e l t il  e n d n u  
e n  s æ s o n .

D et blev en sæson, hvor vi 
på nogle punkter kunne notere 
en fremgang, på andre en m in 
dre tilbagegang. Vigtigst for os 
er vel, a t vi i sæsonen alvorligt 
begyndte at arbejde m ed om rå 
der, der på længere sigt kan 
give os den fremgang, vi alle 
ønsker.

Bestyrelsen
En af forudsæ tningerne for ri 
melig succes er, at der er kvali
ficerede personer til at tage sig 
af opgaverne. På sidste repræ 
sentantskabsm øde indførte vi 
en struktur m ed to  næstfor- 
m æ nd, m ed ansvar for h.h.v. 
koordineringen af aktiviteter, 
der vedrører det spillemæssige 
og ansvar for koordineringen af 
de efterhånden store og tunge 
administrative funktioner.

Endvidere har vi i bestyrel
sen »inviteret« suppleanterne 
til at deltage i m øderne samt 
etableret en sekretærfunktion, 
som foreslås genindført ved 
vedtægtsforslag.

Den nye struktur er i sæso 
nen faldet på plads, således at 
vi har fået bedre styr på de 
mange opgaver.

Udvalgene
Man skal jo  ikke æ ndre noget 
bare for ændringens skyld, og 
vi har fastholdt vor opbygning 
m ed selvstændigt fungerende 
udvalg, som alle gør et stort 
stykke arbejde for at få det 
egentlige: badm intonspillet, til 
at fungere. Desværre må vi 
konstatere, a t vor økonom i ikke 
tillader de store idéer og nye til 
tag.

L i l l e r ø d  b le v  tr a d it io n e n  tro  S jæ lla n d s  b e d s te  s e n io r k lu b  m e d  en  
p la c e r in g  s o m  nr. 4  i 1. d iv is io n .

E t udvalg blev nyt sidste år: 
Uddannelsesudvalget, og det 
har præ steret et udm æ rket 
stykke arbejde med m ange nye 
idéer, som vil få stor indflydelse 
på sjællandsk badm inton i de 
kom m ende år.

Vi håber selvfølgelig, at 
klubberne vil tage imod de til
bud, der kom m er fra dette ud 
valg. Det vil i hvert fald være en 
god idé at gøre det.

Medlemsklubberne
A ntallet af m edlem m er viser en 
mindre tilbagegang, hovedsa
geligt som følge af medlemsfald 
i de enkelte klubber. VI forsø 
ger at arbejde noget mere med 
de klubber, der er på vej ind og 
på vej ud  af kredsen.

Vi må konstatere, at de sæ d 
vanlige lederproblem er stadig 
er der, og at en klubs aktivitets 
niveau meget ofte er alt for af
hængig af ganske få m enne 
sker. Uddannelsesudvalget 
kom m er m ed nogle tilbud, der 
netop er m ålrettet til klubber, 
der vil prøve at få flere til at in 
teressere sig for ledergem ingen.

Vi m å regne med, at dette års 
VM på dansk grund vil betyde 
en større interesse for badm in 
ton, og vi opfordrer klubberne 
til at være indstillet på at tage 
imod og virkelig arbejde med 
de nye medlemmer, så vi ikke 
mister dem  igen.

Økonomi

Tallene i regnskabet taler for 
sig selv. Vi har styr på økono 
mien, selv om det er mange 
penge, der cirkulerer. Resulta 
tet har væ ret tilfredsstillende, 
men vi bør have en større likvid 
beholdning, da vi sidst på et ka 
lenderår kører på en kassekre 
dit. D ette er ikke tilfredsstil
lende. Vi bør kunne klare os for 
egne midler.

Administration
Vi ser desværre ikke i det kom 
m ende år indtægtssiden vokse, 
og som tidligere anført virker 
det på aktivitetsniveauet. En 
stadig større omkostning er 
»adm inistration«/kontor. Vi 
erkendte sidste år, at vi ville få 
en stadig større byrde, idet vi 
ikke kunne blive ved m ed yder
ligere at bebyrde udvalgene og 
enkelte personer. Vi har derfor 
knyttet en »badm intonm and« 
til organisationen: Henning B.

Clausen, og vi har flyttet en del 
af kontoret til aflastning af vor 
nuvæ rende kasserer/kontor- 
funktionen.

Vi har arbejdet m ed bl.a. re
sultatformidlingen ved at an 
skaffe små PC ’ere til udval
gene, så formidlingen kan gå 
hurtigere.

Vi har generelt arbejdet med 
at gøre adm inistrationen nem 
mere at håndtere, m en vi må 
erkende, a t der stadig er mange 
opgaver.

Vi arbejder på, i den kom 
m ende sæson, at skaffe nogle 
flere sponsor/annonceindtæ g 
ter. D et er dog ikke nem t, da 
kredsen jo for m ange er noget 
relativt neutralt ved ikke at til
høre en bestemt by m ed tilhø
rende erhvervsliv.

Næste sæson
Vi håber på, at klubberne vil ar- 
bede med lederproblem et. Som 
nævnt er uddannelsesudvalget 
klar til at rykke ud til klubberne 
m ed inspiration til at gøre no 
get på dette område.

I det omfang det er muligt 
(også ledelse i kredsen er jo  fri
villige), vil bestyrelsen og ud 
valg kom m e ud til klubberne, 
hvis der er noget, vi kan hjælpe 
med. Alle gode idéer og forslag 
modtages.

Kredsens bestyrelse består af 
rimeligt stabile medlemmer, 
men nu vil SU -form anden, 
Bjarne Madsen, takke af efter 
m ange års indsats i SU. Særligt 
holdturneringen har været 
Bjarnes område, og det er vel 
nok den  vanskeligste at hånd 
tere. D et er et overordentligt 
stort stykke arbejde B jarne har 
præ steret i de forløbne år, og 
Bjarne har da også fuld fortjent 
såvel Sjællands-K redsens som 
Dansk Badminton Forbunds 
æresemblem.

E n varm tak til B jarne fra 
bestyrelsen for de m ange år.
E n  tak også til bestyrelsen og 
udvalgene for det m eget store 
arbejde, der skal lægges i kred 
sen for at bevare det høje ni
veau, vi alle gerne ser.

L ad os imødese næ ste sæson 
med spænding. V M  skulle 
gerne give os et lift. Lad os tage 
imod udfordringen og få »den 
bedste sæson nogensinde«.
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Jyllands Badminton Kreds

Ingen panik over medlemsfald

G e n e r a ls e k r e tæ r  T o rb en  F reij J e n s e n  h a r  f l e r e  g a n g e  i s æ s o n e n  v æ r e t en  tu r  i  d e t  jy s k e .  H e r  v e d  e t  m ø d e  
o m  fo lk e o p ly s n in g s lo v e n  i S k ive .

R e n é  T o ft

D e t  k a n  b liv e  l id t  t r iv ie lt  g a n g  
p å  g a n g  a t s k u l le  s ta r te  e n  b e 

r e tn in g  m e d  a t  f o r tæ l le ,  a t 
J B K  n o k  e n  g a n g  h a r  fa ld e n d e  
m e d le m s t a l .  D e s v æ r r e  m å  v i 
o g s å  i å r  g ø r e  d e n n e  k o n s ta te 

r in g .

Norm alt er beretningerne 
startet med medlemstallene fra 
de fire distrikter. D et vil jeg 
undlade at gøre denne gang.

Ikke fordi jeg ikke kan tåle at 
se »røde tal«, m en udeluk 
kende fordi jeg synes, at det er 
uretfærdigt over for de mange 
frivillige ledere, som  pisker af 
sted i det daglige for at holde 
gang i hjulene. O m  det er i 
klubber, distrikter, kredse eller 
-forbund er sådan set lige m e
get.

D er er nemlig i mange år le 
veret en kolossal stor arbejds 
indsats. I nogle'år fik vi så over 
det ganske land en flot m ed 
lemsfremgang.

M edens det stod på, var vi 
alle glade og havde nok ikke 
tanker for, at på et eller andet 
tidspunkt ville det gå ned ad 
bakke igen.

N år nedgangen så kommer, 
begynder ledere straks at få fø 
lelsen af egen utilstrækkelig 
hed.

D et er der bestem t ingen 
grund til. M edlem snedgangen 
har efter min mening intet at 
gøre m ed manglende indsats. 
Tværtim od. Vores tilbagegang 
skyldes sikkert, at vi m ed det 
store medlemstal i 1989 på en 
eller anden m åde havde nået et 
øvre m ætningspunkt.

Noget at 
miste af
O g når vi er et af de store for
bund, så har vi flere at m iste af.

I disse år konstateres et sti
gende antal aktivitetsmedlem 
m er samlet betragtet. Vi har 
blot ikke fået del i denne frem 
gang. D et er fortrinsvis »nye« 
sportsgrene, der får frem gan 
gen, m edens de store idræ tsfor
bund får tilbagegangen.

Skal D BF igen have m ed 
lemsfremgang, så må vi nok 
væbne os med tålm odighed. 
D et vil uvilkårligt tage nogen 
tid, før vi ser virkningerne af 
alle de forskellige tiltag, der er 
sat i gang:
- lederuddannelser
- fokus på børnebadm inton via 
børnebadm intonsem inar
- nedsættelse og virkning af 
breddeudvalg
- hvervning af nye klubber ved 
hjælp af de nye kontingentsat
ser, osv.

Jeg tror også, at det er vig
tigt, at vi indenfor dansk bad 
m inton får lavet et andet kon 
tingentsystem.

Måske er en kontingentfa 

con, der tager udgangspunkt i 
faste takster pr. klub kom bine
ret m ed udvidet brugerbetaling 
ved de enkelte aktiviteter, vejen 
frem.

JBK-struktur
I forlængelse af årsm ødet 1990 
nedsatte bestyrelsen straks på 
første bestyrelsesmøde i maj et 
strukturudvalg bestående af 10 
m edlem m er m ed to fra hvert 
distrikt og to fra JB K ’s besty
relse.

Udvalget har holdt seks m ø 
der i alt. D er har væ ret tale om 
en m eget fin m ødeprocent, og 
først og fremmest har der på 
m øderne væ ret tale om en 
utrolig god tone blandt udval 
gets deltagere, selv om  der na 
turligvis i m angt et diskussions
em ne har været tale om  uenig 
hed.

D et har været tydeligt, at ud 
valgets m edlem m er har været 
m eget opsatte på at nå et godt 
fælles oplæg til JB K ’s fortsatte 
eksistens.

Ellers skal jeg henvise til ud 
valgets rapport, der er et udtryk 
for den enighed, vi i udvalget 
kunne snakke os til rette om.

D et er væsentligt, at dette 
årsm øde tilkendegiver sin stil
ling til udvalgets oplæg så det 
bliver helt klart for udvalget - 
og derm ed jysk badm inton - i 
hvilken retning frem tidens jy
ske sam arbejde skal bevæge 
sig.

Hvis udvalgets oplæg føres 
ud i livet, vil en væsentlig del af 
det nuværende kredskontin 
gent fra klubberne kunne blive 
i distrikterne, eller der kan 
blive tale om  en kontingent
nedsættelse.

Lad mig til sidst nævne, at 
udvalgets kommisorium klart 
siger, at hele arbejdet skal være 
definitivt afsluttet ved årsm ø 
det 1992.

DBF’s struktur
Ved sidste DBF repræ sentant 
skabsm øde havde VBD frem 
sat et forslag, der skulle give di
strikterne hver en plads i D BF’s 
bestyrelse uden stemmeret.

Forslaget kom ikke til af 
stemning, m en i stedet for aftal
tes et forsøgsår m ed distrikts- 
form æ ndene i D B F’s bestyrelse 
uden stemmeret.

Foreløbigt viser erfarin 
gerne,
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at distrikterne hører hjem m e i 
D BF’s bestyrelse også frem 
over.

D BF’s forretningsudvalg har 
nedsat et strukturudvalg, hvor 
Jylland har Carsten Munch 
som repræ sentant.

D er er ingen tvivl om, at 
D B F’s øverste ledelse har be 
hov for en om strukturering.

Vi skal have en helt anderle 
des sam m ensat bestyrelse, hvis 
m edlem m er prim æ rt kom m er 
fra »gulvet«. Bestyrelsen skal 
prim æ rt tage sig af økonomi, 
budget, sam t overordnede 
idrætspolitiske emner.

Den daglige »forretning« 
skal forestås af et forretnings
udvalg.

Det er åbenlyst, at en sådan 
om strukturering vil gøre en 
omlægning og uddelegering af 
kom petencer til udvalg og ad 
m inistration nødvendig.

Økonomi, aktivite 
ter, brugerbetaling
Tendenserne i de senere års 
budgetter og endelige regnska
ber viser klart, at kredsens øko 
nom i ikke fremover vil kunne 
holde til uæ ndret aktivitetsni
veau under de samme økono 
miske forudsætninger.

Sker det, vil kredsens for
m ue langsomt blive æ d t op. 
D et er selvfølgelig logisk nok, 
når kredsens indtægtsm ulighe
der forbliver uæ ndret eller er 
svagt faldende (lavere m edlem 
stal), samtidigt med, at alt bli
ver dyrere.

E n anden opgavefordeling 
mellem distrikterne og kredsen 
kan utvivlsomt løse nogle af 
problem erne. D erudover er der 
uden tvivl behov for forskellige 
typer af brugerbetalinger, hvor 
aktivitetsdeltagerne/klubberne 
m å betale en vis del selv.

Økonomi, FO-lov 
og lotteri
D er skal ikke herske tvivl om, 
at klubledem e også gør et stort 
arbejde for at få penge til den 
daglige klubdrift. D er bliver 
skaffet sponsorer i stort tal, teg 
net annoncører osv., og forde 
lingen af de offentlige midler 
via den nye folkeoplysningslov 
gør det ikke sandsynligt, at 
idræ tsklubberne får en større 
del af pengekagen, der i de 
kom m ende år ikke bliver 
større. I den overvejende part 
af kom m unerne - snarere tvær
timod. D et kan derfor undre en 
smule, at ikke flere klubber del
tager i det årlige landslotteri.

D B F - fo r m a n d  B r ix  ta k k e r  A a 

b en r a a  B C  f o r  e t  f i n t  D a n is h  
O p e n -a r r a n g e m e n t.

I b  F red e r ik sen , H ø jb je r g , b lev  
j y s k  m ester.

D ette års lotteri ligger mere end 
1 /3 -del under sidste års. På 
trods af en stor ekstra »salg
sindsats« af distrikternes og 
kredsenes form ænd.

Deltagelse i lotteriet er først 
og fremmest for klubbernes 
egen skyld - økonom isk set.

Sæsonplanlægning
Sæsonplanlægningen forgår nu 
i faste ram m er under ledelse af 
DBF. H oldturneringen placeres 
- m ed undtagelse af 1. og 2. di 
vision - på faste term iner. H e 
refter kom m er diverse distriks-, 
kreds- og forbundsarrange 

menter, og til sidst placeres 
åbne turneringer.

D et har foreløbigt kørt over 
to år på denne m åde og tilsyne
ladende tilfredsstillende.

Team Danmark
Team D anm ark har jo  ikke den 
helt store berøringsflade med 
kredsen. Økonom isk slet ingen 
forbindelse. Fysisk skal vi le
vere spillere til de centre som 
T D /D B F  vælger at placere i 
kredsen.

Bestyrelsen lægger nu op til 
en samlet centerstrategi over 
for såvel TD som DBF. D et er 
temmeligt indlysende, at Jyl
land har mere behov end andre 
kredse for centrene uanset dis
ses status (hovedcenter, regio 
nalt center, talentcenter). 
A lene vores medlemsskare, vo 

res sportslige styrke og geogra
fiske udstrækning giver en vis 
berettigelse.

Vedrørende D H /D S -tum e- 
ringen kom vi ikke igennem 
sidste år med et øget antal jyske 
oprykkere. Det kan vi åbenbart 
kun få ved en udvidelse af Dan 
marksserien til o tte puljer.

Super Cup
Super Cup’en er tilsyneladende 
ikke ret meget super mere. For
talerne for den lyder i hvert til
fæ lde ikke særligt overbevi
sende mere.

Lige nu og her er der tre mu 
ligheder med cup’en. Hvad me
ner vi?
- turneringen stoppes
- 1. Divisionsforeningen kører 
turneringen videre i 1991/92
- DBF laver en landsdækkende 
Super Cup som D B F’s pokal
turnering, hvor alle klubber i 
realiteten kan væ re med.

Ledere, samarbejde, 
tillid og respekt
Lad mig i mine afsluttende be 
m ærkninger stæ rk t opfordre 
alle ledere og spillere til hver 
gang de rejser kritik af beslut
ninger foretaget af andre le
dere, at man i de konkrete til
fæ lde holder sig til sagen og 
ikke bringer den enkelte per
sons troværdighed, hæderlig 
hed og ærlighed i miskredit.

Ved sidste årsm øde nævnte 
jeg et mindre heldigt eksempel, 
og desværre m å jeg konstatere 
et lignende eksempel i denne 
sæson.

Konsekvensen af det sidste 
tilfælde er blevet, a t vores SSU- 
form and med øjeblikkeligt var
sel har nedlagt sit tillidserhverv. 
D et er selvfølgelig m eget bekla 
geligt med en sådan udgang på 
en sag, og det er heller ikke li
gefrem befordrende for at få 
personer til at m odtage valg til 
tillidsposter, som stort set kun 
bliver en »holdeplads for øre 
tæver«.

Jeg kan kun kraftigt opfor
dre alle ledere til at vise hinan 
den respekt og tillid. Tillid til at 
de personer, som  vi væ lger til 
de respektive poster, gør jobbet 
efter bedste evne og overbevis
ning.

Efter denne m oralpræ diken 
vil jeg til sidst takke alle frivil
lige, ulønnede ledere for deres 
store, uegenyttige arbejdsind 
sats til gavn for badm intons 
porten i JBK.

Tak til alle indenfor dansk 
badm inton for det gode samar
bejde.
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Københavns Badminton Kreds

Flere hold med i turneringen

J ø r g e n  J ø rg e n sen

J e g  v i l  g e r n e  ø n s k e  G e n t o f t e  

t i l l y k k e  m e d  D M , S k o v s h o v e d  

m e d  s ø lv  o g  K M B  m e d  b r o n z e  

i  h o ld tu r n e r in g e n .

Som ny form and er det altid 

kedeligt, når man må konsta 

tere, at vort medlemstal er fal

det m ed ca. seks procent. Dette 

er konstateret ud fra de ca. 50 

tilbagemeldinger, som klub 

berne redegør for. D er mangler 

således stadig nogle, hvilket er 

for dårligt af disse klubber, 

hvoraf flere er gengangere. 

Men d e t rykker jo  nok des 

værre ikke ved de seks procent.

Vi har så til gengæld den 

glæde, at holdturneringen vok

ser. D er er i dag 174 senior

hold, 124 ungdom shold og 94 

veteranhold, ialt 392 hold. Det 

vil sige, at der skal afvikles 

1432 matcher.

Tilrettelæggelsen af disse 

kam pe samt forhandling med

K.I. omkring baner står Claus 

Eskildsen for.

Økonomi
På vore bestyrelsesmøder har 

økonom i været et fast punkt, 

og da kredsens økonom i i flere 

år har været stram, besluttede 

vi at gøre noget ved sagen. Det 

første, der så skete, var, at be 

styrelsen så sig nødsaget til at 

finde en ny kasserer, idet den 

valgte kasserer, Espen Baldorf, 
efter bestyrelsens mening ikke 
udførte sit arbejde tilfredsstil
lende. I den efterfølgende tid 
fik vi meget stor hjæ lp fra vor 
revisor, Nils Roe Eriksen.

Vi skulle så finde en ny kas
serer og var heldige, at Perry 
Funch var blevet løst fra andre 
opgaver og derfor sagde ja  til at 
overtage kassereijobbet.

Det er nu overdraget til

Perry, og vi i bestyrelsen har 
fuld tillid til Perrys arbejde, så 
ledes at regnskaberne for ud 
valgene frem over vil blive nem 
mere at følge.

Igennem  flere år har m an talt 
om  en sponsor til kredsen. Alle 
ved, hvor svært det er i klub 
berne, og det er heller ikke 
nem t at finde en sponsor til 
kredsen. Vi har dog væ ret hel
dige at få en sådan, som vi er 
m eget tilfredse med, og vi hå 
ber på et længere sponsorat til 
gavn for kredsarbejdet.

Så kom året, hvor vi også 
æ ndrede håndbogen. Vi beslut
tede at prøve en ny trykker og 
en ny form. Dette skulle gøre 
det lettere for bestyrelsen, idet 
den nye trykker også ville tegne 
annoncer til bogen og derved 
gøre håndbogen billigere og 
lette arbejdet i bestyrelsen. Jeg 
synes, håndbogen er blevet 
pæn. Vi ved godt, at der er 
nogle småfejl. Disse bliver ret 
tet til næste år.

Folkeoplysnings
loven
Som bekendt er der vedtaget en 
ny lov omkring tilskud til for
eninger, Folkeoplysningsloven. 
I den forbindelse afholdt kred 
sen en tem a-aften, hvor der 
m ødte en hel del interesserede 
klubber op. Vi havde fået en 
konsulent fra D IF  til at forklare 
disse nye tilskudsregler. Spør
gelysten var stor, så jeg håber, 
m an følger op og gør sin indfly

delse gæ ldende i de udvalg, 
man hører til. G ør m an ikke 
det, risikerer m an at miste no 
get af sit norm ale tilskud.

Vi har også drøftet en måske 
mere retfærdig kontingentbeta 
ling til kredsen (brugerbeta 
ling), m en er i skrivende stund 
ikke helt klar m ed forslaget. Jeg 
håber, det bliver klart til drøf 
telse på repræsentantskabsm ø 
det.

På D BF’s bestyrelsesmøder 
har kredsen foreslået æ ndrede 
regler omkring ærm ereklam er. 
D e gamle regler var, at en ær
mereklam e m åtte være 10 cm 2. 
D en følte vi var for lille, og den 
er nu  godkendt til 60 cm 2 m od 
at bryst- og rygreklam er redu 
ceres til 12 cm i højden.

D er har væ ret en del debat 
omkring Super Cup, som var et 
DBF- og Divisionsforenings
arrangement. København og 
Fyn kritiserede arrangem entet, 
og vi ved i dag ikke, om  Super 
Cup fortsæ tter i DBF-regi eller 
ej. D et er muligt, m an kunne 
udvide Super C up’en til en 
landsdækkende turnering, men 
det skal vi først drøfte i kred 
sene. Kunne den blive lands
dæ kkende, vil DBF være med. 
I m odsat fald kunne det tæ n 
kes, at Divisionsforeningen 
ville overtage den selv og af
vikle den på anden vis.

Super Cup blev i 1990 vun 
det af KMB over Nr. Broby.

Til DBF har jeg også klaget 
over afvikling af D H -runder på

K ø b e n h a v n s k e  h o ld  b e s a tte  d e  
tre fø r s te p la d s e r  i  1. d iv is io n . 
H e r  e r  d e t  K a stru p , d e r  b e lø n 

n e s  f o r  b r o n z e m e d a lje r n e .

hverdage. D et er, som  om  man 
ikke er klar over, at disse haller, 
som  m an spiller i, også er udle 
je t til andre end DH-holdene. 
Vi kan ikke gentagne gange 
smide m edlem m er væ k fra de 
res baner, uden at det får kon 
sekvenser, evt. m edlem sned 
gang. Det kunne ende med, at 
alle københavnske DH-kam pe 
på hverdage bliver afviklet i 
DBF-regi, evt. i Brøndby Hal
len.

Vi har fra Sjællandskredsen 
modtaget en skrivelse vedrø 
rende ketcherindsamling til Ø st
europa. H åber alle klubber har 
modtaget samme skrivelse. Vor 
kontaktperson er Inge Nielsen.

I DBF er man også begyndt 
at se på en ny struktur. Der er 
nedsat et udvalg, som skulle 
have et oplæg klar til DBF’s re 
præsentantskabsm øde den 1. 
juni, men på grund af VM i 
april/m aj kan det nok ikke nås.

Omkring VM skal jeg oplyse, 
at det stadigvæk mangler hjæl
pere, såsom liniedommere m.m. 
Hvis nogen skulle have tid og 
lyst, så kontakt DBF på telefon 
42 45 55 55.

Til slut tak til udvalg og be 
styrelse for et godt samarbejde.

Skal der lyde et formandsøn
ske, så er det et her: Bedre mø 
dedisciplin fremover.
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Flere  turne ringstilbud  
til k lubbe rne

B A D M I N TO N  «9Q

Fyns Badminton Kreds:

C la u s  O v e r b e c k , N r. B roby , b le v  f y n s k  m e s te r  i s in g le  f o r  n ie n d e  

g a n g  i tr æ k .

F le m m in g  T h e r k ild s e n

M e d le m s s ta t i s t ik :

1990: 69 klubber 10236 senio 

rer 4109 juniorer ialt 14345 

medlemmer.

1991: 68 klubber 9803 seniorer 

3929 juniorer ialt 13732 m ed 

lemmer.

B adm intonsporten og klub 
berne står over for store proble 
m er eller udfordringer i øje 
blikket. I og med vi i D anm ark 
har gode halfaciliteter mange 
steder, hvilket i de sidste 20 år 
og indtil 1989 har betydet 
m ange flere badmintonspillere, 
har vi i samm e periode gradvis 
m æ rket et leder/træ ner-p ro 
blem. Økonom ien spiller en 
stadig større rolle for lederne. 
Kravene og arbejdsbyrden bli
ver for store, alt for m ange gi
ver op eller prioriterer anderle 
des.

I de sidste to år har vi så fået 
et nyt problem  at kæ m pe med, 
nemlig en m arkant tilbagegang 
i medlemstallet. D ette skyldes 
ikke kun de små ungdom sår
gange, m en også at familien 
D anm ark er ved at æ ndre hold 
ningen til deres m åde at bruge 
fritiden på.

D BF og derm ed FBK r skal 
hurtigst muligt bearbejde dette 
forhold og opstille en hand 
lingsplan.

E t punkt i denne handlings
plan m å være vores kontingent
betaling til kreds og forbund. 
Mange små badm intonklubber 
er ikke medlem  af DBF, fordi 
de mener, det er for dyrt i for
hold til det, D BF tilbyder. Der
for er en nedsættelse af konti-

gentet og et godt tilbud til alle 
badm intonspillere på alle ni
veauer vejen frem.

Folkeoplysnings
loven

Mange havde håbet på en for
bedring af den bredde idræts 
stilling i sam fundet m ed Folke
tingets vedtagelse af loven om

støtte til folkeoplysning. Men 
viljen fra politikernes (kom m u
nalpolitikernes) side til at prio- 
tere anderledes i fritidssektoren 
er der åbenbart ikke endnu da. 
A lt tyder i øjeblikket på, at 
denne lov er en sparelov. Kun 
aktiv indsats fra idræ ttens side i 
de kom m unale folkeoplys
ningsudvalg kan rette op på 
dette forhold.

Badm intonklubbernes øko 
nomiske problem er skyldes 
først og fremmest dyre hallejer, 
øgede administrations- og 
boldudgifter, samt større træ 
nerhonorarer, hvis m an vil lave 
kvalitetsarbejde.

Kvalitetsarbejde både for 
børn og voksne. A lt for mange 
steder mangler man kvalitet i 
ungdomsarbejdet. Man har 
simpelthen ikke penge til det.

Hvis sam fundet ikke snart 
tager disse problem er alvorligt 
ved f.eks. a t ligestille sportslige 
aktiviteter med ungdom s- og 
aftenskolen, er jeg meget bange 
for konsekvenserne for kvalite 
ten i idrætsarbejdet.

Vi vil tabe alt for mange 
unge, fordi vi ikke har kræ fter 
og ressourcer nok til at holde 
hjulene i gang på et acceptabelt 
kvalitetsniveau.

Disse opgaver kan kun løses 
kom munalt af idræ ttens m ed 
lem m er i folkeoplysningsudval
gene.

Skal badm intonklubberne 
overleve m ed et medlemstal på 
nuværende niveau, m å bad 
m intonledere være aktive og 
overbevise politikerne om, at 
man bør fordele ressourcerne, 
så de på en afbalanceret m åde 
giver udtryk for ligeværdighed 
med det store sociale og trivel- 
sesmæssige arbejde, der udfø 
res af idrætsforeningerne, og 
det tilsvarende arbejde, som 
sam fundet ansæ tter veludda- 
nede m ennesker til at udføre.
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Sæsonen 1990/ 91

Fyns Badm inton Kreds har sat 
sig det mål a t tilbyde badm in 
tonaktiviteter for alle badm in 
tonspillere lige fra de få elite 
spillere på Fyn til nybegyndere 
og motionister.

Fyns Badm inton Kreds skal 
være en kreds, alle klubber kan 
have glæde a f bl.a. ved a t m an 
tilbyder aktiviteter og stævner 
på alle niveauer.

E t væsentligt skridt på vejen 
har vi taget gennem breddeud 
valgets arbejde med de fynske 
invitationsturneringer. Disse 
stævner er inddelt i fire forskel
lige styrkeniveauer. A llerede i 
år har det været en stor succes 
m ed mange forskellige tilbud 
fra klubbernes side, og det væ 
sentlige: en masse jævnbyrdige 
kam pe til glæde for spillerne og 
badm intonsporten.

Samarbejde med 
klubberne

Til gensidig inform ation om 
kring Fyns Badm inton Kreds’s 
arbejde og klubbernes ditto, 
har Fyns Badm inton Kreds 
holdt fire regionale m øder med 
klubberne henholdsvis i 
O dense, på Vestfyn, Østfyn og 
Sydfyn.

Fyns Badm inton Kreds har 
udarbejdet et materiale om 
kredsens arbejde og tilbud. 
M øderne forløb meget forskel
ligt, men hovedtrækkene fra 
disse m øder var et ønske om  en 
forbedret holdturnering for 
ungdom m en, som et ad hoc 
udvalg arbejder med og til sta 
dighed vil arbejde med, samt 
kredsens akilleshæl: m edlem s
kontingentet, som holder 
mange fynske klubber fra at 
indm elde sig i kredsen.

Dansk Badm inton Forbund 
og Fyns Badm inton Kreds skal 
løse dette problem! Flvis ikke - 
kan vi ikke komme videre med 
at leve op til vores form ålspara 
graf:

»At samle alle badm inton 
spillende klubber på Fyn og va
retage deres interesser for at 
fremme badm intonsporten.«

Team Danmark
Så lykkedes det endelig. Fyn 
har fået e t Team D anm ark- 
C enter placeret i O dense 
Idrætshal.

E n  stor tak til Odense K om 
m une for der velvillige indstil 
ling ved forhandlingerne m ed 
Team Danmark.

------ BADM INTON

Centret har nu fungeret i et 
år og m ed stor succes til glæde 
for de mange fynske spillere.

E n af grundene til dette er 
centertræ neren M artin A nder 
sen fra Ribe, der har udført et 
stort og godt stykke arbejde. 
D ette center har derfor også 
betydet, at kredsen kan lægge 
flere kræ fter i arbejdet med 
andre spillere og gøremål.

A rbejdet m ed de næstbedste 
spillere på seniorplan har stået 
lidt i stam pe i indeværende sæ 
son, da vi ikke har fået halplads 
til fæ llestræningen, m en Fyns 
Badm inton Kreds har igen søgt 
om  at få tildelt nogle tim er i 
Odense Idrætshal 2 så vi kan få 
ønsket om  en paralleltræning 
m ed Team D anm ark op at stå, 
så udvælgelsen til Team Dan- 
m arktræ ningen bliver lettere 
både for seniorernes og ung 
dom sspillem es vedkom m ende 
og til gavn for de badm inton 
spillere, der selv har et ønske 
om  at prøve på at blive blandt 
de bedste i Danmark.

Samarbejde
Til slut en tak til alle kluble 
dere, der desværre må udføre 
et stadig større stykke frivilligt 
arbejde, da rekrutteringen af 
ledere bliver stadig vanskeli
gere.

E n  tak til Fyns Badm inton 
Kreds’ udvalgs- og bestyrelses
m edlem m er for en uegennyttig 
og stor arbejdsindsats.

En tak til dom m ere, instruk 
tører og alle, der frivilligt arbej
der til gavn for fynsk badm in 
ton.

F y n s k  b a d m in to n  m is te r  s i t  
s tæ r k e s te  k o r t  p å  s p in d e s id en , 
n å r  M a r le n e  T h o m s e n  f l y t te r  t i l  
S k o v s h o v e d  i d e n  n y e  s æ s o n .
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BADM INTON

Bornholms Badminton Kreds

Halvdelen spiller holdturnering

K u n  ca. 2 0 0  t i ls k u e re  m ø d te  o p f o r  a t  s e  b l.a . P o u l-E r ik  H ø y e r  ve d  

R ø n n e  B a d m in to n  K lu b s  5 0  års ju b i læ u m .

P o u l E r i k  J o h a n s e n

J e g  e r  k la r  o v e r , a t  d e r  m å  g ø 

r e s  e n  e k s tr a  in d s a ts  a f  D a n s k  

B a d m in to n  F o r b u n d , v o r e s  

k r e d s b e s ty r e l s e  o g  k lu b b e r n e ,  

h v is  v i  s k a l  b e v a r e  b a d m in to n , 

s o m  e n  a f  D a n s k  I d r æ ts  F o r 

b u n d s  s tø r s t e  id r æ ts g r e n e .

D er er efterhånden så mange 

gode tilbud til de unge m enne 

sker i de forskellige idræ ts 

grene, og m an skal jo  prøve det 

hele. Så hvis m an har startet 

med badm inton som 7-årig, har 

m an sikkert lyst til at prøve no 

get andet som 13-14 årig.

Så vi bliver nødt til at tage 

skeen i den anden hånd, selvom 

det kan væ re svært at finde på 

nye ting, for derved at øge m o 

tivationen hos vore aktive spil

lere.

Medlemstal
M edlem stallet er fortsat da 

lende både i kredsen og på 

landsplan. I 1989 var der i 

kredsregi 2969 medlemmer, i 

1990 kun 2793. En tilbagegang 

på 176, d.v.s. at næ sten seks 

procent af kredsens spillere er 

holdt op m ed at spille badm in 

ton. M en vi m å selvfølgelig 

håbe, a t nogle af de andre 

idræ tsgrene har fået glæde af 

de m istede medlemm er, så de 

ikke helt er tabt for sportsver

denen.

Hvad der så er grunden til, at 

vi har mistet så mange m edlem 

m er de sidste tre år, er svært at 

forklare. Men en af årsagerne 

kan måske være, at de unge 

mennesker, som rykker op  som 

seniorspillere, ikke kan kom me 

på klubbernes 1. eller 2. hold 

og derm ed ikke få en rimelig 

spilletid, d.v.s. mellem kl. 18.00 

og 22.00. Måske også fordi 

mange af vi ældre, fort 

sæ tter m ed at spille og sidde på 

faste tider, som vi har haft de

sidste 20 år og ikke vil afgive 

dem  til de unge spillere, der 

rykker op.

Hvis dette er årsagen til no 

get af tilbagegangen, m å vi cir

kulere rundt m ed spilletiderne, 

så alle får lyst til at spille igen. 

D et kan eventuelt gøres på den 

m åde, at m an før jul har en lidt 

dårligere tid  og efter nytår har 

en god tid, eller omvendt.

DBF er selvfølgelig ikke 
glade for den mistede m ed 
lemsskare og bestyrelsen i DBF 
har derfor vedtaget, at m an skal 
ansæ tte nogle konsulenter for 
en kortere periode, så de kan 
finde den dybere årsag til tilba
gegangen, så vi igen kan få 
vendt skuden i den rigtige ret 
ning, før den synker helt.

Vi kan måske også få hjæ lp 
af den danske badm inton elite, 
hvis de gør en kæm pe indsats 
under de forestående verdens 
m esterskaber i maj m åned i 
Brøndby-Hallen ved at vinde

nogle m edaljer af ædelt metal 
og på den m åde påvirke de 
unge m ennesker til at få lyst til 
at prøve at blive en ny Camilla 
M artin eller Thom as Stuer- 
Lauridsen og ad den vej, skaffe 
nye m edlem m er til kredsen og 
forbundet.

Holdturneringen
H oldturneringen er naturligvis 
kredsens flagskib, hvor vi har 
den største berøringsflade til 
vores medlem mer. I 90 /91  er 
der tilmeldt 73 seniorhold og 
84 ungdom shold, d.v.s. til hver 
spillerunde skal der bruges 
1350 spillere eller ca. 50%  af 
kredsens medlem mer, der skal 
ud at spille badm inton. D esu 
den reserver til de forskellige 
hold, så jeg vil tro, at antallet af 
turneringsspillere kom m er op 
på i alt ca. 1600 spillere.

I turneringen 90 /91  har 
Bornholm s Badm inton Kreds 
kun haft en repræ sentant i dan 

marksserien, nemlig Rønne. De 
har klaret sig så strålende, at de 
blev nr. 5 i deres række. Dette 
bevirker så iøvrigt, at vinderen 
af Bornholmerserien, ASG, ryk
ker direkte op i Danmarksserien 
efter kun et år i den bedste born 
holmske række, så til næste sæ 
son har vi atter nogle spæn
dende lokalopgør i vente.

Arrangementer
Aakirkeby prøvede som noget 
nyt at afholde et doublestævne 
i efterårsferien for puslinge og 
juniorspillere fra hele Norden. 
Desværre var tilmeldingen ikke 
den allerstørste, men for dem 
som deltog, var det et godt 
stævne, selvom det varede i 
flere dage. Dog var det som 
bornholm er lidt besværligt, 
hvis man ikke blev boende i 
Aakirkeby under hele stævnet, 
for der opstod nem t leder- og 
transportproblem er.

Men Aakirkeby har ikke tabt 
hum øret på grund af den første 
dårlige tilmelding og prøver 
med et nyt arrangem ent i efter
årsferien 1991 igen.

R ønne Badm inton Klub fik 
fejret deres 50 års jubilæum  
med bravour. Det var et arran 
gement, hvor alle, der kunne 
holde en ketsjer i hånden, 
kunne deltage i den kategori de 
spillede i, om  det så var motio- 
nist, seniorspiller eller topspil
ler efter bornholm ske forhold. 
Desuden deltog spillere fra 
Sjælland, København og po 
lakker fra R BK ’s venskabsklub. 
Især de polske piger var meget 
stærkt spillende.

På selve jubilæ um sdagen var 
det meningen, at den danske 
elite skulle vise topbadm inton 
for os bornholm ere, m en des
værre m åtte dette arrangement 
flyttes til 14 dage senere.

Om  denne flytning så var år
sagen til, at der kun kom ca. 
200 tilskuere, er svært at sige, 
for med toponavne som Ca
milla Martin, Christina Bo
stofte, Poul-Erik H øyer og Ib 
Frederiksen burde der mindst 
have været 1000 tilskuere. Det 
var ærgerligt for RBK, som 
havde lagt så mange kræ fter i 
arrangem entet.

Team Danmark
Kredsen er meget glad for, at vi
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har fået oprettet et talentudvik- 

lingscenter i Rønne. D er var 

meget tovtrækkeri, før det en 

delig kunne blive en realitet.

R ønne Kom m une havde 

sagt ja  til, at hovedcentret 

skulle ligge i Rønne Nord, hvor 

de bedste faciliteter findes. 

Men m an kan jo ikke kom me 

ind og få de bedste haltider, 

uden det ville gå ud over de 

andre idrætsgrene, som  findes i 

hallen. Kredsen ville jo  gerne i 

gang så hurtigt som  muligt, 

m en ikke på RBK’s bekostning, 
således at de skulle miste timer 
og derm ed også medlemmer.

Til sidst lykkedes det, og 
centret blev indviet i septem ber 
m åned. Ole K. A ndersen blev 
ansat som centertræ ner og træ 
ningstiden blev fredag fra kl.
20.00 til 22.00. En god ugedag, 
hvor det ikke ville gå ud over

klubtræningen. D e unge m en 
nesker mellem 15 og 19 år fik 
herved en ekstra gang træ ning 
om ugen, og resultaterne er da 
også så småt begyndt at melde 
sig hos deltagerne i centret.

H elt gnidningsløst har det 
selvfølgelig ikke været. Ikke 
alle spillere har væ ret klar over, 
hvad de gik ind til, og træ nings 
tiden har heller ikke væ ret helt 
perfekt. Så der har hen ad vejen 
været en udskiftning af spiller
staben, og ligeledes kæ m per 
kredsen for at få en spilletid, 
der ligger fra kl. 17.00 til 19.00 
om fredagen, hvilket vi selvføl
gelig håber lykkedes.

Kredsen vil også næ ste sæ 
son sørge for, at der kom m er en 
udveksling m ed spillerne fra de 
andre Team Danm ark-centre, 
hvor det måske bliver arrange 
ret på en anden m åde, så vi

ikke låser os helt fast i vores 
egen lille andegård.

Jeg er ikke i tvivl om, det er 
det bedste, der er sket for 
Bornholm s badm inton, at vi fik 
oprettet dette center, og resul
taterne vil også snart vise sig fra 
kandidaternes side.

Publikum og 
pressen
Hvad skal vi gøre for at få bad 
m inton til at blive mere publi 
kums og pressevenligt. D om 
m erne er på vej med nye idéer. 
K lubberne skal sørge for, at der 
kom m er dom m erstiger i alle 
haller, og at dom m erstigerne 
kom m er frem, hver gang der 
bliver spillet badm inton og ikke 
kun når der bliver spillet 1.- 
holds kam pe. Så kan alle følge 
med i kam pene på banerne og

blive klar over, at der nu p lud 
selig er ved at være spænding 
på bane 2, så den kam p vil jeg 
følge et stykke tid.

D er er ingen tvivl om, at det 
er den vej vi skal. Så kunne det 
også være, at pressen ville 
kom m e ud og kigge på badm in 
ton engang imellem og få skre 
vet bare en lille smule om  bad 
m inton, så alle ad den vej, 
kunne blive opm æ rksom  på 
vores sport. G odt nok kan der 
være et lille problem  m ed tæ l 
lere, m en enten kunne holdene, 
der skal spille bagefter, tæ lle 
for det hold, der spiller først, 
eller også må man købe nogle 
af de mindre spillere for en is 
eller sodavand til at tælle. A lt 
dette m ener jeg er nødvendigt, 
hvis vi fortsat skal bevare inter 
essen for vores dejlige idræ ts 
gren, også i medierne.

Lolland-Falster Badminton Kreds:

Lille minus i medlemstallet

B e n t  V edsø

M e d  7 2 8 3  m e d le m m e r  i  a lt  
m å  L o lla n d -F a l s t e r -k r e d s e n  
p å n y  r e g is tr e r e  e n  l i l le  t i lb a g e 

g a n g  i m e d le m s ta l  -  d e n n e  s æ 

s o n  p å  2 6 7  m e d le m m e r  i d e  
3 7  k lu b b e r .

Selv om dette tal ikke er ka 
tastrofalt, så er der siden 1985, 
hvor der var 8.003 m edlem m er 
sket er reduktion i m edlem stal
let på op mod 10%, og det vil 
bestyrelsen arbejde på at m od 
virke i den kom m ende sæson.

E t andet aktuelt spørgsmål 
er den lederkrise, som mere og 
mere tydeligt gør sig gæ ldende 
i såvel kredsen som i de enkelte 
klubber.

For at angribe bl.a. disse to 
vitale problemer på en u tradi 
tionel måde, har m an vedtaget 
at oprette en tæ n k e ta n k ,  som i 
løbet af efteråret skal gennem 
drøfte kredsens arbejde og op 

gaver og frem komm e m ed løs
ningsm odeller og forslag.

D er er truffet aftale m ed en 
håndfuld nuværende og tidli
gere ledere herom , og de har gi
vet tilsagn om  at gå ind i denne 
opgave. Samtidig er der rettet 
henvendelse til D IF’s kredsud 
valg, som har registreret samme 
tendens m.h.t. manglen på le
dere i andre specialforbund, og 
udvalget vil drøfte spørgsmålet 
på et m øde med de enkelte for- 
m ænd i løbet af sommeren.

Som et nyt tiltag afholdt 
kredsen 14 dage før repræ sen 
tantskabsm ødet et mere ufor
pligtende debatm øde m ed del
tagelse af en lang ræ kke klu 
brepræ sentanter.

U d fra et kort oplæg, blev 
der rejst en halv snes spørgs
mål, som blev endevendt i m in 
dre grupper.

Der frem kom en lang ræ kke 
idéer og løsningsforslag, som 
nu drøftes i bestyrelse og ud 
valg, og det er tanken at af
holde lignende m øder fremover 
i stedet for den tidligere an 
vendte mere stive mødefacon.

Saltvands
indsprøjtning

I løbet af den nu afviklede sæ 
son indviede m an det regionale 
Team D anm ark-C enter, som er 
placeret i Nykøbing F. og som 
sam ler deltagere fra Syd

sjællandsom rådet og den lo 
kale kreds på Lolland, Falster 
og Møn.

Det har givet en værdifuld 
saltvandsindsprøjtning til vore 
bedste spillere, og der er ingen 
tvivl om, at den effektive træ 
ning, som Carsten B. Nielsen 
gennem fører hver tirsdag, hur
tigt vil give sig udslag i en høj
nelse af den spillemæssige stan 
dard for såvel ungdoms- som 
seniorspillere.

Det er i øvrigt tanken, at 
man vil forsøge at udvikle et 
sam arbejde mellem de tre cen 
tre i Rønne, Nykøbing F. og 
O dense, hvilket de respektive 
træ nere i øjeblikket arbejder på

at få struktureret.
Som et helt nyt forslag er der 

til alle klubber udsendt en fore 
spørgsel om interessen for en 
S u p e r - C u p  i sep tem ber/ok to 
ber m åned, og afhængig af re 
aktionerne vil den blive sat i 
væ rk i den kom m ende sæson.

På repræsentantskabsm ødet 
blev spørgsmålet rejst om en 
forenkling af sponsorreglerne, 
og kredsen støtter, a t m an fra 
forbundets side forsøger at 
finde frem til en m ere smidig 
procedure.

Afslutningsvis skal det næ v 
nes, a t en ræ kke tem aaftener er 
planlagt til afholdelse i løbet af 
efteråret, og et at em nerne bli 
ver idræ tsskader, hvor der for
ventes e t sam arbejde m ed D IF  
og Storstrøm s Am t, der har af 
sat m idler til støtte heraf.

Tak for sam arbejdet til alle 
sider og vel m ødt til den kom 
m ende sæson.
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Kassererens beretning:

Ove rskud på 1.3 mio. kroner
ben. Forbundets andel af over- 

skudet skulle gå til en konsoli 

dering afb lad e t »Badminton«.
M ed den usikkerhed, der lig

ger i, at regnskabet for 1991

250.-300.000 kr. under bud 
gettet. Bestyrelsen har ikke øn 
sket direkte beskæringer i bud 
getterne, men er kom m et med 
kraftige henstillinger til udval

H a n s  H e n r ik  F lø e

E n d n u  e t  ø k o n o m is k  g o d t  å r  
f o r  D a n s k  B a d m in t o n  F o r 

b u n d  r e s u l te r e n d e  i e t  r e k o r d 

s t o r t  o v e r s k u d .

Overskuddet før hensæ ttel 
ser udgør en mio. kr. hvortil 
kom m er ekstraordinære poster 
på 304.000 kr., eller ialt 1,3 
mio. kr. i overskud. Bestyrelsen 
har imidlertid besluttet at fore 
tage hensæ ttelser for 365.000 
kr., således at årets resultat ud 
viser et overskud på 948.000 
kr.

Driftsregnskab
På indtægtssiden har specielt 
sponsor-, rente- og andre ind 
tæ gter bidraget til, at resultatet 
blev bedre end forventet. Spon 
sorindtægter budgetteres først, 
når de indgår, og der foretages 
løbende revision af denne ind 
tægtspost. Forbundets forbed 
rede stilling har givet sig udslag 
i væsentlig bedre indtjening på 
posterne andre indtæ gter og 
renter.

På udgiftssiden er der til ud 
valgsaktiviteter (excl. hensæ t
telser) brugt 178.000 mindre 
end budgetlagt. Traditionen tro 
har arrangem entsudvalget ikke 
overholdt budgettet, men kom 
m er ud med en overskridelse 
på 63.000 kr. A lle øvrige ud 
valg har brugt m indre end bud 
getlagt.

Selvom arrangem entsudval
get endnu engang har overskre
det budgettet, m å det dog kon 
stateres, at budgetstyringen er 
blevet bedre, m en vi mangler 
endnu en smule i, a t også dette 
om råde er under fuld kontrol.

Som det frem går af resulta 
topgørelsen, er der forbrugt
953.000 kr. fra Team D an 

mark, således at de sam lede 
udgifter vedrørende udvalgene 
udgør 4,169.000 kr. Hertil 
kom m er udgift til landstræ ner 
som er bogført under adm ini
strationsudgifter med ca. 
300.000, hvoraf 100.000 kr. er 
betalt via Team Danm ark til
skud.

H ensættelser er foretaget 
med 200.000 kr. til rejsefond,
150.000 kr til turnering i Kina 
og 15.000 til kursus »Kvinder 
kan-vil-tør.«

Såvel fællesudgifter som ad 
ministrationsudgifter udviser 
besparelser på henholdsvis
58.000 kr. og 136.000 kr.

Endelig er D BF’s andel af
lotteri ’89 og ’90 indtægtsført 
under ekstraordinære poster.

Status
Hvad du ønsker skal du  få’. Ja 
vi må m ed glæde konstatere, at 
forbundets egenkapital nu har 
nået en størrelse, som står i et 
rimeligt forhold til om sætnin 
gen. N år dette mål er nået, 
skyldes det ikke udelukkende, 
at vi har haft nogle år med gode 
sponsorindtægter, men også i 
høj grad at bestyrelsen, herun 
der specielt de respektive ud- 
valgsformænd til fulde har gen 
nem ført den stram m e budget 
styring.

De respektive udvalgsfor- 
m ænd har siddet i en svær situ 
ation, dels m ed ønsker om 
mange gode aktiviteter inderfor 
deres om råde, og dels m ed for
ståelse for forbundets økono 
miske situation. Selvom det 
ikke altid er foregået i fuld 
enighed, er der i høj grad grund 
til at komplim entere udvalgene 
for den m åde de har levet op  til 
deres opgave/ansvar.

Den stram m e styring skal 
nødvendigvis fortsæ tte, og jeg 
er sikker på, at udvalgsfor- 
m æ ndene også i frem tiden vil 
gøre deres til, at tingene lykkes.

Landslotteri 1990
E t initiativ som blev igangsat i 
1989 med henblik på at give 
klubberne en mulighed for, ved 
en relativ lille indsats at tjene 
nogle penge til arbejde i klub 

endnu ikke er afsluttet, har de 
tre første års lotteri givet klub 
berne 3,7 mio. kr. og forbundet 
0,5 mio. kr.

Såfremt den vigende inter
esse vi har set i f.m. landslotteri 
1991 fortsætter, bliver der ikke 
noget landslotteri 1992. U den 
opbakning fra klubberne bliver 
der ikke noget lotteri, og klub 
berne m ister m indst en mio. kr. 
- har klubberne råd til det?

1990/ 91
Træ erne vokser som bekendt 
ikke ind i himlen, og vi har 
m åttet konstatere, at forbundet 
ikke har fået en ny hovedspon 
sor, ligesom det ikke er lykke
des at sælge arrangem enterne 
så profitabelt som tidligere. 
D ette sidste skyldes dels en 
hårdere konkurrence på m arke 
det, og dels at VM-91 træ kker 
små fire mio.kr. ud af sponsor 
m arkedet.

På baggrund heraf forventes 
sponsorindtægterne at ligge

V M - a r r a n g e m e n te t  i B r ø n d b y -  
H a lle n  t r æ k k e r  s m å  f i r e  m i l l io 

n e r  k r o n e r  u d  a f  s p o n s o r m a r k e 

det.

gene. Selvom disse efterleves, 
m å der forventes et mindre un 
derskud for 1990/91.

VM -’91
E t stævne af den størrelse k ræ 
ver en meget stor indsats af 
m ange frivillige ledere, og ud 
fra budgetterne m å det konsta 
teres, at det økonom iske ud 
bytte ikke står mål m ed indsat 
sen. Med et udgiftsbudget der 
har rundet seks mio. kr. forven 
tes kun et beskedent overskud 
p å  50.000 kr. A t spinde guld på 
stævnet er heller ikke det pri 
m ære, men derim od at lave et 
arrangementsmæssigt og sports
ligt vellykket stævne.

DANJWfm?K

D e r  h a r  i å rets  lø b  i k k e  v æ r e t n o g e n  sa g er t i l  b e h a n d lin g  i:

Ordens- og Amatørudvalget
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Resultatopgørelse for tiden 
1. juni 1989 - 30. juni 1990

8 8 / 8 9 8 9 / 9 0 T ea m  D a n m a r k B u d g e t  8 9 / 9 0

t k r tkr. 8 9 / 9 0 Rev. tkr. O pr. t k r

Kontingent, k re d sen e ...................... .............. 677 641.792,00 660 680

D IF tilskud (tipsmidler) ............................... 3013 3.073.275,00 3080 3020

Refusion spillere (præm iekonto) ................. 19 0,00 1067 1067

Team Danm ark tilskud (brutto) .................. 851 1.053,277,00 1067 1067

Tilskud fordelt på ak tiv ite ter........................ -851 -1067 -1067

Sponsorer (g e n e re lt) .................................. 958 986.001,20 993 993

Sponsorer (arrangem entsafhængig) ............ 509 692.050,00 690 690

Tilskud iø v rig t............................................... 236 238.100,44 230 230

A ndre in tæ g te r .............................................. 388 677.967,98 382 351

R enter m.v. .................................................... 141 314.993,48 145 90

I n d tæ g te r  ( f æ l l e s )  i  a l t . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5 9 4 1 6 . 6 2 4 .1 8 0 1 .0 5 3 .2 7 7 6 1 8 0 6 1 8 0

Servicevirksomhed (dæ kningsb idrag).......... 76 67.694,21 70 70

I n d tæ g te r  &  D BF s e r v ic e v ir k s o m h e d  ........ 6 0 1 7 6 .6 9 1 .8 7 4 , 3 1 1 . 0 5 3 .2 7 7 6 2 5 0 5 6 8 2

Seniorspilleudvalg......................................... 1406 1.224.491,76 947.008 1297 1322

Ungdomsspilleudvalg ................................... 547 450.428,20 481 453

B reddeudvalg ................................................ 91 94.944,20 129 129

Holdtum eringsudvalg ................................... 308 422.441,14 451 451

Arrangem entsudvalg .................................... 627 656.609,46 593 593

Veteranudvalg ............................................... 29 41.449,18 45 45

Uddannelsesudvalg ....................................... 202 234.364,68 6.269,00 283 273

D om m erorganisation.................................... 59 60,471,77 62 62

Internationalt udvalg .................................... 50 30.744,91 53 53

H ensættelser til 1990/91  ............................. 0 365.000,00 0 0

U d v a lg s a k t iv i te t e r  ( n e t t o )  i  a l t . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . - 3 3 1 9 - 3 .5 8 0 .9 4 5 , 3 0 - 9 5 3 . 2 7 7 ,0 0 - 3 3 9 4 - 3 2 2 7

Resultat før fø llesom kostninger................... 2698 3.110.929,01 100.000,00 285 2455

R epræ sentan tskabsm øde.............................. 63 66.294,38 65 65

Bestyrelsen .................................................... 103 115.299,96 110 70

Forretningsudvalget....................................... 80 68.920,52 74 70

Fællesudgifter i ø v rig t................................... 262 320.429,28 380 292

F æ l le s u d g i f t e r  i a l t  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . - 5 0 8 - 5 7 0 . 9 4 4 ,1 4 - 6 2 9 - 4 9 7

Resultat for adm inistration ...........................

Kontorpersonale incl. la n d s træ n e r ...............
Kontorudgifter ..............................................

A d m in is t r a t io n s u d g i fte r  i a l t . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

2190

1329
493

2.539.984,87

1.452,949,13
443.004,26

100.000,00

100.000,00

2227

1589
443

1958

1549
403

- 1 8 2 2 - 1 . 8 9 5 .9 5 2 , 3 9 - 1 0 0 . 0 0 ,0 0 - 2 0 3 2 - 1 9 5 2

Resultat før ekstraordinære p o s te r .............. 368 644.032,40 195 5

Ekstrordinære poster ................................... -114 303.977,46 0 0

Å rets re s u lta t ................................................. 254 948.009,94 0 195 6
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VM-Mix

Ve rden rundt  VM s ældste
m e d m usé e t  spille r va ndt

70-årige Stig Axelsson fra So- 
dertålje i Sverige, er indehaver 
af noget så sjældent som et 
badm inton-m useum .

Samlingen er til daglig pak 
ket ned i kasser, men ved sær
lige lejligheder rejser han rundt 
i verden med sine im ponerende 
effekter.

H an var naturligvis også i 
Brøndby-Hallen, hvor mange

kiggede ind og blev klogere på 
fjerboldespillets historie.

I sin nuvæ rende form er 
badm inton »opfundet« om 
kring 1875 på landstedet Bad 
m inton House i England. Men 
et spil, der m inder om badm in 
ton går mindst 1000 år tilbage i 
tiden, fortæ ller Axelsson.

Mange mener, at M orten Frost 
med sine 33 år er for gammel til 
topbadm inton. M en for bulga
reren, Pjuzant Kassaban, er 33 
år ingen alder.

Han var nemlig trods sine 50 
år (!) med som aktiv spiller, 
men tabte - ligesom Frost iøv- 
rigt - allerede i første runde.

I m odsætning til alle de 
andre, der hurtigt røg ud af det

gode selskab, havde Kassaban 
imidlertid endnu en turnering 
a t løbe på under VM.

Han stillede også op i den 
traditionelle presseturnering og 
her gik det bedre for bulgare
ren. M odstanderne var knap så 
stærke, så Kassaban kunne 
rejse hjem til Sortehavet med 
pressem esterskabet i bagagen...

VM  for U-1 8  nu of f icie lt
E n  a f  d e  v ig t ig s te  b e s lu t n in 

g e r , d e t  in t e r n a t io n a le  b a d 

m in to n fo r b u n d  tr a f  p å  s it  
å r s m ø d e  i T a a s tr u p  u n d e r  
V M , v a r  a t  s æ t t e  e t  o f f ic ie l t  
v e r d e n s m e s te r s k a b  fo r  u n g 

d o m s s p i ll e r e  p å  p r o g r a m 

m e t .

Det er den såkaldte Ja 
karta Cup, der hidtil har væ 
ret betragtet som det uoffici
elle VM, der er m odellen for 
W orld Junior Cham pions 
hips, som turneringens offi
cielle navn er. D anm ark har 
store traditioner her, hvor 
spillere som Christina Bo 
stofte, Thom as Stuer-Lau- 
ridsen og Camilla Martin 
har markeret sig smukt.

Efter en længere debat, 
der mundede ud i en afstem 
ning, vedtoges det, at hver 
nation højest må tilmelde 
fire spillere i singlerne

og de to rene doubler samt 
otte spillere i mixeddouble. 
M en at væ rtsnationen har 
ret til at doble op  til otte 
henholdsvis 16 spillere.

D et var den bestemmelse, 
der skabte debatten, og en af 
dem , der advarede kräftigst 
m od ordningen var Tom Ba
cher, der efterfølgende blev 
genvalgt til vicepræsident i 
IBF.

D et samme gjaldt Torsten 
Berg som repræ sentant for 
den europæiske badm inton 
union - (EBU). En af de 
hidtidige vicepræsidenter, 
Ram  Chada, Indien, trådte 
af og blev valgt til livsvarig 
æres-vicepræ sident, mens 
D anm arks gode ven, VMs 
overdommer, Roger Johans 
son, Sverige blev indsat på 
Chadas hidtige post.

Thomas Cup 
i Holland

H olland bliver m idt i februar 
næ ste år væ rtsland for den eu 
ropæiske udgave af Thom as 
C up og U ber Cup.

De to C up’er dæ kker som 
bekendt over henholdsvis her 
rernes og dam ernes verdens
m esterskaber for landshold.

Ved arrangem entet i H ol
land finder m an via en kvalifi
kationsturnering frem til, hvilke 
nationer, der skal videre til fi
nalerunden, der spilles i Malay- 
sias hovedstad Kuala Lum pur, i 
foråret.

Måske slut  
med tre sæt  

til 15
Norges forslag om at æ ndre 
på pointsystemet i badm in 
ton fik en forholdsvis positiv 
modtagelse, da det interna 
tionale forbund holdt års 
møde under VM.

Ganske vist kom forslaget 
om at spille »fem sæ t til ni« 
ikke til afstemning, men en 
særlig arbejdsgruppe, der 
blev nedsat på m ødet, skal i 
den kom m ende til nøje 
overveje fordele og ulem per 
ved eventuelt at æ ndre på 
det nuværende - »bedst af 
tre sæ t til 15-system«.

Den stærke asiatiske frak 
tion har tidligere jordet alle 
tilløb til ændringer, men i år 
støttede de forslaget om i 
det mindste at overveje 
andre former.
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VM-resultater

Sudirm a n Cup
G r u p p e  1 A

Kina - Sverige......................... 3-2
Indonesien - Sverige..............  4-1

Indonesien - K in a .................  3-2

P la c e r in g

1. Indonesien, 2. Kina, 3. Sve.

G r u p p e  I B .

D anm ark - J a p a n ..................  4-1

SydKorea - Ja p a n ..................  5-0

SydKorea - D anm ark ............  4-1

P la c e r in g

1. Korea, 2. Danm ark, 3. Ja 

pan

S e m if in a le r

SydKorea - K in a ....................  3-2

Indonesien - D a n m a rk .........  3-2
5 . - 6 .  p la d s e n

Sverige - J a p a n ...................... 4-1

F in a le

Korea - Indonesien ...............  3-2

P la c e r in g

1. SydKorea, 2. Indonesien, 3. 
D anm ark, 3. Kina, 5. Sverige, 

6 . Japan

G r u p p e  2

England - Taiw an..................  5-0

Holland - M alaysia ...............  3-2

England - M alaysia...............  3-2

Holland - T aiw an..................  3-2

England - H olland.................  5-0

Malaysia - T aiw an .................  4-1

P la c e r in g

1. England, 2. Holland, 3. M a 

laysia, 4.Taiwan

G r u p p e  3

Sovjet - S k o tlan d ................... 3-2

Thailand - C anada.................  3-2

Sovjet - C anada...................... 3-2

Thailand - S k o tlan d ..............  4-1

Sovjet - T h a ila n d ..................  1-4

Canada - Skotland.................  2-3

P la c e r in g

1. Thailand, 2. Sovjet, 3. Skot

land, 4. Canada

G r u p p e  4

Hong Kong - New Zealand .. 2-3

Australien - Tyskland............  3-2
Hong Kong - T ysk land .........  2-3
Australien - New Z ealand__  4 - 1

Hong Kong - A ustralien........ 0-5
Tyskland - New Z e a la n d ......  3-2

P la c e r in g

1. Australien, 2. Tyskland, 3. 
New Zealand, 4. Hong Kong

G r u p p e  5

P o le n -U S A ..........................  2-3
Indien - F in la n d ....................  4-1
Polen - F in lan d ...................... 4-1
I n d ie n -U S A .........................  3-2
Polen - Indien.........................  1-4

Finland - U S A .......................

P la c e r in g

1. Indien, 2. Polen, 3. Finland,
4. USA

G r u p p e  6

Norge - B ulgarien .................  3-2
Irland - I s la n d .......................  3-2
Norge - Is la n d .......................  4-1
Irland - Bulgarien...................  5-0
Norge - I r la n d .......................  3-2
Island - Bulgarien...................  5-0

P la c e r in g

1. Norge, 2. Irland, 3. Island,
4. Bulgarien

G r u p p e  7

Frankrig - M exico .................  4-1
Tjekkoslovakiet - Schweiz__  4-1
Frankrig - Schweiz.................  0-5
Tjekkoslovakiet - M e x ico__  3-2
Frankrig - T jekkoslovakiet. . .  2-3 
Schweiz - M exico...................  3-2

P la c e r in g

1. Tjekkoslovakiet, 2. Schweiz, 
3. Frankrig, 4. Mexico

G r u p p e  8

Italien - M auritiu s.................  1-4
Nordkorea - M alta .................  5-0
Nordkorea - S p a n ien ............  4-1
Mauritius - M alta ...................  5-0
Nordkorea - I ta lien ................ 5-0

Spanien - M alta....................  4-1
Italien - M a lta .......................  4-1
Spanien - M au ritiu s .............  4-1
Nordkorea - Mauritius...........  4-1
Spanien - Ita lien ...................  4-1

P la c e r in g

1. Nordkorea, 2. Spanien, 3. 
Mauritius, 4. Italien, 5. Malta

E n d e l ig  r a n g lis te

1. Korea 19. Hong Kong
2. Indonesien 20. Polen
3. Kina 21. Finland
3. Danmark 22. Norge
5. Sverige 23. USA
6 . England 24. Irland
7. Japan 25. Island
8 . Holland 26. Tjekkoslov.
9. Malaysia 27. Bulgarien

10. Thailand 28. Schweiz
11. Taiwan 29. Frankrig
12. Sovjet 30. Nordkorea
13. Skotland 31. Mexico
14. Australien 32. Spanien
15. Canada 33. Mauritius
16. Tyskland 34. Italien
17. New Zealand
18. Indien

35. Malta

VM  Individue lt
H e r r e s in g le

O tt e n d e ls f in a le

A rdy B. W iranata, Indon. - Lizhi Yu, 
Kina 15-9,18-15
Andrei Antropov, Sovjet - Darren Hall, 
Engl. 15-7,15-3
Jianhua Z hao, Kina - Herm awan Su- 
santo, Indon. 15-5,15-5 
Thom as Stuer-Lauridsen, D anm ark - 
Fung Permadi, Indon. 15-2,4-15,15-12 
Joko Suprianto, Indon. - Poul-Erik 
Høyer-Larsen, Danm ark 15-10,15-3 
Jun Liu, Kina - Kok Keong Foo, Mai 
15-12 15-6
Allan B. Kusuma, Indon. - Som pol Ku- 
kasemkij, Tha 15-7, 15-2 
W enkai Wu, Kina - Jens Peter Nierhoff, 
D anm ark 18-15,16-18,15-9 

K v a r tf in a le r

W iranata, Indon. - Antropov, Sovjet 15-
4 .1 5 - 18,18-15
Zhao, Kina - Stuer-Lauridsen, D an 
mark 18-15,18-13
Liu, Kina - Suprianto, Indon. 11-15,15-
6 .15- 8
Kusuma Indon. - Wu, Kina 9-15,15- 
4,17-14

S e m if in a le

Zhao, Kina - W iranata, Indon. 15-2,15-
18.15- 6
Kusuma, Indon. - Liu, Kina 15-11,15- 
11

F in a le

Zhao, Kina - Kusuma, Indon. 18-
13.15- 4

D a m e s in g le

O tt e n d e ls f in a le

Susi Susanti, Indon. - Christina Mag- 
nusson, Sverige 11-8,11-1 
Lei Zhou, Kina - Denyse Julien, Ca 
nada 11-6,11-4
Jiuhong Tang, Kina - Soo-Hyun Bang, 
Korea 12-11,11-12,11-2 
Pernille Nedergård, Danm ark - Yuhong 
Liu, Kina 12-11,12-9

Helen Troke, Engl. - Wai Lenglie, Mal 
11-5,3-11,11-7
Sarwendah Kusumawardhani, Indon. - 
E lena Rybkhina, Sovjet 11-8,11-8 
Haung-Soon Lee, Korea - Lilik Sudar- 
wati, Indon. 11-3,11-8 
H uang H ua, Kina - Haruko Yachi, Ja 
pan 11-0 ,11-1 

K v a r tf in a le

Susanti, Indon. - Zhou, Kina 11-5,11-6 
Tang, Kina - Nedergård, D anm ark 11-
7 .1 1 - 1
Kusuwardhani, Indon. - Troke, Engl. 
11-0,11-3
Lee, Korea - Hua, Kina 2-11,11-4,11-6 

S e m if in a le

Tang, Kina - Susanti, Indon. 11-4,11-1 
Kusuwardhani, Indon. - Lee, Korea 
2-11,11-7,11-6

F in a le

Tang, Kina - Kusuwardhani, Indon. 11-
6 .11-  1

H e r r e d o u b le

O t te n d e ls f in a le

K im /P ark , Korea - Subagia/Mainsky, 
Indon. 15-6,15-11
H .C hen/K .C hen , Kina - K eldsen/C hri- 
stiansen, D anm ark 15-11,15-6 
H endra/Setiadi, Indon. - H up /G uan , 
Mal 15-9,15-2
Svarrer/Paulsen, Danm ark - Z .H eang/ 
Y.Zheng, Kina 15-12,18-17 
Lund/H olst-C hristensen, D anm ark - 
M atsuura/M atsuno, Japan 14-17,15-
3,15-9 • Soo /C heah , Mal - B itten / 
Blanshard, C anada 15-9,15-8 
G unaw an/H artono , Indon. - O ng/S i- 
dek, Mal 15-12,15-3 
B .Tian/Y .L i, Kina - Ø sterberg /A n- 
tonsson, Sverige 15-13,15-2

K v a r tf in a le r

K im /P ark , Korea - K .C hen/H .C hen, 
Kina 15-10,15-5
H endra/S etiadi, Indon. - Svarrer/Paul-

sen, D anm ark 6-15,15-14,15-10 
Lund/H olst-C hristensen, D anm ark - 
Soo /C heah , Mal 15-4,15-7 
B .T ian/Y .L i, Kina - G unaw an/H ar 
tono, Indon. 12-15,15-5,15-10 

S e m if in a le

K im /P ark, Korea - H endra/Setiadi, In 
don. 15-2,15-3
Lund/H olst-C hristensen, D anm ark -
B. T ian/Y .L i, Kina 15-10,15-9 

F in a le

K im /P ark, Korea - L und/H olst-C hri 
stensen, D anm ark 15-4,15-6

D a m e d o u b le

O tt e n d e ls f in a le

S.Chung/H .H w ang, Korea - L .P an / 
Y.Wu, Kina 15-7,18-15 
C lark/N ielsen, E n g /D en  - M ellink/ 
H ooren, Holland 15-1,15-5 
Q .N ong/W .G uan, Kina - M atsuro/Sa- 
sage, Japan 15-6,15-7 
L .Tam pi/F inarsih, Indon. - L ee/L im , 
Malaysia 17-15,15-1 
Bengtsson/M agnusson, Sverige - L ee / 
Tan, Malaysia 15-6,15-11
C. Lai/F.Y ao, Kina - H iro ta/K oike Ja 
pan 15-9,13-15,15-11 
K .Shim /Y .Gil, Korea - Sulistian/Ten- 
dean, Indon. 15-6,15-9 
H .M ori/K .Jinnai, Japan - C oene/H eu- 
vel, H olland 18-17,15-12

K v a r tf in a le r

S.Chung/H .H w ang, Korea - C lark /N i 
elsen, E ng./D anm . 12-15,15-4,15-5 
Q .N ong/W .G uan, Kina - L .T am pi/F i 
narsih, Indon. 18-14,15-4 
Bengtsson/M agnusson, Sverige - C .L ai/ 
F.Yao, Kina 15-11,1-15,15-9 
K .Shim /Y .Gil, Korea - H .M ori/K .Jin 
nai, Japan 6-15,15-12,15-11

S e m if in a le

Q .N ong/W .G uan, Kina - S.C hung/ 
H.Hwang, Korea 15-7,15-8 
Bengtsson/M agnusson, Sverige

K.Shim /Y.Gil, Korea 8-15,15-8,15-5 

F in a le

Q .N ong/W .G uan, Kina - Bengtsson/ 
Magnusson, Sverige 15-7,15-4

M ix e d d o u b le

O t te n d e ls f in a le

Chung/Park, Korea - P.W u/J.L iu, Kina 
15-3,15-2
A ntonsson/M agnusson, Sverige 
Elysa/Subagia, Indon. 15-9,15-8 
M ogensen/Holst-Christensen, Dan- 
mark - Y .G il/J.H .Shon, Korea 15-8,6-
15,15-11
G ow ers/Paulsen, E ngl./D anm . - Knud- 
sen/H euvel, D anm ./H oll. 15-9,15-8 
Shim /K ang, Korea - M ulasarts/Siripul, 
Tha 15-11,15-2
Bengtsson,Jönsson, Sverige - A .K aul/
S. Deng 15-11,15-4
Chung/Lee, Korea - G andrup/C lark , 
D en /E ng  17-16,13-18,15-11 
P.D upont/T.Lund, D anm ark - Y.Lin/ 
Y.Yu, Kina 18-17,15-8

K v a r tf in a le r

C hung/Park, Korea - A ntonsson/M ag 
nusson, Sverige 15-5,15-7 
M ogensen/H olst-Christensen, Dan
mark - G ow ers/Paulsen, E ngl./D anm . 
15-8,5-15,18-17
Shim /Kang, Korea - Bengtsson/Jöns 
son, Sverige W.O. • P.D upont/T.Lund, 
Danm ark - C hung/Lee, Korea 15-6,18- 
14

S e m if in a le

Chung/Park, Korea - M ogensen/H olst- 
Christensen, Danm ark 17-15,18-16 
P.D upont/T.Lund, D anm ark - Shim / 
Kang, Korea 15-7,15-17,15-7

F in a le

Chung/Park, Korea - P .D upont/
T. Lund, Danmark 15-5,15-17,15-9.
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N e t tie  N ie ls e n  s k if te r  t i l  H o lb æ k  i  2 . d iv is io n  e fte r  V M .

Ne t t ie  til Holbæk
U m id d e lb a r t  in d e n  r e d a k t io 

n e n s  s lu tn in g  e r fa r e d e  v i ,  a t 

N e t t i e  N ie l s e n  fr a  n æ s t e  s æ 

s o n  s p i l l e r  f o r  H o lb æ k  B K 's  2 . 

d iv i s io n s  h o ld .  V M -k v a r t f in a -  

l is t e n  s k a l  d e s u d e n  tr æ n e  

k lu b b e n s  b e d s te  ju n io r e r  o g  

p u s l in g e  to - tr e  g a n g e ,  n å r  h u n  

ik k e  e r  o p ta g e t  a f  in t e r n a t io 

n a le  k a m p e  s a m m e n  m e d  e n g 

læ n d e r e n  G ill ia n  C la r k .

E r der glæde i H olbæ k over 

kontraktens underskrivelse, er 

følelserne i Hvidovre til gen 

gæld blandede. Vi m ister en 

klubkam m erat, der gennem  11 

år har præ get arbejdet i HBC. 
Nettie har været en slags leder

Tidligere formand 
for dommerne død

Den tidligere form and for K ø 
benhavns Dom m er Klub, Evan 
Christiansen, er død, 70 år.

H an var indtil midt i firserne 
form and for dom m erklubben 
og var igennem mange år en af
holdt og vellidt forbundsdom 
mer, der forstod den svære 
kunst både a t være myndig og 
respekteret.

Evan Christiansen stoppede 
med dom m erarbejdet for fire- 
fem år siden, og de seneste to år 
var sygdom en altoverskyg
gende virkelighed for ham.

Evan Christiansen, der var 
typograf af uddannelse, spil
lede selv badm inton som ung 
og yngre, og han var i en  læ n 
gere årræ kke form and for 
Ø sterbro Badminton Klub.

D et var dengang klubben fra 
Ryparken var med i de forreste 
divisioner i DH-turneringen.

for vore piger, altid hjælpsom  
og parat m ed et godt råd, siger 
H B C ’s form and, A llan Peter
sen.

Inden Nettie Nielsen skrev 
kontrakt m ed H olbæ k havde 
Jens Peter Nierhoff lavet aftale 
m ed Greve om at spille for 1. 
divisions klubben, og i H B C  er 
man ikke ligefrem optimistisk 
m ed hensyn til den kom m ende 
sæson i D H -turneringen.

Vi er ikke ret gode til det 
med kroner og øre. Vi har hidtil 
brugt pengene på at styrke klu 
blivet, og nu står vi m ed smer
ten, konstaterer »AP«.

Første ketsjere til 
Bulgarien

De første 80 ketsjere, som  er 
samlet ind til Østeuropas bad 
mintonspillere, er nu afleveret 
til taknemmlige m odtagere i 
Bulgarien.

Men der er stadig m asser af 
brug for udstyr - især brugte 
ketsjere, strenge og sko, oplyser 
initiativtageren til aktionen, 
Poul Letholm fra Tune.

Form anden for den eu ropæ 
iske badm inton unions udvik 
lingskomité, Torsten Berg, op 
fordrer klubberne til at bakke 
op om initiativet og vise, at 
dansk badm inton har overskud 
og vilje til at give idræ tsudvik 
lingen i Ø steuropa en hånds 
rækning.

I alle kredse og distrikter er 
der udpeget kontaktpersoner, 
der tager sig af det praktiske ar
bejde m ed at samle udstyret og 
sende det videre.

Be søg fra USA
H a n s  R ø g in g , d a n s k /a m e r ik a n e r  - o g  en  a f  » B a d m in to n s «  tro fa ste  
læ sere  i  U S A  - var n a tu r lig v is  i K ø b e n h a v n  t i l  V M . H e r  m ø d te  h a n  
en  a f  d e  m a n g e  u n g e  d a n s ke re , h a n  h a r  ta g e t s ig  a f  i  » G u d s  ege t 
la n d « , A n n e  M u n k  S ø r en s en .

EBU giver 
Ungarn fem års 

karantæne
Som om talt i »Badminton« 
num m er 4 var der store proble 
m er m ed arrangem entet af EM  
for U18-spillere i U ngarn i be 
gyndelsen af april.

Det dårlige arrangem ent har 
nu ført til, at den europæiske 
badm inton union har givet det 
ungarske forbund fem års »ka 
rantæ ne«. Tidligst efter 1. maj 
1996 kan U ngarn igen kom m e 
ind i billedet til et EB U -arran- 
gement.

Samtidig har EBU-ledelsen 
som en yderligere sanktion be 
sluttet, at Ungarns internatio 
nale turnering i den kom m ende 
sæson glider ud  af »European 
Badm inton Circuit Series«.
D erm ed m ister turneringen det 
officielle EBU-stem pel.

EB U  udtrykker i et brev til 
de ungarske arrangører alvorlig 
bekym ring over en ræ kke for
hold ved arrangem entet: O p 
skruede hotel- og madpriser, 
dårlige transportforhold og 
manglende vilje til at følge de 
råd, som EB U-folkene gav un 
garerne undervejs under arran 
gementet.

Idræt og 
fællesskab
Familiekursus

7. -  13. juli 1991 

14. -  20. juli 1991

Leg og motion for 
hele familien

AALBORG

SPORTS

HØJSKOLE

Tlf. 98 10 31 11
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BADM INTON

Landslotteri 1991:

Skuffende resultat
1 9 0 .0 0 0  lo d s e d le r  v a r  å r e ts  

n e d s lå e n d e  r e s u lta t .  V i  s k a l  

l a d e  v æ r e  m e d  a t  k o m m e  m e d  

n o g e n  u d d y b e n d e  a n a ly s e  a f  

h v o r fo r  d e t  g ik  s o m  d e t  g ik . 

D e t  k o r te  a f  d e t  la n g e  - r e s u l 

t a t e t  var  ik k e  t i l f r e d s s t il le n d e !

Bilen blev vundet i Hjørring.
Alle større præ m ier er ind 

løst. Vi takker alle som har væ 
ret med til at organisere salget 
rundt i klubberne - samt u d 
bragt kaffe.

På forhåbentligt gensyn til 
næ ste år.

Inden planlægning af næste 
års lotteri vil vi udsende et 
spørgeskema til klubberne om 
kring D BF’s lotteri - m en 
herom  senere:

Holstebro B adm inton Klub 
har lavet lidt statistik på deres 
3000 lodsedler. De tre bedste 
sælgere blandt seniorerne var 
Per Wahl - 326 stk., Peter Niel
sen 322 stk., Jannie W agner 
203 stk.

26 voksne solgte ialt 1520 
stk =  59 pr. sæ lger i gennem 
snit.

D e dygtigste ungdomsspil 
lere var: M ette Therkelsen 141 
stk. Kim Rasm ussen 140 stk. og 
Lars Møller H ansen 100 stk.

64 børn solgte i alt 1413 stk. 
=  22 pr. sæ lger i gennemsnit.

Flere lodder 
næste  år

På vegne af R ødekro 
Idrætsforening kan jeg 
meddele, at vi i klubben 
var positivt overraskede 
over den færdige måde, 
hvorpå vi m odtog lod 
sedlerne, og at salget 
skete uden større an 
strengelser fra klubbens 
side.

Vi vil i vores klub til 
næ ste år være interesse
ret i at aftage et større 
antal lodseder, efter en 
god generalprøve i 1991.

M e d  v e n lig  h ils en  
B e n t  N a s se r  

R ø d e k r o  I.F ., 
b a d m in to n a fd .

D e t  h e le  s ta r te d e  m e d  e n  a r t i 

k e l  i  » B a d m in to n « .

Jeg skrev om  Bredballe I.F.’s 
ungdom sprojekt - og bladet 
honorerede beretningen ved at 
kåre klubben til »M ånedens 
Klub«. E n  af præ m ierne i 
denne forbindelse var to  billet
te r til de afsluttende VM - 
kampe. -Så det var jo  herligt.

Og da tiden næ rm ede sig vi
ste det sig, a t der også var in 
kluderet overnatning i gevin 
sten - på H otel Triton. Frem  
m ed bykortet over København 
for at finde ud af, at det lå - tæ t 
ved H ovedbanegården - og lige 
op ad Istedgade! Nå, men pyt - 
vi skulle jo  bare overnatte der, 
og så ellers opleve verdens bed 
ste badm inton-spillere i aktion.

Endelig oprandt dagen - vi 
havde fulgt intenst m ed i T V 2’s 
transm issioner fra Brøndby- 
Hallen, m en nu skulle det ople 
ves »live«.

Ankom sten til Hotel Triton 
var herlig - for det viste sig, at 
det faktisk e r et 1. klasses hotel, 
der kun kan anbefales til andre.

E ndnu bedre blev det, da vi 
ankom  til en totalt udsolgt

Brøndby-Hal, der simpelthen 
sydede af spænding.

Inden vi skulle overvære 
kam pene fik vi en spændende 
rundvisning, hvor m an fik ind 
blik i det utrolig store og velor
ganiserede arbejde, der var lagt 
i VM -arrangem entet. D et er jo 
fantastisk m ed så m ange ener
giske m ennesker, der yder en 
stor frivillig arbejdsindsats for 
at alt skal »klappe«.

M en tilbage til hovedattrak 
tionen - nemlig kam pen mel
lem verdens bedste spillere. Det 
kom til udtryk i frem ragende 
teknisk spil - og fight - ikke 
mindst af danskerne, der blev 
»båret« frem  af det utrolig en 
tusiastiske publikum.

-D et blev virkelig nogle her 
lige dage i Brøndby-Hallen.

Tak til D BF for et m eget flot 
tilrettelagt VM, og tak til »Bad 
minton« for et flot arrange 
m ent for os »skribenter« og 
lodseddelssælgere. M an kan 
roligt citere Bjørn Danielsen for 
at »det lønner sig at skrive til 
’Badm inton’«, som vi hørte et 
par gange i København.

M e d  ve n lig  h ils e n

J e n s  D a l l-H a n s e n , B r e d b a lle

F ø lg e n d e  d y g tig e  s æ lg e re  h a v d e  
v u n d e t e t  V M - o p h o ld  g e n n e m  
» B a d m in to n « .

Fra venstre  M o r te n  B . N ie lse n , 
F lorsens, A n d e r s  S . L a rsen , 
N ex ø . B a g es t  f r a  venstre  Tanja  
Svelberg , L ø g s tø r , K a m illa  
M o u r itz e n , H u m le b æ k ,  M ia  
N ie lse n , S tu b b e k ø b in g  o g  
» B a d m in to n s «  m e d s e n d te  led er  
R ita  L a rsen , N e x ø .

Tak for 
6.000 kroner

S k a lb o r g  B a d m in to n  K lu b  h a r  
s o lg t  D B F s  lo d s e d le r  s id e n  
la n d s lo t t e r ie t  s ta r t e d e  fo r  tre  
å r  s id e n .

Vi begyndte m ed at sælge 
200 lodsedler det første år, men 
har hvert år øget antallet, i år 
med 300 stk. til 1200 lodder.

Aldrig har det væ ret så let at 
styre salget af lodsedlerne som i 
år, hvor vi m odtog dem  pakket 
i konvolutter m ed 10 stk.

Kuverten blev m æ rket med 
navn på en af vore turnerings- 
spillere i ungdom safdelingen 
og udleveret på disses træ 
ningsdage op til den  3. februar.

Spilleme fik 14 dage til at 
sælge 10 lodder. M ange kunne 
m elde udsolgt allerede ugen ef
ter, og de fik flere lodder at 
sælge. Vi havde flere spillere, 
der solgte om kring 50 stk.

Vore erfaring er, at børn op 
til 12 år, er de bedste sælgere 
og det e r også den alders
gruppe, der synes det er sjovt at 
sælge lodderne. Men også 
mange andre af vore medlem 
m er var flinke til at sælge en 
kuvert eller to for os. - Vi fik 
udsolgt længe før den sidste 
frist.

Yderligere synes vi at det var 
en fin idé med at præm iere de 
bedste sælgere.

Vi glæder os allerede til at 
sælge lodsedler igen i februar
1992. Det er nogle dejlige, lette 
penge klubben kan tjene via 
lodseddelsalget, og vi kan nok 
godt love allerede nu, at vi afta 
ger endnu flere lodder næste 
år.

E g g e r t S ø r en se n  
S k a lb o r g  B .K .
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F i a t  T ip o  r u m m e r  m e r e  e n d  
n o g e n  a n d e n  b i l  i  s i n  k l a s s e .

I det nye design er der kræset for aero- 
dynamikken, uden at det er gået ud over 
rummeligheden og komforten. Tværtimod 
er Fiat Tipo klassens rummeligste med god 
plads til lange ben og brede skuldre både 
foran og på bagsædet. Og hvad udstyr og 
tekniske finesser angår, er det kun i langt 
dyrere biler, du finder tilsvarende.

F i a t  T ip o  k e n d e r  i k k e  t i l  r u s t .

Samtlige metaloverflader, der kan 
komme i kontakt med salt og vand er galva
niseret. Det betyder, at Fiat Tipo er sikret 
den bedste rustbeskyttelse, der overhovedet 
kan gives. Og dertil kommer så 3 års lak
garanti.

F i a t  T ip o  s æ t t e r  s i k k e r h e d e n  
i  h ø j s æ d e t .

4 uafhængige hjulophæng og en uhyre 
effektiv krængningsstabilisator sikrer et 

perfekt vejgreb.
Vejgrebet fastholdes selv under kraftig 

opbremsning, hvor anti-dive effekten mod
virker, at næsen dykker.

Tågelygter i de store lygtegrupper bag
til, el-bagrude med visker/vasker og et elek
tronisk check-panel i DGT-versioneme er 
med til at understrege sikkerheden i Fiat 

Tipo.

V i l ø f t e r  s l ø r e t  f o r  e n d n u  3  f o r t r in .

Alle elektriske funktioner, der vedrører 
udsyn og lys, er samlet i 2 betjeningsarme 
på ratstammen.

En helt ny blød og utrolig præcis gear
kasse er med til at lette kørslen i bytrafik
ken. Og det aerodynamiske design holder 
benzinforbruget nede og vindstøjen ude. 
Ingen andre i klassen kan præstere så lille 
en vindmodstand (CW 0,31).

K ig  in d  o g  b l iv  o v e r b e v i s t .

Test Fiat Tipo ude på landevejen og 
forsøg at køre om hjørner med den i byen. 
Så fornemmer du, hvad Fiat Tipo har at 
byde på.

På gensyn hos din Fiat-forhandler.

anno
Til de der tester, før de køber.



To gange Højbjerg 
og titel til Herning

----------------------------------------------------BADM INTON

Jyske hold dominerer DM i ungdomsrækkerne:

D e t  e n e  a f  H ø jb je r g s  g u ld h o ld  f i k  m e d a lje r  o v e r r a k t a f  D a n s k  B a d m in to n  F o r b u n d s  U 1 2 - le d e r  L a r s  

H ilb erg . Å r h u s - k lu b b e n  f i k  o g så  g u ld  i  U 1 4 -r æ k k e n  o g  s ø lv  i  U 16.

M e n s  d e t  - s a g t  p å  jy s k  -  in 

g e n lu n d e  h a r  v æ r e t  e n  j u b e l 

s æ s o n  i 1 .  d iv i s io n  fo r  h v e r k e n  

H e r n in g  -  d e r  r y k k e d e  n e d  - 

e l l e r  H ø jb je r g , k a n  d e  to  s to r e , 

jy s k e  k lu b b e r  g læ d e  s ig  o v er , 

a t  d e r  e r  a f lø s e r e  p å  v e j fra  

u n g d o m s r æ k k e r n e .

Ved sæsonens DM  for ung 

dom shold delte de to klubber 

simpelthen titlerne imellem sig. 

I to af de tre ræ kker mødtes 

netop de to klubber i finalen, 

og Højbjerg viste en kolossal 

bredde i ungdom sarbejdet ved 

at spille sig frem til slutkam pen 

i samtlige tre rækker.

I to af dem  scorede den år

husianske forstadsklub fuld ge

vinst for indsatsen, mens holdet 

i junior-ræ kken m åtte bøje sig 

for arveijenderne fra den jyske 

hedeby. D erm ed blev det 

»kun« til sølv for U16-spillerne 

fra Herning.

»Kun« skal ses i den sam 

m enhæng, at Højbjerg som den 

hidtil eneste klub, i 1984 p ræ 

sterede at gøre rent bord - tre 

gange guld i tre ræ kker ved 

hold-DM .

Stærke Århus BK
A t der generelt er godt med 
grøde i badm intonsporten i Å r
hus viser den kendsgerning, at 
Højbjergs naboklub, Å rhus 
BK, nåede semifinalen i ræ k 
ken for U12-spillere.

På hjem m ebane m ødte de 
dog her deres banem æ nd i 
Charlottenlund, der var meget 
tæ t på at fravriste Højbjerg gul
det i den sidste kamp.

Først i de afsluttende herre 
doubler blev det klart, at H øj
bjerg kunne tage bussen hjem 
fra Å rhus Badm intonhal med 
guldet i taskerne.

D e to indledende puljer blev 
vundet af Greve og Å rhus - for 
Greves vedkom m ende efter en 
m eget spæ ndende dyst m od 
Nr. Broby, der blev slået med
7-6.

I sem ifinalerne var Højbjerg 
for stærke for sjællænderne, 
der tabte 3-10, m en G reve 
spillerne fik revanche i kam pen 
om  bronzem edaljerne. H er 
vandt holdet m ed den tæ ttest 
mulige m argen - 7-6 - over

hjem m eklubben, Å rhus BK.
I ræ kken for U14 var H øj

bjerg bare en klasse over alle 
øvrige deltagende klubber. E f 
te r den nye tum eringsform , der 
havde debut ved m esterska
berne, går to seedede hold di
rekte ind i semifinalen.

At det er en rimelig ordning, 
når nogle hold er meget stæ r 
kere end de øvrige, viser den 
kendsgerning, at Højbjerg 
vandt m ed hele 13-0 over Lille 
rød, der havde vundet den ene 
af de to indledende puljer!

I finalen bragte århusianerne 
sig foran m ed 4-0 efter de to 
m ixeddoubler og damesing- 
lern. Og allerede efter drenge 
singlerne var m atchen afgjort 
m ed en føring til Højbjerg på 
7-1

Og så hjalp det ikke ret m e 
get, at Herning m ed to sejre i 
drengedoublerne fik pyntet lidt 
på resultatet.

Oprejsning
Lillerød fik oprejsning for lus
singen m od Højbjerg i semifi
nalen. Klubben fra det nord 

sjællandske tog bronzem edal
jerne med hjem  fra Næstved, 
der lavede et fornem t arrange 
ment - selv om  klubben ikke 
var med i turneringen.

Lillerød’erne slog i et revan 
cheopgør fra finalen om sjæl- 
lands-mesterskabet, SB 50 fra 
Ishøj, med 9-4.

Omvendt i U16
I finale-opgøret mellem de to 
jyske klubber i U 16-rækken 
blev brikkerne vendt rundt. 
Herning og Højbjerg var seedet 
til semifinalen, og det viste sig 
også, at det var de stærkeste 
klubber.

Men det var meget tæ t på, at 
Nr. Broby havde stukket en 
kæ p i hjulet for klubben fra År- 
hus-forstaden. Fynboerne hav
de i den indledende pulje slået 
Neksø med 13-0, mens Tåstrup 
viste flotte takter, inden de gav 
sig med et 5-8-nederlag til fyn 
boerne.

Og i semifinalen var der rig 
tig hård kam p om  pointsene, 
før Højbjerg var klar til finalen 
med en kneben 7-6-sejr over 
Nr. Broby.

I den anden semifinale var 
afgørelsen noget mindre spæ n 
dende - mildt sagt. Herning 
vandt nemlig m ed 13-0 over 
puljevinderne fra Lyngby. K ø 
benhavnerne nåede hertil efter 
et 7-6 opgør m od Lillerød i den 
indledende pulje.

Her var det afgørende, at 
Lyngby havde de stærkeste 
drenge, m ens Lillerød stod 
stærkest på sværdsiden.

Finalen mellem Herning og 
Højbjerg blev noget af et brag, 
men dog m ed Herning den tak 
stærkere, der gør, at sejren på
9-4 var fortjent, siger D B F’s 
U16-leder, Henning B. C lau 
sen.

I kam pen om  bronzemedal- 
jem e var det noget af en over
raskelse, at Lyngby kunne slå 
Nr. Broby - og det tilmed med 
9-4, tilføjer Clausen.

M esterskaberne blev spillet i 
Horbelev m ed Østfalster BK 
som arrangører.

j u s t
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BADM INTON

C h a r lo tte n lu n d  v a n d t s ø lv  i  U 1 2 -r æ k k e n .

S tu b b e k ø b in g  var L o lla n d -F a ls te r s  d e lta g e r  i  U -1 2 - r œ k k e n .

6-15, 15-11, 15-7.

Resultater
U 16-Juniores

Nr. Broby - Neksø .....................  13-0
Nr. Broby - T å s tru p ....................  8-5
Tåstrup - N e x ø ...........................  12-1
Lyngby - Lillerød .......................  7-6
Lyngby - Stubbekøbing ..............  13-0
Lillerød - Stubbekøbing ............  12-1

Semifinaler:
Højbjerg - Nr. Broby .................  13-0
Herning - Lyngby .......................  13-0

Bronzekam p:
Lyngby - Nr. B ro b y ....................  9-4

Finale:
Herning - Højbjerg ....................  9-4

E n k e ltr e s u lta te r :

H e r r e s in g le :  Thomas Søgaard - Martin 
Uebel 18-16, 15-8.
Niels Chr. Kaldau - Casper B. Jensen 
15-5, 12-15, 15-7.
Jesper Thom sen - Morten Fendinge 15-
10, 15-3.
Kristian Pedersen - Jesper Jensen 7-15, 
15-10, 15-7.

D a m e s in g le :  Lone Sørensen - Majken 
Vange 11-2, 11-2.
Rikke Keller - Heidi Rasmussen 7-11, 
9-11.

H e r r e d o u b le :  Niels Chr. K aldau/K ri- 
stian Pedersen - Peter W inberg/C asper 
B. Jensen 8-15, 15-7, 13-18.
Jesper Thom sen/Torben Johansen - 
Morten Fendinge/M artin  Uebel 6-15, 
15-4, 15-6.
Thom as Søgaard/Jesper A ndersen - 
John F isker/Jesper Jensen 15-6, 15-2.

D a m e d o u b le :  Louise G øttsche/Jea- 
nette Thom sen - Heidi Rasm ussen/ 
Christina Boutrup 15-7, 15-10.
Rikke K eller/L one Sørensen - Majken 
Vange/Caroline Sigvartsen 15-3, 15-
11.

M ix e d d o u b le :

Louise G øttsche/Torben Johansen - 
Caroline Sigvartsen/Peter W inberg 
8-15, 13-15.
Jeanette  Thom sen/Jesper A ndersen - 
Christina B outrup/John Fisker 11-15, 
15-5, 16-17.

U 1 4 - P u s l in g e

Lillerød - N ykøbing....................  9-4
Lillerød - G e n to fte ...................... 9-4
Nykøbing F. - G e n to f te ..............  8-5

SB 50, Ishøj - Rønne .................  12-1
SB 50, Ishøj - Østfyn .................  9-4
Østfyn - Rønne ..........................  10-3

S e m if in a le r :

Højbjerg - L ille rø d ......................  13-0
Herning - SB 50, Is h ø j ...............  11-2

B r o n z e k a m p :

Lillerød - SB 50, Ishøj ...............  9-4

F in a le :

Højbjerg - Herning ....................  10-3

E n k e ltr e s u lta te r :

H e r r e s in g le :  Peter G ade - Peder Nissen

Mikkel Jensen - Jacob Sørensen 14-17, 
11-15.
Rasmus Pilgaard - Per Madsen 6-15, 
15-10, 15-4.
Jens Hyldgård - A nders Nedergaard 
8-15, 15-7, 15-3.

P ig e s in g le :  Pernille Harder - Tine Bach 
11-4, 11-3.
Louise Holm-Mette Nielsen, 11-4, 11-2. 

H e r r e d o u b le :  Peter G ade/M ads Jæ - 
gersdorf - Peder N issen/Jacob Sørensen 
15-8, 14-17, 1-15.
Mikkel Jensen /Jens Hyldgård - Rasmus

Bøgelund/Søren Friis 17-15, 15-11. 
Jacob O vergaard/Rasm us Pilgaard - 
Per M adsen/A nders Hedegård 9-15, 
13-15.

D a m e d o u b le :  M ette H ansen/Pernille 
Harder - A nn L undgaard/M ette Niel
sen 15-0, 15-5.
Mette Jensen/L ouise Holm - Tine 
Bach/Cam illa  Engedahl 15-8, 15-2. 

M ix e d d o u b le :  M ette Jensen/M ads Jæ - 
gersdorf - A nn Lundgaard/Søren Friis 
15-3, 14-17, 15-10.
M ette H ansen/Jacob Overgaard - Ca 
milla E ngedahl/R asm us Bøgelund 15-
5, 15-8.

U 12-Minipuslinge
Nr. Broby - Knudsker ..................  9-4
Greve - Nr. Broby ...................... 7-6
Greve - K n u d sk er.......................  11-2
Lillerød - Stubbekøbing ............  10-3
Århus - Lillerød .........................  7-6
Århus - Stubbekøbing ...............  10-3

Semifinaler:
Højbjerg - G re v e ......................... 10-3
Charlottenlund - Å rh u s ................  8-5

Bronzekam p:
Greve - Århus ..............................  7-6

Finale:
Højbjerg - C h arlo tten lu n d .........  7-6

E n k e ltr e s u lta te r :

H e r r e s in g le :  Jonas Holm - Joachim Fis
cher 0-11, 5-11.
Mikkel Serve - Jakob Ingerslev 2-11, 
1- 11.

Peter Kragelund - Ulrik Brøndum  4-11, 
2- 11.

Thom as Birkballe - Martin G rønvaldt
5 -  11, 5-11.
D a m e s in g le :  Lone Vestergård - Pernille 
M. Jensen 11-1, 11-0.
Mette O lander - Christina Laursen 11- 
3, 11-5.
H e r r e d o u b le :  Jonatan L øw /Jesper
Bagger - Joachim Fischer/U lrik B røn 
dum 7-15, 7-15.
Peter K ragelund/Thom as Birkballe - 
Jakob Ingerslev/M artin Lorentsen
6 -  15, 8-15.
Mikkel Serve/Jonas Holm - Ulrik Nør- 
gård/M artin  G rønvaldt 15-12, 15-12. 
D a m e d o u b le :  A nne Sofie B ohnsen/ 
Mette O lander - Lene M øller/Pernille 
M. Jensen 18-14, 15-8.
Lone V estergaard/Lise van H uht - 
A nne M ørup/C hristina Laursen 15-5, 
15-5.
M ix e d o u b le :  A nne Sofie Bohnsen/Jes- 
per Bagger - Lene M øller/M artin  Lo
rentsen 15-10, 12-15, 15-10.
Lise von H u th /Jona tan  Løw - A nne 
M ørup/U lrik  Nørgård 15-2, 15-2.

Auslandjahr 
in der Schweiz

W ir s u c h e n  e in e n  B a d m in to n s p ie le r  fü r  u n s e re n  B a d -  

m in to n s p o r tc lu b  V i tu d u r u m  in W in te r th u r  fü r  1992.

A ls  g u te r  S p ie le r In d e r  2. D iv is io n  b ie te n  w ir  D ir e in e n  

P la tz  in  u n se re r  1. M a n n s c h a f t  d e r  N a tio n a l l ig a  A  a n . 

A u s s e rd e m  s ic h e rn  w ir  D ir e in e n  A rb e its p la tz  im  k a u f 

m ä n n is c h e n  B e re ic h  b e i e in e r  g ro s s e n  V e rs ic h e ru n g s 

g e s e lls c h a ft  u n d  e in e  n e u e ,  m ö b l ie r te  W o h n u n g  zu. 

S te lle n a n fo rd e ru n g :

- k a u fm ä n n is c h e  A u s b ild u n g  o d e r  G le ic h w e r t ig e s  

D e u ts c h - /E n g lis c h k e n n tn is s e

- A l te r  18-30 J a h re

W e n n  D u a n  u n s e re m  A n g e b o t  in te re s s ie r t  b is t, w ü r 

d e n  w ir  D ich  g e r n e  k e n n e n le rn e n .

S c h re ib e  b it te  a n :

Peter W aldraff
BSC V itu d u ru m , B e tte n s tr . 104, C H -8 4 0 0  W in te r th u r

Ba dminton-club in Switzerland 
national division A...

Search immediatly 
coach
- player level div. 2.
Employment 100%
(German or English language).

Tender with curriculum vitae and 
performances to:

B C  La  C h a u x - d e - f o n d s  

C a s e  P o s ta le  818

2 3 0 0  L a  C h a u x - d e - F o n d s  -  S w itz e r la n d  

Fax: 0041 3 9  2 3 4 4 6 7
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E
I d e t n ye  IC 3  to g  kan  D e 

b live  p å  a rb e jd e t, m e n s  D e 

re jse r. H v e r  p la d s  e r  fo rs y 

n e t m e d  2 2 0  v o lt  s tik , h v il 

k e t b e tyd e r, a t D e  b å d e  kan  b ru g e  

s k r iv e m a s k in e  o g  P C ’er. O g  s k a l D e  

i k o n ta k t m e d  o m v e rd e n e n , ka n  D e 

e n te n  r in g e  e lle r  s e n d e  e n  te le fa x .

H v is  D e re s  v irk s o m h e d  h a r e t s tø rre  

re js e b u d g e t, b e h ø v e r  D e  ik k e  en  

k ro n e  p å  lo m m e n  fo r  a t k u n n e  k ø re  

m e d  IC 3  e lle r  a n d re  to g . D S B s

4 fordele ved  

Forretn ingsrejse aftale

•  S l ip  f o r  a t  s k u l le  b r u g e  r e d e  p e n g e .

• B e s p a r e l s e r  p å  r e j s e b u d g e t t e t .

•  F o r e n k le t  a d m in i s t r a t i o n .

• M u l ig h e d  f o r  p o s t u d s e n d e l s e  a f  

b i l l e t t e r  o g  p l a d s r e s e r v a t i o n e r .

Kontakt os på 

T lf 3 3 1 4  04 0 0 -1 3 7 1 8  

Ved tastetelefon direkte  

T lf 33 15 04 0 0 -1 3 7 1 8

F o rre tn in g s re js e  a fta le  s k if te r  n em lig  

p e n g e n e  u d  m e d  re k v is it io n e r. P å  

d e n  m å d e  s lip p e r  D e  b å d e  fo r  a t 

h a v e  k o n ta n te r  p å  D e m  o g  h o ld e  

s ty r  p å  b ila g e n e .

D e e r v e lk o m m e n  til a t r in g e  til v o re s  

p a s s a g e rk o n s u le n te r  og  få  m e re  a t 

v ide . D e  s k ræ d d e rs y e r re jse a fta le r , 

s å  d e t b å d e  g iv e r  b e s p a re ls e r  og  

fo re n k le t a d m in is tra tio n  fo r  d e n  e n 

k e lte  v irk s o m h e d . V e lk o m m e n  til en  

n y  m å d e  a t re jse  og  a rb e jd e  på.

DSBDu kommer længere med toget



BADM INTON

Danmark suveræn under 16 år:

De andre spiller tredje violin

In g r id  P edersen  o g  M e tte  S ø r e n s e n  f i k  D M -r e v a n c h e  m o d  R ik k e  O l 

s e n  o g  H e lle  B o  N ie ls e n  i en  ren  d a n s k  f in a le .

G la d e  d a n s k e  s p il le re  v e d  p r æ m ie u d d e l in g e n .

N e d e r la g  p å  n e d e r la g  m o d  d e  

j æ v n a ld r e n d e  fra  D a n m a r k  

m å tte  d e  ø v r ig e  fe m  n a t io n e r s  

s p il le r e  in d k a s s e r e , d a  e n  

r æ k k e  a f  d e  s tæ r k e s te  n a t io 

n e r  i E u r o p a  m ø d te s  t i l  s e k s -  

n a t io n e r s  tu r n e r in g e n . D e n  

b le v  i å r  s p il le t  i n æ r h e d e n  a f 

S k o t la n d s  h o v e d s ta d , G la s -  

g o w .

De unge danskere satte sig 

solidt på alle fem individuelle 

titler. Men ikke nok m ed det. 

A lle finaler var rent danske, og 
kun i seks af de 20 semifinale- 
pladser lykkedes det for de 
andre nationer at kom m e med.

Holdm esterskabet gik også 
til D anm ark - på sam m e m åde 
som det er sket hvert eneste år 
siden turneringen begyndte i 
1977. E n  sådan dom inans 
kunne um iddelbart se ud  til at 
være m eget enerverende - både 
for de stærke danske spillere og 
for de øvrige nationer.

M en begge parter får noget 
ud af turneringen, m ener den 
danske U16-leder, H enning B. 
Clausen.

Vore spillere har godt af at 
kom m e ud at spille under frem 
m ede himmelstrøg. De er nem 
lig utroligt forvænte m ed gode 
haller og faciliteter helt i top.

Både i Skotland og i de fleste 
andre steder i E uropa må de 
spille i haller, der er langt dårli 
gere, end det vi er vant til. Og 
det er noget, der m odner dem, 
m ener juniorlederen.

Mette tilbage
Turneringen i Skotland blev 
især opløftende for Tritons 
M ette Sørensen. H un har vun 
det næ sten alle danske junior 
turneringer i denne sæson, men 
ved DM glippede det, så hun 
skuffet måtte rejse hjem  til Vrå 
uden guldmedaljer.

M en i Skotland fik hun op 
rejsning, da hun vandt både 
single og doublen sam m en med 
Ingrid Pedersen. A llerede som 
første års junior vandt M ette 
Sørensen turneringen for et år 
siden, og for to år siden blev 
hun også mester i den  interna 
tionale U14-turnering. Derm ed 
blev det altså alle gode gange 
tre for Vrå-pigen.

Størst arbejde havde hun 
m ed at slå Hernings Lone Sø
rensen i semifinalen. I en rigtig 
gyser vandt M ette m ed 5-11,
11-5, 12-11, for derefter i fina

len at slå doublem akkeren og 
klubkam m eraten, Ingrid Peder 
sen m ed tre og fem points.

Også i double havde M ette 
revanche til gode fra DM, hvor 
Helle Bo Nielsen, Greve og 
Rikke Olsen fra Karlslunde 
kom øverst på podiet. I Skot
land var billedet det om vendte, 
m en først efter tre sæ t var Tri
ton-sejren i hus.

To til Janek og Jim
Også Ringsteds Janek Roos og 
Jim  Laugesen fra G entofte 
kunne rejse hjem fra Glasgow 
m ed to guldm edaljer i kuffer
ten.

Laugesen fulgte en flot sæ 
son op med at vinde herresingle 
efter finale m od frederikshav 
neren, Thom as Kjær.

O g samm en med Janek 
Roos var han også suveræn i 
herredouble, hvor Thom as 
K jær igen stod på den anden 
side af nettet i slutkam pen. 
K jær havde sin sædvanlige 
makker, M orten Jacobsen fra

Triton ved sin side, og nordjy 
derne scorede seks og 12 points 
mod sjællænderne.

H elt som ventet var Janek 
sam m en m ed Rikke Olsen det 
stærkeste par i mixeddouble. 
Danskerne m åtte dog spille tre 
sæt m od et tysk par i kvartfina
len, mens M ette Sørensen/ 
M orten Jacobsen blev slået 
m ed 15-4, 15-10 i finalen.

Ingen guld-tvivl
I holdturneringen lagde dan 
skerne ud m ed at udradere tur 
neringens svageste hold, Skot
land, m ed 9-0 i en match, der 
gjaldt inddelingen i A- og 
B-rækken.

M en det var til gengæld også 
den eneste af kvalifikations
kam pene, der var helt uden 
spænding. Holland havde Eng 
land gevaldigt på krogen, inden 
briterne vandt med 6-3. Til 
gengæld tabte Sverige m ed 4-5 
til tyskerne, og m åtte derm ed 
for første gang spille turnerin 
gen som B-hold.

De tyske spillere havde 
åbenbart fyret det meste af am 
m unitionen af i den kam p, for 
Danm ark vandt ret ubesværet 
med 9-0 over dem  i den første 
kam p i A-puljen.

England slog også tyskerne - 
men kun m ed 5-4 - og derm ed 
blev det helt efter traditionen 
D anm ark-England-opgøret, 
der blev afgørende for m edalje 
fordelingen i toppen.

Lige så traditionelt var det, 
at danskerne var stærkest i det 
spil. Kun en enkelt engelsk sejr 
blev det til, da Tracy Hallam  og 
Louise Richards ordnede Rikke 
Olsen og H elle Bo Nielsen i an 
den dam edouble.

På kanten af endnu et neder 
lag bevægede første doublen 
hos pigerne, M ette Sørensen og 
Ingrid Pedersen, sig dog også. 
Kun med møje og m egen bøvl 
vandt de m ed 18-17 i tredje sæ t 
over Em m a Chaffin og Lesley 
Paine.

j u s t

Resultater:
Individuel turnering: 
Herresingle: J im  L a u g e s e n ,

D a n m a r k - T h o m a s  K j æ r ,  D a n 

m a r k  1 5 - 1 1 ,  1 5 - 3 .

Damesingle: M e t t e  S ø r e n s e n ,  
D a n m a r k - I n g r i d  P e d e r s e n ,  
D a n m a r k  1 1 - 3 ,  1 1 - 5 .  
Herredouble: J im  L a u g e s e n /  
J a n e k  R o o s ,  R i n g s t e d - T h o m a s  
K j æ r / M o r t e n  J a c o b s e n ,  D a n 

m a r k  1 5 - 1 2 ,  1 5 - 6 .  
Damedouble: M e t t e  S ø r e n s e n /  
I n g r id  P e d e r s e n ,  D a n m a r k -  
H e l l e  B o  N i e l s e n / R i k k e  O l s e n ,  
D a n m a r k  6 - 1 5 ,  1 5 - 1 0 ,  1 5 - 5 .  
Mixeddouble: J a n e k  R o o s /

R i k k e  O l s e n ,  D a n m a r k - M o r t e n  
J a c o b s e n / M e t t e  S ø r e n s e n ,  
D a n m a r k  1 5 - 4 ,  1 5 - 1 0 .

Holdturneringen:
K v a l i f i k a t i o n s r u n d e :  
E n g l a n d - H o l l a n d  6 - 3  
D a n m a r k - S k o t l a n d  9 - 0  
T y s k l a n d - S v e r i g e  5 - 4

A-gruppen:
E n g l a n d - T y s k l a n d  5 - 4  
D a n m a r k - T y s k l a n d  9 - 0  
D a n m a r k - E n g l a n d  8 - 1

B-gruppen:
H o l l a n d - S k o t l a n d  7 - 2  
S v e r i g e - S k o t l a n d  8 - 1  
H o l l a n d - S v e r i g e  5 - 4
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FÆRDIGPAKKEDE

L e d ø j e - S m ø r u m  B a d m i n t o n

S e n io r a f d e l in g e n

Seniortræ ner søges til sæ sonen 1991-92. 

K lubben er repræ senteret i henholdsvis Sjæl

landsserien, serie 3 og serie 5. Træningsafte 

ner: Tirsdag og torsdag.

H e n v e n d e ls e  til: C la u s  S ta m p  

K æ r lo d d e n  21, 2 7 6 0  M å lø v  

T l f  4 2  9 7  2 5  2 8  (a f te n )

Ungdomstræner søges.
V a n løs e  B a d m in to n  K lu b  s ø g e r  t ræ n e r  ti l v o re s  

b e d s te  u n g d o m s s p il le re  i a ld e re n  10 -16  år. 

T ræ n in g e n  fo re g å r  fre d a g e  16-18.

H e n v e n d e ls e  til:

Vanløse B adm in ton  K lub  

Å lek is te ve j 101, 2720  Vanløse 

A tt: K im  Hansen, USU  

e lle r r ing : 317169  02

T r æ n e r  s ø g e s !
Amager Badminton Club søger en træner til vores se
niortræning. Vores 1. hold spiller i 3. division og vores 
2.- og 3.-hold ligger i henholdsvis serie 1 og 3. Alle tre 
hold træner tirsdag og fredag aften. For yderligere in
formation ring eller skriv til:

P eter  K . S ø re n s en  
F lin te re n d e n  7, 4  tv. 
2 3 0 0  K ø b e n h a v n  S. 

T lf. 3 2  9 6 8 4  91

P ierre  P o u lse n  
A u g u s ta g a d e  3, 4  tv. 
2 3 0 0  K ø b e n h a v n  S. 

T lf. 3 2  9 7 1 8  73

EDB-systemet til idrætsklubber
D F D  Id ræ t  e r  s p e c ie lt  u d v ik le t  t i l  i d r æ ts k lu b b e r  o g  h jæ lp e r  e f fe k t iv t  t i l  a t 

k la re  d e  a d m in is t r a t iv e  o p g a v e r .

D F D  Id ræ t k a n  a n v e n d e s  p å  a lle  "P C  k o m p a t ib le ”  o g  in d e h o ld e r  i b a s is u d g a v e n : 

-  m e d le m s k a r to te k , m e d le m s k o m m u n ik a t io n , k o n tin g e n tr e g n s k a b , 

m e d le m s k ø b , g i ro k o r t ,  r e s ta n c e p r o c e d u r e  o g  fo r e n in g s r e g n s k a b .

S y s te m e t k a n  s u p p le r e s  m e d  u d v id e t ø k o n o m is ty r in g ,  P T G - m o d u l  o g  

" b a n e s ty r in g ” .

L e t fo r s tå e l ig  b r u g e r v e j le d n in g  o g  h jæ lp e fu n k t io n  p å  s k æ rm e n ,

HØJ KVALITET -  LAVE PRISER: kr. 1.850 ( in c l .  m o m s )  

f o r  b a s is u d g a v e n .

R in g  e l le r  s k r iv  e f t e r  g r a t i s  d e m o - d is k e t te  o g  b r o c h u r e m a te r ia le .

V i a fh o ld e r  in t r o d u k t io n s - /b r u g e r k u r s e r  e ft e r  d it  b e h o v .

TRÆNINGSLEJRE

OPSTRENGNINGS
MASKINER

•  L a v  d in  e g e n  o p s t re n g n in g  

p å  3 0  m in .

•  5  m o d e lle r  a f

o p s t re n g n in g s m a s k in e r

0  F in d  s t re n g e n  til d i t  s p il 

V i h a r  c a . 3 0  ty p e r  o g  

5 0 .0 0 0  s æ t p å  la g e r

0  V i h a r  o g s å  e t s to r t  u d 

v a lg  i k e tc h e re , b o ld e ,  

s k o  o g  d iv. t i lb e h ø r .

----------------------------------------------->g-1
J A  T A K ! S e n d  m ig  m a te r ia le  m e d  y d e r lig e re  o p ly s n in g e r .

N a v n : _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

A d r e s s e : ._ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

Postnr.: _ _ _ _ _ _ _ _  By:._ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

T e le fo n  :___ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

T ra n s o c e a n  S p o r t • U l r i k k e n b o r g  A l lé  3 8  • 2 8 0 0  L y n g b y

5 8



----------------------------------------------------BADM INTON —

EM-finalisterne Lotte Thomsen og Anne Sondergaard:

To af dem der skal løfte arven

A n n e  S ø n d e r g a a r d  o g  L o t te  T h o m s e n  s p il le d e  e n  n y  b r a n d k a m p  

m o d  h in a n d e n  v e d  E u r o p a m e s te r sk a b e rn e . M e d  d e t  re s u lta t  a t  L o t te  

lø b  m e d  g u ld e t, m e n s  A n n e  m å tte  » n ø je s «  m e d  sø lv .

D e  b o r  i h v e r  d e r e s  e n d e  a f  

l a n d e t .  D e n  e n e  e r  1 7 , d e n  a n 

d e n  1 8 ,  m e n  d e  h a r  d e t  t i l  f æ l 

l e s ,  a t  d e  b r u g e r  u tr o lig  m e g e n  

t id  p å  b a d m in to n .

D et har indtil nu  givet fine 

resultater. Faktisk m ødtes 

Lotte Thom sen fra Køge og 

A nne Søndergaard, der bor i 
Vrå i Nordjylland, her i foråret i 
en ren dansk finale ved E uro 
pam esterskaberne i Budapest 
for U - 18-spillere.

D e er to af dem, dansk kvin 
debadm inton skal bygge sin 
frem tid på. Og den fremtid kan 
kom m e hurtigt m ed det frafald 
der ser ud til at være af topspil
lere på spindesiden i dansk 
badm inton i denne tid.

Både Lotte og A nne går i 2. 
G  i gymnasiet. Lotte er elev på 
den særlige idrætslinie på G en 
tofte Studenterkursus og A nne 
på Hjørring Gymnasium. For 
det er meget vigtigt at passe sin 
skole og få en uddannelse, m e 
ner begge pigerne.

E fter 3. G. vil i alt fald Lotte 
give badm intonspillet første 
prioritet i en periode.

I øjeblikket træ ner jeg fire- 
fem gange om ugen. Kun fre 
dag er fridag i sæsonen, så det 
er vel egentlig spørgsmålet, 
hvor m eget mere jeg kan træne.

TVæning fem gange  
om ugen
Efter jeg er begyndt at træ ne

samm en m ed de allerbedste pi
ger på Team Danm ark 
Centret i Brøndby, vil jeg im id 
lertid gerne prøve at leve helt 
professionelt, for at se, hvor 
langt, jeg kan nå. M en om vendt 
tror jeg, det er vigtigt at kom me 
i gang med en uddannelse på et 
tidspunkt, siger Lotte Thomsen.

Også A nne Søndergaard træ 
ner fire-fem gange om ugen. 
Og det er noget af en p ræ sta 
tion, for hun har langt til træ 
ning i A alborg - hver gang.

To-tre af gangene er det 
klubtræ ningen i Triton, det 
gælder, mens Team Danmark- 
træ ningen står på m enuen to

gange om  ugen for Anne. Så ud 
over skolen og fjerbolden bliver 
der ikke tid til ret m eget andet i 
Annes unge liv.

H un har endnu ikke beslut
tet, hvad der skal ske efter gym 
nasietiden. M en ligesom Lotte 
tæ nker A nne på at tage et friår, 
hvor fjerbolden skal gå forud 
for alt andet.

Men jeg vil helt sikkert i 
gang m ed en uddannelse, for 
jeg vil ikke basere hele min 
fremtid på badm inton. Og på et 
tidspunkt kan m an blive nødt 
til at vælge mellem  badm inton 
og uddannelse, erkender Anne.

Holder tingene  
adskilt
Selv om  de to  piger gennem  ad 
skillige år har spillet m od hi
nanden rigtig mange gange, er 
de fine venner - når først de har 
forladt hver sin side af badm in 
tonnettet.

Vi kan nem t holde tingene 
adskilt. U den  for banen kan vi 
godt pjatte sammen. M en når 
det gælder, er vi konkurrenter, 
for vi vil helst vinde begge to, 
siger Lotte.

A lene i denne sæson har pi
gerne m ødt hinanden fem 
gange i en finale. Med A nne 
som vinder tre gange, mens 
Lotte har to sejre i det indbyr
des opgør - og af dem  faldt den 
ene i kam pen om  EM -titlen.

j u s t
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S ø lv h o l d e t s  træ n e r:

BADMINTON

På høje tid med 
reform af holdturnering

A f  S v e n d  E r i k  J a c o b s en  

D e n  n e t o p  fæ r d ig s p i ll e d e  

h o ld tu r n e r in g  h a r  g iv e t  t y d e 

l ig e  s ig n a le r  o m  a t d e t  e r  p å  

h o je  t id  m e d  e n  g e n n e m g r i 

b e n d e  r e fo r m  a f  h e le  D a n -  

m a r k s - tu r n e r in g e n  fo r  h o ld .

Hans Sørensen, træ ner i 

Skovshoved Idrætsforening, 

m ener blandt andet, at klub 

bernes andet- og tredjehold 

ikke skal have adgang til at 

rykke op i 2. og 3. divisionerne. 

De bør i stedet samles i en sær

skilt turnering.

De seneste sæsoner har givet 

en stærk koncentration af disse 

andet- og tredjehold i de to  di

visioner. I den kom m ende sæ 

son vil der igen være seks an- 

dethold i 2. division - ud af ialt 

16 hold - m ens der i 3. division 

vil være syv andet/tred jehold  

ud af ialt 32 hold.

Det giver en ræ kke uheldige 

virkninger, når flere op- og 

nedrykninger bliver styret af, at 

et hold ikke kan rykke op, fordi 

klubben allerede er repræ sen 

teret i ræ kken ovenover. E ller 

værre endnu, at et holds ned 

rykning fører til, at et an d e t/

tredjehold fra samme klub bli

ver tvunget en række ned, på 

peger H ans Sørensen.

T v u n g e t  u d

1 den seneste sæson blev Triton

2 f.eks. tvunget ud fra en fjer- 

deplads i 2. division, fordi før

steholdet rykkede ned. Tilsva

rende kunne Herning 2 ikke få 

bonus for sejren i 3. division, 

fordi H erning 1 røg ud af 1. di 

vision. D er er endnu flere ek 

sem pler længere nede i D H - 

turneringssystemet.

Hertil kommer, at an d e t/ 

tredjeholdene i løbet af en sæ 

son kan optræ de m ed meget 

svingende styrke, fordi disse 

hold ikke blot rammes ved egne 

skader/afbud, men ofte også 

svækkes med tilsvarende pro 

blem er på førsteholdene.

Jeg tro r også, at spillerne på 

f.eks. vort andethold kan sæ t 

tes m indst lige så godt op til 

kam p i en turnering m od an- 

dethold-kollegaerne fra G en 

tofte, Højbjerg, Hvidovre o.s.v. 

Det kan blive en turnering, 

hvor m ere prestige står på spil,

m ener SIF-træneren.

Det er en ganske glimrende 

tanke, Hans Sørensen der har 

fået, fastslår form anden fra Nr. 

Broby, Henning Jensen.
Jeg kan støtte det alene ud 

fra de argumenter, Hans kom 
m er med. Dertil viser erfarin 
gen jo  desværre også, at netop 
kam pene på andet/tred jehol- 
denes baner meget ofte er helt 
uden atm osfære. A f gode 
grunde samles publikum jo  om 
de pågældende klubbers første 
hold, og vi har også eksempler 
på, at det kniber for lederne i 
disse klubber at lægge det store 
engagem ent i disse kam pe.

Ja, det drejer sig om, at der 
til vore holdkam pe er så festlige 
ram m er som overhovedet m u 
ligt. En ræ kke kam pe i de se
nere år har vist, at det kan lade 
sig gøre at samle et stort publi 
kum til hold-badm inton. Det 
må vi bygge videre på, supple 
rer Hans Sørensen.

H enning Jensen vil rejse en 
debat i divisions-foreningen om 
en turneringsreform  hurtigst 
muligt.

Vi skal jo sikre, at de nævnte 
andet/tredjehold  ikke bare 
gemmes væk i en turnering. 
Disse klubber/spillere skal 
have en «gulerod«. Det kan 
ligge i præm ieringen, hvilket 
stiller krav om at D B F/D ivi- 
sions-foreningen alvorligt tager 
fat på at sikre en sponsor til di
visions-turneringen, siger den 
fynske klub-formand.

H an er tilhænger af en klar 
forenkling af D B F’s turnering. 
Danmarksserien bør efter hans 
mening lægges ud til krede- 
sene, der hver for sig eller i 
sam arbejde kan stå for denne 
række.

Samtidig skal de tre divisio
ner skæres ned til højst 32 hold 
- fordelt i én 1. division, én 2. 
division og to 3. divisioner. 
Dertil turneringen for reserve
holdene, der suppleres og ud 
skiftes med nye ande t/tred je 
hold fra Danmarksserien, 
forklarer Henning Jensen.

P u lje in d d e l in g e n  i D H -tu rn e r in ge n :

Bråvallaslag venter i det nordjyske
D e  b a d m in to n in t e r e s s e r e d e  i 
N o r d jy l la n d  k a n  s e  fr e m  t i l  e n  
s æ s o n  m e d  s p æ n d e n d e  lo k a -  
l o p g o r  i d a n m a r k s tu r n e r in g e n  
fo r  h o ld .

T r ito n , d e r  fo r  fø r s te  g a n g  i 
1 7  s æ s o n e r  s k a l  p r ø v e  a t  s p i l l e  
» n e d e «  i 2 .  d iv i s io n , e r  n e m l ig  
k o m m e t  i p u l je  m e d  o p k o m 

l in g e n e  fr a  n a b o k lu b b e n ,  a b c .

A bc’erne har i de seneste 
sæsoner satset hårdt på at gøre 
bysbørnene rangen stridig. Og 
det er på ingen m åde nogen 
velbevaret hemm elighed, at 
nogle af lederne og træ nerne i 
de to konkurrerende klubber 
mildt sagt ikke har været de 
bedste venner i de seneste par 
sæsoner. Men nu får de altså 
muligheden for at afgøre 
»kam pen om Aalborg« på b a 
nen.

Puljen bliver ikke mindre in 

teressant af, at den tredjestær
keste klub i det nordjyske, Fre 
derikshavn, også er placeret i 
aalborgensernes pulje.

Ellers følger inddelingen 
principperne fra sidste sæson. 
Det vil sige, at 2. og 3. divisio 
nerne er inddelt på kryds og 
tværs af landkortet, m ens pul
jerne i danm arksserierne no 
genlunde følger geografien.

Puljeinddelingen, der er 
godkendt i DBF’s bestyrelse, og 
derfor næ ppe bliver æ ndret - 
som det skete sidste år - ser så 
ledes ud:

1 . D iv i s io n

Gentofte Hvidovre
Skovshoved Højbjerg
Kastrup Nr. Broby
Lillerød Greve

2. Division, pulje 1.
Herning 
Kastrup-2 
Horsens 
Køge
Højbjerg-2 
Skovshoved-2 
Holbæk 
Værløse

2. Division, pulje 2
Triton
abc Aalborg
Lillerød-2
Frederikshavn
Hvidovre-2
Karlslunde
Gentofte-2
Ølstykke

3. Division, pulje 1
Aarhus
Ringsted
Tåstrup
Højbjerg-3
Charlottenlund
ABC, København
Frederikssund
TST 79, Å rhus

3. Division, pulje 2
Triton-2
Herning-2

KBK, København
Lillerød-3
Viborg
Valby
Helsinge
Jersie

3. Division, pulje 3
Esbjerg
Randers
SB 50, Ishøj
Gladsaxe Søborg
G reve-2
Lyngby
Viby
Vejle

3. Division, pulje 4
Odense 
Hillerød 
Nr. Broby-2 
Nykøbing F.
Helsingør 
Albertslund 
Veflinge 
V æ rløse-2

D anm arksserien, pulje 1
A IA , Tranbjerg 
Tved 
Østfyn 
Odense-2 
Tarup P.

Holbæk-2
Slagelse
Glostrup

D anm arksserien, pulje 2.
Birkerød 
Ballerup 
SB 50, Ishøj 
Humlebæk 
Frem Hellebæk 
Herlev 
Hillerød-2 
Søllerød

D anm arksserien, pulje 3
Skagen
Aarhus-2
Lystrup
Lindholm
Frederikshavn-2
Ikast
Herning-2 
Beder Malling 

D anm arksserien, pulje 4
BC-37, København
KBK, København-2
Lyngby-2
Rødovre
Dragør
Skovshoved-3
Rønne
Allinge
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Problemet.
I Vejle ligger et tandhjul, der um iddelbart ikke ser ud af m eget. Og i 

Skodsborg står en mand, der kan vinke farvel til en millionordre, hvis tand 

hjulet ikke når frem i dag. Svenskerne har sagt ja tak til hans hidtil største 

produktion af sakse. Men m askinen e r b rudt ned. Hvis tandhjulet fra Vejle ikke 

får produktionen igang inden midnat, skal der ingen saks til for at klippe 
årsom sætningen over på midten. Det går helt af sig selv.

Løsningen.
Tryk 80 200 200. Så trykker en Jetpost chauffør på speederen og bringer en 

hvilkensom helst forsendelse fra landsdel til landsdel, så hurtigt hastigheds 

begræ nsninger og flytider tillader det. Jetpost står til kurértjeneste hver dag 

mellem  7 og 2 1 .1 Aalborg, Odense, Å rhus og København kører vi desuden fra 
bydel til bydel inden for 3 timer. Prøv os i 14 dage og få 20% rabat.

Send kuponen til os. Eller ring 80 200 200. Vi betaler samtalen.

Ja, tak. Jeg  vil gerne holde gang i hjulene i min 
I virksom hed.

I d l  Ring venligst til mig, så vi kan tale om en 14 
dages prøveaftale med 20% rabat.

I d l  Send mig venligst m ere materiale om Jetpost. I

I N avn :.......     I

I Stilling: ______________   I

' F irm a:_________________________________  '

' A dresse:_______________________________  '

' P ostnum m er:________B y:________________  '

Telefonnum m er:________ ________________
__ Kuponen sendes til Jetpost, Postboks 489,1547 København V. I

dg*

Post
J e tp o s t A ltid  til ku ré rtje n e ste . 8 0 2 0 0 2 0 0 .



Nyt  f ra k re dse ne

P eter G le ie  s e r  i k k e  u d  t i l  a t  væ re  k e d  a f  va lg e t s o m  n y  fo r m a n d .

Sjælland får 
ny formand

Forventninger 
til nyt center

Indvielsen af det ny Team D an 

mark Center i Nykøbing Falster 

i efteråret har allerede givet eli

tespillerne på Lolland Falster 

en tiltræ ngt saltvands-ind 

sprøjtning.

Det frem hævede form anden 

Bent Vedsø på årsm ødet i kred 
sen, der med sine omkring 
7300 m edlem m er er den næ st 
m indste af de seks i landet.

Carsten B. Nielsen står for 
træ ningen hver tirsdag i det nye 
center, og et planlagt samar
bejde m ed de tilsvarende centre 
i Odense og R ønne skal være 
m ed til at styrke den sportslige 
profil på Sydhavs-øerne.

Enige om 
struktur

På det jyske årsm øde i 1990 var 
den store kreds tæ t på en total 
splittelse, fordi de to store di
strikter - Østjysk og Nordjysk - 
ønskede at nedlægge kredsen. 
O m vendt ville de to små di
strikter - Vestjysk og Sønder
jysk - for alt i verden bevare 
kredsen.

Siden da har et udvalg arbej 
det på at forene de m odstri
dende synspunkter, og på års
m ødet sagde de frem m ødte ja  
til et strukturoplæg fra ad hoc- 
udvalget.

O plægget fastsæ tter klare 
skillelinjer mellem, hvad der er 
distrikternes opgaver, og hvad 
Jyllands-kredsen skal tage sig 
af for eftertiden.

Opdelingen er blevet karak 
teriseret som en »slankning« af 
kredsen, som skal forebygge, at 
der laves for megen dobbelt 
adm inistration i de to led.

Efter vedtagelsen i år skal re 
præ sentanterne i 1992 foretage 
de nødvendige tilpasninger af 
love og reglem enter. U m iddel
bart betyder oplægget, at kon 
tingentet til kredsen kan sættes 
ned, men til gengæld får di 
strikterne tilsvarende nye opga 
ver - blandt andet på uddannel 
sesom rådet.

Kun en enkelt udskiftning 
blev der foretaget i ledelsen af 
kredsen. Niels Jørgen Kjærsga- 
ard trådte midt i sæsonen til
bage som SSU -form and, og 
hans konstituerede afløser, Kaj 
Rasmussen fra Aalborg, blev 
på årsm ødet valgt til posten.

P e te r  G l e ie  fr a  T å s tr u p  b le v  
p å  å r s m ø d e t  i S jæ l la n d s -k r e d -  
s e n  v a lg t  s o m  n y  fo r m a n d  e f 

t e r  S tig  K ir k e g a a r d , L i ll e r ø d .

Kirkegaard har i en periode 
beklæ dt både form andsposten i 
den store kreds og jobbet som 
den ene af D B F’s to næstfor- 
m ænd.

Peter G leie har i flere år væ 
ret medlem  a f veteranudvalget i 
Dansk Badm inton Forbund.

Sjælland genindførte på års
m ødet en post i bestyrelsen 
som sekretær. Den nedlagte

Ole Nielsen og Peter Hemmer- 
sam afløser Hans Juhl Nielsen 
og Carl Rasm ussen i bestyrel
sen for Fyns-kredsen.

De to sidstnævnte ønskede 
ikke at blive genvalgt på årsm ø 
det.

Flemming Terkildsen tilbød 
at fortsæ tte i form andsstolen i 
endnu en periode, og det tilbud 
takkede de frem m ødte ja  til.

U dover a t være form and, er 
Terkildsen også holdturne 
ringsleder på Fyn og i den 
egenskab kunne han glæde sig 
over, at flere år med faldende

m an ellers sidste år, da m an 
indførte en struktur med to 
næ stform æ nd og en adm ini
strativ stilling, som Henning B. 
Clausen, Gilleleje, tager sig af. 
Edith Finderup fra Ølstykke 
blev valgt som sekretær. K red 
sens SU-form and gennem 
m ange år, B jarne M adsen, 
Hundested, valgte at træ kke sig 
tilbage på årsm ødet. I stedet 
valgte forsamlingen Henning 
Svendsen, der også er fra H un 
dested

tilslutning i den nu overståede 
sæson blev vendt til fremgang 
for holdturneringen.

Det skyldes i høj grad, at Fyn 
har indført flere forskellige 
styrke-niveauer i ungdomsræk 
kerne. U d over de traditionelle 
A- og B-rækker for de stærke
ste spillere, kan klubberne også 
melde begyndere til i en særlig 
C-række og en H-række, der 
kun tæ ller fire spillere pr. hold. 
Tilbagemeldinger fra klubberne 
viser, at man er meget glade for 
den nye inddeling, der især til
godeser de mindre klubber.

Bøde for ikke 
at møde

Kun en enkelt af de bornholm 
ske klubber m ødte ikke op til 
årsmødet. Jo, du læste rigtigt: 
Kun en enkelt klub manglede...

En af forklaringerne på dette 
flotte fremmøde er uden tvivl, 
at det i flere år har kostet klub 
berne en bøde på 50 kr., hvis 
ikke de påtager sig at bidrage til 
fællesskabet ved at deltage i 
årsmødet.

- Ordningen fungerer fint og 
alle accepterer, at sådan er reg 
lerne, siger form anden, der dog 
er lidt skuffet over, at der 
»kun« mødte godt 70 op - m od 
norm alt 90 til 100.

Efter årsm ødet holder kred 
sen et mere uforpligtende 
m øde med klubberne, hvor 
m an snakker om planerne for 
den nye sæson. Og det er m å 
ske også en af grundene til, at 
så mange deltager, siger Poul 
Erik Johansen.

O le  H a n s e n  fo r ts æ tte r  i b e s ty 

re lsen  f o r  B o r n h o lm s -k r e d s e n .

Den eneste ændring i besty
relsen består i, at Stig Kofoed- 
Hansen fremover koncentrerer 
sig om posten som dom m erle 
der. Han har hidtil også været 
SSU-formand, men det job ta 
ger Flemming Petterson sig af 
fremover.

Flere hold med
Selv om klubberne i Køben 
havn har mistet m edlem m er - i 
lighed m ed alle andre kredse - 
kunne form anden Jørgen Jør
gensen fra Kastrup på årsm ø 
det berette om et stigende antal 
deltagere i holdturneringen.

I den nu overståede sæson 
deltog 392 hold i turneringen - 
fordelt på 174 seniorhold, 124 
ungdom shold og 94 veteran 
hold.

Siden årsm ødet i 1990 har 
kredsen fået ny kasserer i Perry 
Funch.

To nye i Fyns-le de lse n





YONEX gratulerer 

de fem VM-guldvindere

Zhao Jianhua, Kina

Tang Jiuhong, Kina

Joo-Bong Park, Moon-Soo Kim, Korea

Guan Weizhen, Nong Qunhua, Kina

Yonex er Dansk 
Badminton Forbunds 
officielle bold 1990/ 91. 
Vore bolde benyttes i alle 
IBF-turneringer verden 
over.
- Herunder det netop 
overståede VM i 
Danmark, All England, 
Danish Open etc.

F o rh a n d le r :

S C A N S P O R T V s

S c a n s p o r t  A / S

T in v e j  3  • D K  3 0 6 0  E s p e rg æ rd e  

T e le fo n  4 2  2 3  61 61 

T e le fa x  4 2  2 3  2 3  6 8

• V  YONEX


